
 تکلیف افزایش حقوق بازنشستگان
 را مشخص کنید

یک فعال حوزه کار بر لــزوم تدوین آیین نامه تبصره دو مــاده قانون کار 
و تعیین تکلیف قراردادهــای کار تاکید کرد و گفت: با توجه به شــرایط 
اقتصادی و وضع معیشــتی بازنشســتگان انتظار داریــم افزایش حقوق 
بازنشستگان چهارشنبه این هفته در هیات وزیران مصوب شود و دغدغه 

خاطر بازنشستگان پایان یابد.
رحمت الله پورموســی،  با اشــاره به فرمایشــات مقام معظم رهبری در 
خصوص ضرورت حفظ امنیت شغلی کارگران، گفت: رهبر معظم انقلاب 
در دیدار اخیر خود با کارگــران اعلام کردند کــه قراردادهای موقت کار 
موجب ناامنی شــغلی است و باید به شکلی اصلاح شــود که هم کارگران 
با آســودگی خاطر به کار بپردازند و هم کارفرمایان بتوانند انضباط کاری 
را در محیط کار ایجاد کننــد. یعنی قرارداد دو طرفه اســت و باید حقوق 
طرفین رعایت شود و درعین حال امنیت سرمایه گذاری و رابطه میان کار 

و سرمایه مدنظر قرار گیرد.
وی با بیان اینکه در کارهای مســتمر و دائم بستن قراردادهای کار موقت 
صحیح نیست، اظهار کرد: ما می توانیم در نشست سه جانبه شورای عالی 
کار که در آن نماینده کارگــر،   کارفرما و دولت حضــور دارند، آیین نامه 
تبصره دو ماده ۷ قانون کار را تدوین کنیم تا امنیت شغلی و سرمایه گذاری 
برقرار شــود و انضبــاط کاری از بین نــرود و روابط عادلانه میــان کار و 
ســرمایه به وجود آید.این فعال حوزه کار متذکر شد: موضوع ساماندهی 
قراردادهای کار باید توسط وزارت کار انجام شود و ابتدا تدوین آیین نامه 
به شکل سه جانبه در شورای عالی کار به نتیجه برسد و بعد از نهایی شدن 

برای قانون شدن به مجلس برود و ابلاغ شود.
پورموســی درعین حال روشــن شــدن تکلیف حقوق بازنشســتگان و 
مســتمری بگیران تامین اجتماعی را خواســتار شــد و گفت: وضعیت 
حقوق بازنشستگان و مســتمری بگیران در هیات دولت مشخص نشده 
و بازنشستگان منتظرند. برابر ماده ۹۶ قانون تامین اجتماعی باید تصویب 
نامه هیات وزیران را برای افزایش حقوق بازنشســتگان داشــته باشیم و 

بازنشستگان برابر ماده ۹۶ به ماده ۴۱ قانون کار متصل هستند.
وی ادامه داد: طبق قانون حداقل حقوق بازنشســتگان باید ۵۷.۴ درصد 
به اضافه ۳۸ درصد سایر ســطوح مزدی و ۵۰۰ هزار تومان تصویب شود. 
با توجه به اینکه هیات مدیره ســازمان هم تصویب کــرده و بودجه آن در 
ســازمان تامین شده اســت، مصوبه جهت اجرایی شــدن باید درهیات 

وزیران به تصویب برسد.
به گفته این فعال حوزه کار، اینکه مابه تفــاوت افزایش حقوق در خرداد 
پرداخت شود، محل بحث نیســت ولی با توجه به فضای کنونی جامعه و 
شرایط اقتصادی و معیشتی بازنشستگان انتظار می رود که از اردیبهشت 
ماه افزایش حقوق بازنشستگان لحاظ شود و مصوبه چهارشنبه این هفته 

در هیات وزیران تعیین تکلیف و تصویب شود.

حقوق وزیر کار و رفاه اجتماعی تشریح کرد

از ملاک های دهک بندی تا درخواست جاماندگان یارانه
خریدار  وزیر کار و رفــاه اجتماعی گفت: 
برای دهک بنــدی خانــوار مجموعه ای از 
متغیر ها مانند خودرو، سود  بانکی، گردش 
مالی، حقوق، سفرهای خارجی و سهام را در 

نظر گرفتیم.
آیــت الله ســید ابراهیم رئیســی، رئیس 
جمهور کشور شب دوشنبه  ۱۹ اردیبهشت 
اعلام کرد که مردمی سازی و توزیع عادلانه 
یارانــه کالا های اساســی در راه اســت و 
ســازمان برنامه و بودجه ایــن موضوع را 
کارشناســی کرده و پیشــنهادی که داده 
این اســت که به ۳ دهک اول، نفری۴۰۰ 
هزار تومــان یعنی یک خانــواده ۵ نفره، ۲ 
میلیون تومان در ماه و به دهک های چهارم 
به بعد هم ۳۰۰ هــزار تومان بــه ازای هر 

نفرپرداخت خواهد شد.
اندکی پــس از اعــلام خبر مبلــغ جدید 
یارانه معیشــتی, ایــن یارانه به حســاب 
سرپرســتان خانوار واریز شد که بر اساس 
اعلام وزارت اقتصــاد۳۰ درصد جمعیت 
یارانه ۴۰۰ هزار تومانــی، ۶۰ درصد یارانه 
۳۰۰ هــزار تومانی دریافــت کردند و ۱۰ 
درصد جمعیت هــم از حمایت های دولت 
بی نیاز هستند و از جمع یارانه بگیران کنار 

گذاشته شدند.
پس از اتمــام واریز یارانه معیشــتی جدید 
سازمان هدفمندســازی یارانه ها هم اعلام 
کرد که به موجب جزء ۱ بنــد ص تبصره ۱ 
قانون بودجه سال۱۴۰۱ حدود ۷۲ میلیون 
نفر شامل ۲۳ میلیون خانوار یارانه دریافت 

کردند.

 ۹۵ درصد پایگاه رفاه ایرانیان
 تکمیل شد

عبدالملکــی، وزیــر تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی ۱۹ اردیبهشــت اعلام کرده بود 
که ۹۵ درصد پایگاه رفــاه ایرانیان تکمیل 
شده اســت و دهک بندی اولیه به سازمان 
هدفمندی یارانه ها ارسال شده، البته دائما 
اطلاعات جدید می رســد و انتظار می رود 
که اعتراضاتی هم داشــته باشیم که در این 
زمینه ســامانه هایی در نظر گرفته شــده 

است.
پس از آنکــه کار پرداخت یارانه معیشــتی 
جدیــد به پایــان رســید زمزمه هــا و گله  
گزاری های افرادی که یارانه نگرفتند پیچید 
و بلند شد. به همین دلیل وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی درباره درخواســت دریافت 

یارانه خبر داد کــه دو نوع درخواســت به 
یارانه ها در نظر گرفته شــده اســت که اول 
به دلیــل اینکه چــرا یارانه بگیر نیســتم و 
دیگری به دلیل اینکه در دهک نادرســتی 
قرار گرفته ام که گروه اول به سامانه سازمان 
هدفمندی یارانه ها و گروه دوم به ســامانه 
وزارت کار و رفــاه اجتماعــی ارجــاع داده 

شدند.
افرادی که از اول جزو یارانه بگیران نبودند 
و حالا درخواســت یارانــه دارنــد باید به 
سامانه سازمان هدفمندسازی یارانه ها که 
هنوز کار خــود را آغاز نکــرده بروند و فعلا 
دســت روی دســت بگذارند اما افرادی که 
ردخواســت تجدید نظــر در دهک بندی 
دارند به ســامانه حمایت وزارت کار و رفاه 
اجتماعی یا شــماره تلفــن ۰۲۱۶۳۶۹ و 
شــماره گویای ۰۹۲۰۰۰۰۶۳۶۹ مراجعه 

کردند.
۲۱ اردیبهشت میر کاظمی، رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشور گفت: افرادی که یارانه 
به حساب آن ها واریز نشده و به این موضوع 
اعتراض دارند بعد از بررســی شرایط افراد 
معترض اگر مســتحق دریافت یارانه باشند 
مابه التفاوت به حســاب آن ها واریز خواهد 

شد.  

مردم چه درخواستی دارند؟
از نمونــه نظراتی که مخاطبان به باشــگاه 

خبرنگاران داده اند:
  مــا یک خانــواده هســتیم هــر دو کار 
می کنیم خانه نداریم ، مسافرت خارجه هم 
نرفتیم و قسط و قرض هم داریم یارانه  قطع 

شده است.
 یارانه ۴۵ هزار تومانــی را می گرفتم پس 

چرا معیشتی  برایم واریز نشده است؟
 مــا دو ســاله ازدواج کردیــم ، یارانــه 

نمی گیریم.سرمایه دار هم نیستم.
 تمام ســوابق هم بــر اســاس اطلاعات 
گذشــته هســت ، چون من زیر مجموعه 
پدرم نیســتم. و خانمم زیر مجموعه پدرش 

نیست.
 لطفا یک ســامانه الکترونیکی برای جدا 
کردن یارانه و ثبت نام ویژه زوج های جدید 

راه اندازی کنید.
یکی نیســت بگه چرا نداشــتن خونه را 
معیار قرار ندادند ولــی میانگین تراکنش را 
قرار دادند. واضح هست که بخش اصلی این 

تراکنش اجاره  خونه بوده است.
 بعضی هــا دونفرشــون کارمنــد و دوتا 
ماشــین دارند یارانه می گیرند ولی خانواده 
دیگه با همین شــکل یارانش قطع شــده 

است.
 یارانه ما را قطع کردن من خودم شخصا به 
شوک فرو رفتم زنگ زدم تلفن گویا وزارت 
رفاه و تعاون استعلام گرفتم  و دهک بالا منو 

زدن مگه میشه مگه داریم.

 بازنشســته فرهنگی با یک آپارتمان ۹۰ 
متری و یک ماشــین ایرانی باید یارانه اش 

قطع شود؟

 مردم جایگاه مالی خود را کمتر
 از دهک بندی ها می دانند

معاون رفاه اجتماعــی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی گفت: برای ۹۰ درصد افرادی 
که تا پیش از سیاســت جدید دولت، یارانه 
۴۵ هزار تومانی دریافــت می کردند، یارانه 
جدید واریز شده است؛ مگر آنکه جزء دهک 
۱۰ بوده اند و یارانه ۴۵ هزار تومانی دریافت 
می کردند که اکنون یارانه جدید برایشــان 

واریز نمی شود.
به گفتــه ابوحمــزه، امکان دارد کســی از 
حساب شــخصی برای شــرکت یا کارهای 
اداری یاخیریه اســتفاده می کرده که یارانه 
آن قطع شده است. نباید از حساب شخصی 
برای کارهای عمومی اســتفاده شود بلکه 
باید تفکیک شــود. همچنین خانواده هایی 
که فرزندان آن ها تازه به دنیا آمده اند منتظر 
باشــند تا در یک ماه یارانــه آن نوزاد ثبت و 
برقرار می شود. افرادی هم که املاک داشته 
اند ولی فروخته اند تنها بــه این علت یارانه 
آن ها قطع نشده بلکه دلایل دیگری از جمله 

درآمد نیز دخیل بودهاست.
او گفت: مردم جایگاه مالــی خود را کمتر از 
دهک بندی ها می دانند و در دنیا همه مردم 

دهک واقعی خــود را پایین تــر از واقعیت 
می دانند.

۷ و نیم میلیون نفر یارانه نمی گرفتند
وزیر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی گفت: 
دهک بندی شــامل مجموعه ای از متغیر ها 
است که خودرو، ســود های بانکی، گردش 
مالی، حقوق دریافتی ، سفرهای خارجی و 

سهام را شامل می شود. 
صاحب ملک بــودن، داخل ایــن معیار ها 
نیســت. فرض می کنیم افراد ملک ندارند و 
دارایی های جاری را محاسبه می کنیم. علت 
این اســت که هنوز به بانک های اطلاعاتی 
مسکن متصل نشده ایم و البته گردش مالی 
ناشــی از خرید و فروش مســکن محاسبه 

می شود.
به گفته عبدالملکی، بــرای اینکه تحولات 
مقطعــی در زندگــی افــراد و جابه جایی 
دهک ها مؤثر نباشد در دوره سه تا پنج ساله 
دهک بندی هــا موردتوجه قــرار گرفته و 
حساب می شود به عنوان مثال فردی خانه 
خریده و فروخته اســت که این جزو دارایی 

حساب نمی شود.
او گفــت: ۷ و نیــم میلیــون نفــر یارانــه 
نمی گرفتنــد که یــک بخشــی از آن افراد 
متمکن بودند و پنــج میلیون نفر یارانه بگیر 
جزو دهک دهم بودند که بایــد یارانه آن ها 

حذف می شد.
البته حق درخواســت بررســی برای همه 
افراد وجود دارد و حقی تضییع نمی شــود 
و گاهی ایــن اعتراض ناشــی از عدم اطلاع 
اعضای خانــواده از برخی آیتم هاســت. یا 
آنکه فرزنــدان ازدواج کرده انــد و زندگی 
خوبی دارند، اما یارانه شان را جدا نکرده اند؛ 
سیســتم درآمد همه اعضای خانــواده را 
محاسبه می کند و وقتی جمع می شود عدد 
قابل ملاحظه ای خواهد شــد. یا آنکه برخی 
حسابشان را به کسی دیگر واگذار کرده اند و 

با آن حساب تجارت می شود.
یکــی از اعتراضاتی کــه مردم داشــتند 
ثبــت خــودوری فروخته شــده آن ها در 
ســامانه حمایت رفاه بود کــه وزیر کار در 
پاســخ به آن ها گفت: فردی خودرویش را 
قولنامه ای فروخته باشد به آن فرد فرصت 
داده می شــود که بــرود و خودرویش را از 
مالکیت خودش خــارج کند؛ بنابراین لازم 
است خانواده ها اطلاعات اقتصادی شان را 

شفاف کنند.
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خانه  هنر   میرا

سازمان امور مالیاتی اعلام کرد

 آغاز تفکیک حساب های تجاری 
و شخصی از خردادماه

پیام تسلیت رهبرمعظم انقلاب در پی درگذشت حجت الاسلام فاطمی نیا

اطلاعات گسترده این عالم 
منبعی پر فیض برای جوانان بود

وزیر راه و شهرسازی:

وام ودیعه مسکن ۱۰۰ میلیون تومان شود 
وام خرید ۷۰۰ میلیون

وزیـر کار:

 یارانه کمک معیشتی ماه اول
 به حساب معترضان حذف یارانه 

واریز شد
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صفحه 8

 وزیر امور اقتصادی و دارایی از رئیس سازمان امور مالیاتی خواست
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پیام تسلیت رهبرمعظم انقلاب در پی درگذشت حجت الاسلام فاطمی نیا
اطلاعات گسترده این عالم منبعی پر فیض برای 

جوانان بود
رهبر معظم انقلاب با صدور پیامی درگذشت حجت الاسلام آقای حاج 

سیّد عبدالله فاطمی نیا را تسلیت گفتند.
به نقل از پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام معظــم رهبری، حضرت آیت 
الله العظمی خامنه ای، رهبر معظم انقلاب با صدور پیامی درگذشــت 

حجت الاسلام آقای حاج سیّد عبدالله فاطمی نیا را تسلیت گفتند.
متن پیام به این شرح است:بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشت عالمِ واعظِ درس آموز، جناب حجت الاسلام آقای حاج سیّد 
عبدالله فاطمی نیا رضوان الله علیه را به خاندان گرامی و همه ی صاحبان 
عزا و ارادتمندان و مستفیدان ایشــان تسلیت عرض می کنم. اطلاعات 
گسترده و بیان جذاب و لحن شیرین این عالم محترم، منبعی پر فیض 
برای جمع زیادی از جوانان و راهجویان بود و فقدان آن مایه ی تاسف و 
اندوه است. از خداوند متعال مسئلت می کنم که رحمت و غفران خود را 

شامل حال ایشان فرماید و پاداش وافر به ایشان عنایت کند.
سیّد علی خامنه ای، ۲۶ اردیبهشت ماه ۱۴۰۱

سلیمی خبر داد
نمایندگان مجلس هفته آینده با رهبر معظم 

انقلاب دیدار می کنند
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اســلامی گفت: نمایندگان مجلس 

چهارشنبه هفته آینده با رهبر معظم انقلاب دیدار می کنند.
حجت الاسلام علیرضا ســلیمی، درباره زمان برگزاری انتخابات هیئت 
رئیسه در اجلاسیه سوم مجلس یازدهم، اظهار داشت: انتخابات هیئت 
رئیسه مجلس در جلســه علنی روز چهارشــنبه )۴ خرداد ماه( برگزار 
خواهد شــد.عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اســلامی بیان کرد: 
نمایندگان پس از برگزاری انتخابات هیئت رئیســه مجلس شــورای 

اسلامی، با رهبر معظم انقلاب دیدار می کنند.

رئیس جمهور رحلت حجت الاسلام والمسلمین 
فاطمی نیا را تسلیت گفت

رئیــس جمهــور در پیامی رحلــت عالم وارســته، حجت الاســلام 
والمســلمین ســیدعبدالله فاطمی  نیا را به حوزه  هــای علمیه، علمای 

اعلام، علاقه مندان و به  ویژه بیت شریف آن مرحوم تسلیت گفت.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در پیام تسلیت خود به مناسبت درگذشت 
حجت الاسلام والمســلمین فاطمی نیا آورده است: این استاد برجسته 
اخلاق با کلام و بیان نافذ و ســخنان تأثیرگذار، زندگی پرخیر و برکت 
خود را با اخلاص وقف ترویج و تبلیغ مبانی دینی و اعتقادی در ســطوح 
مختلف کرد و با تألیف آثار ارزشــمند کارنامه درخشــانی از خود بر جا 

گذاشت که چون چراغی فروزان، الهام  بخش باقی خواهد ماند.
رئیس جمهــور در این پیام ادامــه داد: رحلت عالم وارســته و خطیب 
توانا حضرت حجت الاسلام والمســلمین آقای سیدعبدالله فاطمی  نیا، 
موجب تأثر گردید. اینجانب این ضایعــه را به حوزه  های علمیه، علمای 
اعلام، علاقه مندان و به  ویژه بیت شریف آن مرحوم تسلیت می  گویم و از 
درگاه خداوند سبحان برای ایشــان رحمت واسعه و همجواری با اجداد 

طاهرینش و برای بازماندگان صبر و سلامتی مسألت دارم.
حجت الاسلام فاطمی نیا از اساتید صاحب نام اخلاق در سال ۱۳۲۵ در 
تبریز چشم به جهان گشود و از کودکی تحت تربیت دینی و علمی پدر 
خود )میر اســماعیل( که از جمله علمای اهل عرفــان بود، قرار گرفت. 
وی سپس قریب ۳۰ سال نزد میرزا حسن مصطفوی )از شاگردان سید 
علی قاضی( تحصیل کرد و در کنار تحصیلات حوزوی از محضر علمایی 
چون علامه طباطبایی، ســید محمدحســن الهــی طباطبایی )برادر 
کوچک تر علامه طباطبایی(، محمدتقی آملی، ســید رضا بهاءالدینی، 

محمد تقی بهجت، علامه جعفری در علوم اسلامی و عرفان بهره برد. 

ماینرها خاموش می شوند؟
امید ساعی این روزها نوسانات شدید بازار کم بود که نرخ بهره فدرال 
رزرو و ایرادات اساســی در پروژه رمزارز لونا هم بــه نوعی قوز بالای قوز 
شــد.لونا رمزارزی که از لحاظ حجم بــازار جزو ده ارز برتر بــازار بود با 
ایرادات اساسی در شــبکه، تیم و مدل کار خود ریزشــی بالغ بر ۹۹.۸ 
درصد را تا لحظه نگارش این مقاله تجربه کرد. اما چه بر ســر بیت کوین 

می آید؟ابتدا اجازه بدهید چند نکته مهم را بررسی کنیم.
بررســی تصمیمات فدرال رزرو به جهت جلوگیری از تورم بیشــتر و 
همچنین نگهداری اقتصاد در بین رکود و تورم در شرایط بحرانی بسیار 
اهمیت دارد.اتخاذ سیاســت های انقباضی، به معنای گران شدن دلار 
در برابر بازارهای پرریســک مانند بورس و رمزارزها است و این یکی از 

دلایل خروج پول از بازار ارزهای دیجیتال است.
نکته دیگــر، بیت کوین یک رمزارز مبتنی بر اســتخراج اســت. یعنی 
امنیت شبکه توسط ماینرها تامین میشــود و ماینر ها نیز در عوض، از 

استخراج و همچنین تراکنشات شبکه کسب درآمد میکنند.
اگر بیت کوین به ادامــه روند نزولی خود بپردازد، به این معناســت که 
اســتخراج بیت کوین دیگر به صرفه نیست. تراکنشــات بازار کاهش 
یافته و درآمد بعدی ماینرها، یعنی کارمزد تراکنشات نیز کمتر میشود 
و در نتیجه این ســوال پیش می آید که آیا ممکن اســت ماینرها اقدام 
به خاموشــی کنند؟باید توجه داشت که خاموشــی ماینرهای شبکه 
یعنی کاهش امنیت، عدم پردازش تراکنشــات و به نوعی خاموشی کل 
سیستم بیت کوین.نکته سوم که حایز اهمیت است، فاز تسلیم در بازار 
است. فاز تسلیم به این معناســت که نگهدارندگان بیت کوین از ترس 
ضرر بیشتر، بیت کوین های خود را در ضرر به فروش میرسانند و باعث 
ریزش سریع بازار میشــوند. عموما این فاز به معنای انتهای چرخه بازار 
نزولی است. احتمالا در شــرایط حال حاضر در این شرایط قرار گرفته 

ایم. ریزش های شارپ، اخبار بد و تسلیم شدن سرمایه گداران خرد.
از لحــاظ تکنیکالی نیــز قیمت بیت کویــن حمایت هــای محدوده 
۲۵۵۰۰-۲۶۲۰۰، محــدوده ۲۲۵۰۰-۲۳۱۰۰ ، ۱۷۵۰۰-۱۹۰۰۰ و 

در نهایت محدوده های ۱۱ الی ۱۲ هزار دلار را در پیش رو دارد.
شروع تقاضا، اتمام عرضه ســرمایه گذاران خرد و خروج اقتصاد فدرال 
رزرو از سیاست های انقباضی میتواند شروع موج جدید صعودی باشد. 
در حال حاضر نکته مهم این اســت که بازار به طور ناگهانی تغییر جهت 
نمیدهد.پس با حفظ نقدینگــی، زمانی که از برگشــت روند مطمین 
شدید با مدیریت سرمایه حتما اقدام به خرید رمزارزهای پرپتانسیل و 

با بنیاد عالی مانند بیت کوین، اتریوم، دات یا بی ان بی کنید.

تریبون

یادداشت

خریدار  ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشورمان با اشــاره به روند مذاکرات وین و 
نتایج سفر اخیر انریکه مورا به تهران گفت: 
اکنون چندقدم جلوتر از ســفر آقای مور ا به 

تهران هستیم.
سعید خطیب زاده در نشست هفتگی خود 
با خبرنگاران در پاســخ به ســوالی در مورد 
نتایج سفر انریکه مورا مســئول هماهنگ 
کننده مذاکرات وین به تهران و تلاشــهای 
رژیم صهیونیستی  در راستای عدم حصول 
نتیجه در جریــان مذاکرات ویــن تصریح 
کرد: هر موقعی که ابتکاری انجام و تحرکی 
در حوزه  دیپلماســی انجام می شــود رژیم 
جعلی اشــغالگر قدس تحریــکات  خود را 
ضد دیپلماســی انجام می دهــد و  این چیز 

جدیدی نیست.
وی تصریح کرد: در ادامــه تماس ها که بین 
ایران و هماهنگ کننده مذاکرات وین انجام 
می شد آقای امیرعبدالهیان و آقای بورل  در 
جریان  مذاکره  تفلنی خــود توافق کردند 
تماس ها به صــورت حضوری انجام شــود 
و در همیــن چارچوب آقای مــورا به تهران 
آمدند. مذاکرات جدی در طول این ســفر 
و معطوف به نتیجــه و همراه بــا ابتکارات 
خــاص از طرف ایــران انجام شــد.  در این 
ســفر آقای مورا و  آقای باقری چندین دور 
گفت وگــوی طولانــی داشــتند. در مورد 
برخی راه حل هایی که پیشــنهاد شــد اگر 
طرف آمریکایی پاسخ دهد ما می توانیم در 
موقعیتی قرار بگیریم کــه همه طرفها برای 

انجام توافق به وین برگردند.
خطیب زاده تصریح کــرد: اگر امروز آمریکا 
تصمیم سیاســی خــود را بگیــرد و اعلام 
کند می توانیــم گام مهمی را  در راســتای 

پیشرفت  مذاکرات انجام دهیم.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ 
به سوالی  در ارتباط با سفر امیرقطر به تهران 
و برخی مباحث مطرح شــده در مورد این 
سفر از جمله اینکه دو دستور کار مهم سفر 
امیرقطر به تهران رایزنی در ارتباط با تبادل 
زندانیان بیــن ایران و آمریــکا و  همچنین 
تسهیل آزادسازی بخشــی از منابع بلوکه 
شــدن ایران در خارج از کشــور بوده گفت: 
ســفر امیر قطر به تهران در پاســخ به سفر 
چندی پیش آقای رئیســی، رئیس جمهور 
به دوحه بود. در این ســفر چندین پرونده ، 
موضوع  دوجانبــه و رایزنی های منطقه ای 
مورد بحــث و گفت وگو قرار گرفــت. ما از 
تمامی تلاشــهای دولت قطر و شخص امیر 
قطر برای حــل  و فصــل موضوعاتی که  در 
منطقه وجــود دارد  و برخــی موضوعاتی 
که مرتبط با ایران اســت تشــکر می کنیم.  
از تلاشــهای صادقانه امیرقطــر قدردانی 

می کنیم و دوستی با قطر را ارج می نهیم.
وی  در ادامه نشســت مطبوعاتــی خود با 
خبرنگاران در پاســخ به ســوالی در مورد 
روابط ایران و چین و روند اجرای توافقنامه 
۲۵ ســاله همکاری های راهبردی تهران  و 
پکــن و همچنین اخبار منتشــر شــده در 
مورد همکاری های دو کشــور در ارتباط با 
ســاخت هواپیما افزود: روز گذشــته گروه  
دوســتی پارلمان ایــران و چین بــا آقای 
امیرعبداللهیان و تعــداد دیگری از مقامات 
ارشــد وزارت خارجــه دیدار داشــتند. در 
این دیدار آقای صفری معاون  دیپلماســی 
اقتصادی وزارت خارجه نیز حضور داشت و 
در مورد پروژه های که باید اجرا شود گفت و 

گو و رایزنی شد.
وی گفــت: در مورد اجرایی شــدن ســند 
همکاری ۲۵ ساله بین ایران و چین نیز قرار 
شــده  هر وزارت خانه و  بخشی که پروژه آن 
به جایی رســیده که قابل اعلام است و یا به 

مصحلت بود اعلام کند.
خطیب زاده افزود: در خصوص همکاری در 
حوزه هوا و فضا  و هواپیمــا گفت وگوهایی 
صورت گرفته ولی نمی توانــم بگویم که به 
تفاهمی رســیده اســت و یا من اطلاعی در 

مورد آن ندارم.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ 
به این سوال که یکی از نمایندگان مجلس به 
تازگی در جمع خبرنــگاران اعلام کرده که 
آقای باقری به زودی عازم وین خواهند شد 

گفت: من چنین خبری را نشیده ام.
او خطاب به خبرنگار پرســش کننده گفت: 
مناسب است از همان نماینده محترمی که 
این اظهارات را مطرح کرده بپرســید و من 

چنین خبری ندارم.
وی همچنین  در پاسخ به سوال دیگر همین 
خبرنگار در ارتباط با اظهارات بورل، مسئول 
سیاســت خارجی اتحادیه اروپا بعد از سفر 
آقای مورا به تهران مبنی بر اینکه مذاکرات 
از بن بســت خارج شــده گفــت: در مورد 
اظهارات ایشــان به نظرم باید بیشتر جنبه 
ایجابی ایــن اظهارات مدنظر قــرار بگیرد. 
این که در یک یــا دو نقطــه اختلافاتی در 
مذاکرات داشته باشیم یک امر غیر طبیعی 
نیست. رفت و آمدهای پیام ها هیچ وقت در 
هیچ نقطه ای متوقف نبوده است و همانطور 
که گفتم  مناسب اســت از منظر ایجابی به 

این اظهارات توجه کنیم.
وی افــزود: ملاقات هــا در تهران مســیر 
درستی را پیش آورده اســت حرکت رو به 
جلو بوده اســت ابتکاراتی که اعلام شده از 
سوی ایران قابل اجرا است و به نظر می رسد 
از نظر اتحادیــه اروپا قابل اجراســت. تنها 
منتظر تصمیم واشنگتن هستیم. ما اکنون 
نسبت به قبل از سفر آقای مورا در تهران در 

موقعیت بهتری قرار داریم.
خطیــب زاده گفــت: آن چه کــه امروز در 
دســترس اســت چند قدم جلوتر از قبل از 

سفر  آقای مورا به تهران است.
 وی همچنینــن در پاســخ به ســوالی در 
مورد روابط ایران و آذربایجــان و برگزاری 
نشســتی در این کشــور در یکی از مناطق 
آزادشــده در آذربایجان با حضور برخی از 
کشــورهای منطقه بدون حضــور ایران و 
اظهارات رئیس جمهور این کشــور مبنی 
بر اینکه ایران چند نفــر از اتباع آذربایجانی 
که مــورد تعقیب این کشــور هســتند را 
باید به آذربایجان برگردانــد گفت: ایران و  
جمهوری آذربایجان طی چند ماه گذشــته 
تلاش کردند که از سوءتفاهم هایی که بعضا 
در حوزه فضای رســانه ای یا با بیان برخی 
از نقل قولها ایجاد می شــد عبور کند. ایران 
تمام موارد و دیدگاه های خــود را از طریق 
مجرای خودش هم به ســفارت آذربایجان 
در تهران و هم از طریــق وزارت امور خارجه 
آذربایجان بــه مقامات این کشــور منتقل 
کرده اســت. تلاش کرده ایم به عنوان ایران 
برخی اشــتباهاتی که از ســوی هــر کدام 
از همســایگان انجام می شــود با یک نگاه 
برادرانه و مصلحانه اصلاح کنیم. ما مطمئن 
هستیم که جای اظهارات  در ملاقات هاست 
و اگر سرویس اطلاعاتی یک کشور اطلاعات 
خاصی دارد بایــد در چارچوب معمول خود 
این موضوعات مطرح و پیگیری شــود و این  
دیدگاه به مقامات آذربایجان منتقل شــده 

است.
ســخنگوی وزارت خارجــه در پاســخ به 
ســوال دیگری در ارتباط با درخواستهای 
فرابرجامــی و  اینکــه آیــا ایــران نیز در 
خواســتهای فربرجامــی دارد، گفت: این 
آمریکا اســت که به تعهدات خود در برجام 
بعضا به عنوان برچســب فرابرجامی می زد 
که این از اساس غلط اســت. آمریکا از ابتد 
ای مذاکرات هر آنچه بایــد انجام می داده و 
لی مایل به انجام آن نبوده به آن برچســب 
فرابرجامی زده اســت. آمریکا باید براساس 
برجــام و قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای امنیت 
ســازمان ملل به تعهدات خود ذیل برجام 
عمل کنــد چنانکه امــکان انتفــاع کامل 
اقتصــادی ایــران از برجــام فراهم شــود 
و تجــارت خارجــی ایــران عادی شــود. 
آمریکایی ها نمی توانند صحبــت از توافق 
کنند ولی در  عین حال بخواهند بخشــی از 

فشار حداکثری علیه ایران را حفظ کنند.
خطیــب زاده همچنین تصریح کــرد:  آنها 
نمی تواند فشــار حداکثری و پیچ و مهره ها 
بر ای فشــار بر ایران را حفظ  کنند و از طرف 
دیگر فکر کننــد  که می توانند بــه توافقی 

برای بازگشت به برجام برسند.
ادامــه  در  خارجــه  وزارت  ســخنگوی 
گفت وگوی خــود با خبرنگاران در پاســخ 
به ســوالی در مورد گزارش اخیر بلومبرگ 
مبنی بــر این که بازرســی های بازرســان 
آژانس بین المللی انرژی اتمی از تاسیسات 
هســته ای ایران طی چند وقت اخیر رکورد 
زده اســت، تصریح کرد: ما عضو ان پی تی و 
پادمان هســتیم و در چارچوب توافق فنی 
رفتار آژانس یعنی حفــظ بی طرفی و عدم 
سیاســی کاری آن همــواره روابط نزدیکی 
با آژانس داشــته ایم و در چارچوب مقررات 
مراودات معمــول بین ایــران و آژانس در 

جریان است.
وی اضافــه کــرد: در دوران جدیــد نیز که 
اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی از ســوی 
ایران متوقف شده است در چارچوب ان پی 

تی همکاری بین ایران و آژانس ادامه دارد.

خطیب زاده گفــت: در مورد این مســائل 
گزارش هــای آژانس بایــد مبنا باشــد نه 
گزارش هــای پراکنده ای کــه در برخی از 
رســانه ها مطرح می شود.سخنگوی وزارت 
امور خارجه همچنین در پاسخ به سوالی در 
ارتباط با افغانستان و همچنین فعالیت های 
آقای کاظمــی قمی نماینــده ویژه رئیس 
جمهور در امور افغانســتان گفت: ایشان در 
جلسات وزارت خارجه حضور دارند و کارها 
در ارتباط با مســائل مربوط به افغانستان با 

هماهنگی کامل به جلو می رود.
وی همچنین در پاسخ به این سوال که شما 
گفتید که اگر آمریکا به پیشنهادات مطرح 
شده پاســخ دهد ما به وین برمی گردیم آیا 
این بازگشــت به وین برای ادامه مذاکرات 
است یا امضای توافق تاکید کرد: در خصوص 
وین مذاکرات متوقف نشده است که بخواهد 
در وین ادامه پیدا کنــد. همانطور که پیش 
از این بارها گفته ام پیام هــا بین طرفین به 
صورت مستمر رد و بدل شــده است و سفر 
اخیر آقای مورا به تهران در این راستا بود که 

در رفت و برگشت ها تسریع پیدا کند.
وی گفت: در مورد معدود مسائل باقی مانده 
اما مهم، اگر مسائل حل شــود به وین برای 

اعلام توافق می رویم.
خطیب زاده همچنین در مورد اخبار منتشر 
شــده در ارتباط با ســفر رئیس جمهور به 
برخی از کشــورهای منطقه حــوزه خلیج 
فــارس و همچنین این که آیــا امیر قطر در 
ســفر به تهران حامل پیام خاصــی بودند، 
اظهار کــرد: همانطور که هفتــه قبل اعلام 
کردم آقای رئیســی به زودی عــازم یکی 
از کشــورهای خلیج فــارس خواهند بود و 
موقعی که ســفر نهایی شــود دفتر رئیس 
جمهور در این زمینه اطلاع رســانی لازم را 

انجام خواهند داد.
ســخنگوی وزارت خارجه ادامه داد: برنامه 
منطقــه ای آقای رئیس جمهــور با قوت در 
حال پیگیری است. هم سفر ایشان به دوحه 
و هم ســفر اخیر امیر قطر و سفر آتی رئیس 
جمهور به یکی از کشــورهای حوزه خلیج 
فارس حاکــی از اهمیتی اســت که ما برای 

روابط با همسایگان مان قائل هستیم.
وی تصریح کــرد: آن چه که در سیاســت 
خارجی به صورت گذاره به اطلاع می رســد 
در عمل شاهد آن هســتیم. امیدواریم سفر 
آتی رئیس جمهــور به آن کشــور همراه با 
دســتاوردهای خوبی برای مردم دو کشور و 

منطقه باشد.
این دیپلمات ارشــد کشــورمان همچنین 
در پاسخ به ســوال خبرنگار ایســنا مبنی 
بر این کــه نماینــده آمریــکا در امور یمن 
اعلام کرده که ایران نقــش منفی در آتش 
بس در یمن ایفا می کنــد و علی رغم این که 
عربســتانی ها به دنبــال این هســتند که 
موضوع یمن به نتیجه برســد ایران اراده ای 
برای حل موضوع یمن ندارد، خاطر نشــان 
کرد: برخــی اوقات آدم احســاس می کند 
که مقامات ایالات متحــده نه فقط جغرافیا 
را خوب نمی شناســند بلکه تاریــخ را هم 
فرامــوش می کنند دچار آلزایمر سیاســی 
هســتند و نقش چند روز قبل خودشان را 
هم فراموش می کنند.خطیب زاده با تاکید 
بر این که جمهوری اسلامی ایران از روز اول 
تلاش کرده راهکار سیاســی در یمن جواب 
دهد جنگ در این کشــور تمام شود و مردم 
یمن دسترسی آزاد و مناســب برای تامین 
مایحتاج خود داشــته باشــند و محاصره 
مردم این کشور برداشــته شود، اظهار کرد: 
آن ائتلاف جنگ طلبی که جنگ را چندین 
ســال ادامه داد بــا حمایت و چک ســفید 

امضای ایالات متحده، باید پاسخگو باشد.
وی تصریح کرد: البته ایــن صحبت ها ما را 
نگران می کند که نکنــد آنها دوباره تصمیم 
به شعله ور ساختن جنگ در یمن دارند من 
به آنهــا توصیه می کنم مواضــع و عملکرد 
خود در چند ســال اخیر در ارتبــاط با این 

بحران را مرور کنند.
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال 

دیگر در خصوص وضعیت اســدالله اسدی 
دیپلمات بازداشت شــده ایران در بلژیک و 
دست نوشته های منتشــر شده منتسب به 
وی که او از حقوق بدیهی اش در جریان این 
بازداشت  محروم است، ادامه داد: متاسفانه 
یک دیپلمــات جمهوری اســلامی ایران 
با نقــض بدیهی تریــن مصونیت ها و نقض 
کنوانســیون ۱۹۶۱ وین بر خلاف مقررات 
و معاهــدات بین المللی و با نقض آشــکار 
مصونیت ها و حقوق این دیپلمات توســط 
دولت آلمان و بلژیک دســتگیر شــده. کل 
فرآیند این موضوع غیرقانونی بوده ایشــان 
در شــرایط نامناســبی نگهداری شــده و 

حقوقش نادیده گرفته شده است.
خطیب زاده ادامه داد: این که مصونیت های 
دیپلماتیــک و بدیهیــات رعایت نشــده و 
بدعتــی در حقــوق دیپلماتیک توســط 
کشورهای اتحادیه اروپا رخ داده است جای 

تاسف دارد.
وی افزود: البته ایران هم از مجاری دوجانبه 
و هم مجاری خــاص خود ایــن موضوع را 
پیگیری کرده و ترجیح بر این بوده از همین 
طریق حل شــود و ارجاع به مراجع ذی ربط 
بین المللی و حقوق بشــری در دستور کار 

جدید قرار گرفته است.
خطیب زاده اضافه کرد: جای تاســف است 
که دولت های اروپایی فکــر می کنند برای 
مجرمین، جاسوسان و کســانی که با نقشه 
وارد ایران شده اند و کارهای ضد امنیت ملی 
انجام داده اند، می توانند هیاهو و ادعا کرده 
و این نمایش ها را برقــرار کنند در حالی که 
خود آنها ناقض حقــوق اولیه یک دیپلمات 
ایرانی هستند.سخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان همچنین در خصــوص حق آبه 
ایران از هیرمند و اظهــارات وزیر خارجه در 
این ارتباط خطاب به خبرنگار پرسش کننده 
گفت: از دو منظر می توانم به این سوال پاسخ 
دهم یکی از منظــر حاکمیتی که من از این 
منظر عنوان می کنم و بعــد دیگر بعد توجه 
به شــرایط اقلیمی منطقه غرب آسیا که از 
فقدان اســتانداردهای محیط زیستی رنج 

می برد.
خطیب زاده با بیان این کــه موضوع محیط 
زیست، موضوعی است که همه مشترکا در 
این منطقــه باید به آن توجــه کنند، اظهار 
کرد: تلاش می کنیم کــه در تیرماه میزبان 
وزیران محیط زیست کشــورهای منطقه 
در تهران باشــیم تا درباره محیط زیســت، 

ریزگردها و موضوع آب صحبت کنیم.
وی اضافــه کرد: بــا برخی از کشــورها در 
ارتبــاط بــا موضــوع آب دارای معاهدات 
لازم الاجرا هستیم از جمله با افغانستان. ما 
با هیات های حاکمیتــی و دولت ها معاهده 
نمی بندیم ما با حاکمیت ها توافق می کنیم 
. در سال ۱۳۵۱ معاهده لازم الاجرایی بین 
ایران و افغانســتان امضا شــد. این معاهده 
بند داوری و قســمت های لازم الاجرا دارد و 
قابل پیگیری اســت، البته ما همواره تلاش 
کرده ایم که با همسایگان از مسیر دوجانبه 
جلو برویم و رجوع به بندهای داوری آخرین 
راه حل اســت که امیدواریم مجبور نشویم 

که به آن سمت حرکت کنیم.
ســخنگوی وزارت خارجــه همچنین در 
ارتباط با نوع نگاه ایران بــه طالبان و آیا این 
نگاه عوض شــده و ما دولت طالبــان را به 
رسمیت می شناســیم، تصریح کرد: سفرها 
بین ایران و شــخصیت های افغانســتانی و 
حتی هیات حاکمه سرپرست افغانستان به 
طور معمول انجام می شــود و چیز جدیدی 
نیســت. موضع جمهوری اسلامی ایران در 
ارتباط با افغانســتان یک موضــع اصولی و 
مبتنی بر واقعیت های افغانســتان و اصول 

سیاست خارجه ایران است.
این دیپلمات ارشد کشــورمان اضافه کرد: 
ما بارها اعــلام کرده ایم کــه هیات حاکمه 
سرپرســتی افغانستان مســئولیت قطعی 
برای تامین امنیت در داخل افغانســتان و 
این که گروه های تروریستی تهدیدی علیه 
همسایگان نباشند، دارند و باید تلاش کند 

که به ســمت تشــکیل دولت فراگیر و همه 
شــمول در افغانســتان برود و این موضع و 
نگاه ماســت که در طی ماه های گذشــته 
بارها اعلام و پیگیری شــده است. ما درباره 
همه مردم افغانستان به شــمول همه اقوام 
و گروه ها جــدی هســتیم و وضعیت آنها 

برایمان مهم است.
خطیب زاده همچنین در این نشســت در 
پاسخ به ســوالی درباره اظهارات  میخائیل 
اولیانوف، سفیر روســیه در وین در ارتباط 
با مذاکرات وین تصریح کرد : نقش روســیه 
در مذاکــرات وین نقش ســازنده و مثبتی 
بود. مــن درباره توئیت هــای پراکنده افراد 
صحبت نمی کنم. صدایی که ما می شنویم 
صدایی است که در ملاقات آقایان  لاوروف 
و امیرعبداللهیان در مسکو  همه شنیدند و 
هم لاوروف پشت تریبون اعلام کرد که اگر 
امروز توافق شود روسیه هیچ مشکلی ندارد 
و تــلاش می کنــد و موضع رســمی دولت 
روســیه را گفت و هم آقای  امیرعبداللهیان 

موضع ایران را  به صراحت بیان کردند.
خطیب زاده در بخشــی دیگری از صحبت 
های خود در پاســخ به این سوال تاکید کرد 
:  درباره روســیه طبیعی است جنگی که در 
اوکرایــن رخ داده و اختلافــات عمیق بین 
روسیه با غرب و آمریکا ، شاید نقش روسیه 
را در حوزه میانجیگری در برخی موضوعات 

از جمله برجام و مذاکرات کم رنگ تر کند.
این دیپلمات ارشد ایرانی در پاسخ به سوال 
دیگری در مورد  سفر انریکه مورا هماهنگ 
کننده مذاکرات وین به تهــران و این که آیا 
دست خالی آمد و دســت پر رفت یا آنها هم 
ابتکار و پیشنهادی داشــتند؟ افزود : آقای  
مورا با دستورکار مشــخصی به ایران آمدند 
.  مذاکرات در تهــران همراه با ابتکارات ویژه 
خاص ایران بــود. ایران از آغــاز مذاکرات 
،چندین بار ایــن خلاقیت ها را بــه کار برد 
که کم کاری ها و عدم تصمیمات سیاســی 
طرف مقابل را مرتفع کند. متاسفانه تا امروز 
توافق ، منتظر تصمیم سیاسی در واشنگتن 

است.
خطیــب زاده بــا بیــان ایــن کــه  بعضا 
صحبت هایی از سوی مقامات در  واشنگتن 
شنیده می شــود که در راســتای  بازی نخ 
نمای مقصرنمایی اســت و در همین راستا 
برخی جمــلات تکــراری را مــدام تکرار 
می کنند و الحمدالله خسته هم نمی شوند، 
گفت: همــه واقعیت موضــوع را می دانند، 
آنچه ایران خواســته تنهــا حقوق خودش 
است و چیزی بیشــتر از حقوقش نخواسته 
و بیشتر از آن چه در برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ 

تعهد داده شده ، نخواسته است.
وی ادامــه داد: اصطلاحاتــی ماننــد » فرا 
برجامــی« کــه بعضــا از  ســوی مقامات 
آمریکایــی  می شــنوید ، موضوعی اســت 
که آن ها از روز اول مذاکــرات هر جایی که 
نخواســتند توافق کنند  و به تعهدات شان 
عمل کنند یک برچســب فرابرجامی به آن 

زدند که به تعهدات شان عمل نکنند.
خطیــب زاده تصریح کــرد: آنچــه ایران 
گفته روشــن اســت باید تمامی بخش ها و 
مؤلفه های فشار حداکثری و هر آنچه دولت 
قبلی آمریکا یعنی ترامپ گذاشته و باید این 
پیچ و مهره ها باز شــود. دولــت بایدن یک 
بار باید تصمیم بگیرد کــه آیا می خواهد در 
میراث ترامپ باقی بمانــد و یا به تعهداتش 
ذیل برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ پایبند باشــد 
و میراث جدیدی را بــرای آمریکا در عرصه 

حقوق بین الملل به جا بگذارد؟
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال 
دیگری درباره بازداشــت انریکــه مورا در 
فرودگاه فرانکفورت آلمان بعد از بازگشــت 
از تهــران و ارتبــاط آن با ســنگ اندازی 
صهیونیســت ها در  جریــان مذاکرات وین 
گفت:  ما نیز برخــی از گزارش های پراکنده 
را در ایــن ارتبــاط دیدیم. بدنامــی رژیم 
صهیونیســتی بر همه آشــکار است که در 

همه فرآیندها مداخله می کند.
وی افــزود: درباره بازداشــت آقــای  مورا 
از نزدیکان ایشــان ســؤال کردیم ، گویی 
موضوع ظرف چند دقیقه مرتفع شد و بهتر 
اســت خود ایشــان و اتحادیه اروپا در این 

زمینه توضیح دهند.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه در ادامه 
گفت وگوی خــود با خبرنگاران در پاســخ 
به ســوالی در مورد اجرای حکم احمدرضا 
جلالی و توصیه نامه های مســافرتی برخی 
از کشــورهای اروپایی به شهروندانشــان 
برای عدم سفر به ایران و همچنین بازداشت 
اخیر دو شهروند اروپایی در ایران و برخی از 
اظهارنظرها مبنی بــر این که ایران به دنبال 
مبادله آنها با آقایان حمید نوری و اســدالله 
اسدی اســت، تصریح کرد: آقای جلالی سه 
سال قبل دستگیر شده است، حکم امنیتی 
دارد، جاسوســی کــرده اســت، همکاری 
نزدیک با موساد داشته است و از طریق یکی 
از کشورهای اروپایی ضد امنیت جمهوری 
اســلامی ایران کار کرده و باعث خســارت 

جانی علیه دانشمندان ما شده است.
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سازمان امور مالیاتی اعلام کرد
 آغاز تفکیک حساب های تجاری و شخصی

 از خردادماه
رئیس مرکز تنظیم مقررات ســازمان امور مالیاتی ضمــن اعلام آغاز 
تفکیک حساب های تجاری و شخصی از خرداد ماه سالجاری، جزئیات 

این اقدام را نیز تشریح کرد.
محمد برزگری اظهار کرد: روند اجرایی تفکیک حســاب های تجاری و 
شخصی از ابتدای خردادماه امسال آغاز خواهد شــد. در پی این اقدام، 
صاحبان حساب های تجاری باید به سازمان امور مالیاتی تجاری بودن 
حســاب خود را اعلام کنند. در این زمینه، تمام حســاب های بانکی در 
کشور شخصی فرض می شــود و فقط دارندگان حساب های تجاری و 
مرتبط به کســب وکار باید به ســازمان امور مالیاتی اعلام کنند که این 

حساب مرتبط به کسب وکار و فعالیت تجاری یا اقتصادی آن هاست.
وی افزود: این اقدام در راســتای فراهم ســازی مقدمات اجرای کامل 
قانون پایانه های فروشگاهی و ســامانه مؤدیان انجام می شود زیرا، یکی 
از الزامات این قانون اعلام ماهیت حســاب های تجاری به سازمان امور 

مالیاتی به منظور شفافیت و نظارت مالی است.
رئیس مرکز تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی ادامه داد: فرآیندهای 
لازم برای تفکیک حســاب های تجاری و شــخصی انجام شده و فقط 
بخشی از الزامات و فرآیندهای فنی و زیرساختی برای شروع این اقدام 

باقی مانده است که امیدوارم تا ابتدای خرداد ماه فراهم شود.

اجرای قانون پایانه های فروشگاهی تا پایان امسال
برزگری با تاکید بر اینکه تلاش ســازمان امور مالیاتی بر این اســت که 
این روند با سهولت و غیرحضوری انجام شــود تا موجب ابهاماتی برای 
مردم نشود، گفت: تا پایان امسال قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 

مؤدیان اجرا خواهد شد.
طبق این گزارش، با تصویب قانون پایانه های فروشــگاهی و ســامانه 
مؤدیان در سال ۱۳۹۸،  سازمان امور مالیاتی از شهریور آن سال معادل 
۱۵ گروه از فعالان اقتصادی که حدود ۵۰ شغل می شوند را دسته بندی 
کرد تا برای شــفاف  شــدن درآمد، جلوگیری از فــرار مالیاتی و کمک 
به فرآیند حسابرســی مالیاتی مکلف به ثبت نام در ســامانه مؤدیان و 

استفاده از کارتخوان باشند.
این اقدام در راســتای اجرای قانون پایانه های فروشــگاهی و ســامانه 
مؤدیان صورت گرفت که طبق آن تمام افراد مشمول باید به ترتیبی که 
سازمان مقرر می کند، نســبت به ثبت نام در سامانه مؤدیان اقدام کنند 
و خرده فروشــی ها و واحدهای صنفی که به صورت مستقیم با مصرف 
کننده نهائی ارتباط دارند، علاوه بر عضویت در سامانه مؤدیان، موظف 
به استفاده از پایانه فروشــگاهی )کارتخوان( نیز هستند اما استفاده از 
پایانه فروشگاهی برای مؤدیانی که به صورت مستقیم با مصرف کننده 
نهایی ارتبــاط ندارند، الزامی نیســت و مؤدیان مزبــور موظفند کلیه 
صورت حســاب های خود را به ترتیبی که ســازمان تعیین می کند، از 

طریق سامانه مؤدیان صادر کنند.

بانک مرکزی:
عرضه ارز افزایش یافت

عرضه ارز نســبت به تقاضا طی بازه زمانی ۱۷ الی ۲۵ اردیبهشــت ماه 
سال جاری در سامانه نیما و بازار متشکل معاملات ارزی پیشی گرفت

عرضه ارز نسبت به تقاضا طی بازه زمانی ۱۷ الی ۲۵ اردیبهشت ماه سال 
جاری در سامانه نیما و بازار متشکل معاملات ارزی پیشی گرفت که این 
امر به معنای پوشــش جامع نیازهای وارداتی و خرد اسکناس فراتر از 

تقاضای موجود است.
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، طی بازه زمانی یاد شده، حدود 
۴.۸ میلیارد دلار توســط صادرکنندگان به صورت انواع ارز در سامانه 
نیما عرضه شده اســت که از این میزان حدود ۱.۵ میلیارد دلار معامله 

شده که این امر حاکی از عرضه کافی برای تأمین نیاز وارداتی است.
همچنین از تاریخ ۱۷ الی ۲۵ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ در بازار متشکل 
معامــلات ارزی، حدود ۸۰ میلیون دلار اســکناس توســط بانک ها و 
صرافی ها عرضه شده اســت که از این میزان حدود ۳۸.۵ میلیون دلار 
معامله شده و این امر حاکی از آن است که میزان عرضه اسکناس بیش 

از میزان تقاضا بوده است.
گفتنی اســت افزایش فروش صادرکنندگان در ســامانه نیما در سال 
جاری موجب رشــد ۱۰۰ درصدی مجموع معادل دلاری معاملات از 

ابتدای سال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته شده است.

سود سهام عدالت چه کسانی تا پایان 
اردیبهشت واریز می شود؟

داشتن شماره شبای نامعتبر، حساب بانکی مســدود، راکد، مشترک 
)دو امضاء(، ارزی و بلندمدت منجر به عدم واریز سود سهام عدالت برای 

برخی از سهامداران شده بود.
۲۱ اسفند سود ســهام عدالت مربوط به عملکرد سال ۹۹ سهام عدالت 

۴۳ میلیون و ۶۶۵ هزار و ۳۳۱ نفر دارنده این سهام واریز شد.
ســودی که برای دارندگان برگه ۵۳۲ هزار تومانی حــدود ۵۷۵ هزار 
تومان و برای دارندگان برگه ســهام عدالت یک میلیون تومانی حدود 

یک میلیون و ۸۱ هزار تومان بود.
آراد پورکار کارشناس بازار سرمایه گفت:این ســود به برخی بیشتر به 
سبب خرید مجموعه ســهام دیگر و به برخی کمتر به سبب فروش ۶۰ 
درصدی آن و به برخی به ســبب دلایلی اصلا پرداخت نشــد و در کل 
این ســود به میزان دارای افراد برای آن ها واریز شد.اما به گفته قشمی 
مدیر پرداخت سود سهام عدالت در سپرده گذاری مرکزی افراد به چند 
دلیل عبارت اند از شماره شــبای نامعتبر، حساب بانکی مسدود، راکد، 
مشترک )دو امضاء(، ارزی و بلندمدت سود سهام خود را دریافت نکرده اند. 
بر اساس آخرین آمار شرکت ســپرده گذاری مرکزی )سمات(، بیش از 
۲ میلیون سهامدار عدالت به دلیل نداشتن شماره شبای معتبر بانکی، 

سود سال های ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ خود را دریافت نکرده اند.
با پیگیری ما از سپرده گذاری مرکزی مشخص شد که قرار است مجدد 

برای افرادی که سود خود را دریافت نکردند سود واریز شود.
علی مهدوی پارســا معاون عملیات شــرکت ســپرده گذاری مرکزی 
گفت:آن دسته از سهامداران عدالت که اطلاعات آنان کامل نیست، باید 
اطلاعات بانکی )شماره شبای معتبر( خود را ظرف یک هفته آینده یعنی 
تا روز ۳۰ اردیبهشت، از طریق مراجعه به ســامانه سجام تکمیل کنند.

به گفته مهدوی  پارســا همچنین بیش از ۱۵۰ هزار ســهامدار از ابتدای 
امسال با ثبت نام و احراز هویت در سامانه ســجام، مشکل شماره شبای 
بانکی معتبر خود را برطرف کرده اند که ســود سال های ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ 

این سهامداران تا پایان اردیبهشت به حسابشان واریز خواهد شد.

بازار

خریدار   وزیر امور اقتصــادی و دارایی از 
رئیس ســازمان امور مالیاتی خواســت که 
حداکثــر در مدت یــک مــاه، تکلیف این 
سازمان با گواهی سپرده کالایی در این بازار 

را روشن کند.
به گزارش وزارت امور اقتصــادی و دارایی، 
»سید احسان خاندوزی« در اولین همایش 
تجلیل از برگزیدگان بورس کالا اظهار کرد: 
بــورس کالا را نه به مثابه یکــی از نهادهای 
اقتصادی در کنار ســایر نهادهــا، بلکه باید 
آن را به عنوان یک ســازوکار تــراز و منطقِ 
تخصیص منابع در بخــش مهمی از اقتصاد 
دیــد کــه در دوره مدیریت جدیــد  بهبود 

خوبی نیز پیدا کرده است.
وی اظهار داشــت: بورس کالا از یک ســو 
باید با اعمــال منطق در تخصیــص منابع، 
منشــاء انگیزه و مشــوق فعالان اقتصادی 
بخش خصوصی و از ســوی دیگر، برطرف 
کننده هــای دغدغه هــای حاکمیــت در 
حوزه هایی چون شــفافیت، رقابت پذیری، 
نظارت و نیز ایفای نقش بعنوان نهاد تضمین 
باشد و براین اساس معتقدم بورس کالا باید 
وزنی بســیار بیش از این در اقتصاد کشــور 

داشته باشد.
وزیر اقتصاد یکی از کارکردهــا و انتظارات 
وزارت اقتصــاد از بــورس کالا بر اســاس 
بندهای مرتبــط قانونی را، عرضــه اموال 
غیرمنقــول عنوان کــرد و گفت: ســال ها 
این ایــده مطرح بوده که ما بورس مســکن 
را به عنوان شــاخه ای از بورس کالای ایران 
داشته باشــیم و از ســازوکارهای این بازار، 
برای عرضه اموال غیرمنقول دســتگاه های 
دولتی، وزارتخانه ها، شــرکت های دولتی و 

بانک ها استفاده کنیم.
وی عنوان کــرد: اخیــراً در وزارت اقتصاد 
و  راهبردهــا  عنــوان  تحــت  ســندی 
سیاســت های بانک های دولتی را که کاملًا 
با چارچوب مصوبات شــورای پول و اعتبار 
و بانک مرکزی نیز سازگار است را به بانک ها 
ابلاغ کردیم که در آن ســند هــم بر برنامه 
عملیاتی فروش اموال مازاد به عنوان یکی از 
شــاخص های ارزیابی مدیران دولتی تأکید 

شده است.
خاندوزی با بیان اینکه در مــاده ۱۳ قانون 

جهش تولید مســکن نیز  به همین ظرفیت 
بورس کالا اشاره شده اســت، تصریح کرد: 
البته مســئله، فقــط فــروش دارایی های 
غیرمنقول شــرکت های دولتــی و بانک ها 
نیســت، بلکــه زنجیــره مرتبط بــا اموال 

غیرمنقول هم مدنظر است.
وی یکی از کارکردهای دیگــر مورد انتظار 
از بــورس کالا را در حــوزه کشــاورزی و 
محصولات آن عنوان کرد و گفت: از اواسط 
دهه ۱۳۹۰ فضای خوبی برای عرضه بخشی 
از کالاهــای کشــاورزی در قالــب رینگِ 

اختصاصی بورس کالا فراهم شد.
وزیــر اقتصاد با یــادآوری اینکــه در قالب 
ماده ۳۳ قانــون افزایش بهــره وری بخش 
کشــاورزی هم تصریح شده اســت، برای 
محصولاتی مثــل ذرت و جو از ســازوکار 
بورس کالا اســتفاده شــود، گفت: به دلیل 
تغییر سیاست ها و شرایط خاصی که بعد از 
خروج آمریکا از برجام در اردیبهشت ۱۳۹۷ 
رخ داد، آن سازوکار و بخشــی از آن دست 

آوردها از دست رفت.
وی تصریــح کــرد: البته به نظر می رســد، 
کماکان یکــی از بهترین ابزارهــا در حوزه 
محصولات کشاورزی، همین ظرفیت های 

بورس کالا، همچون اعتماد آفرینی، حذف 
نظامات واســطه گری، شــفافیت و سرعت 
تســویه با کشــاورزان و فعالان اقتصادی 
است.خاندوزی با اشــاره به اتفاقات خوب 
رخ داده در حوزه زعفــران در بورس کالا در 
ســال ۱۴۰۰ تأکید کرد: اعتقاد ما این است 
که ظرفیت این بورس، بسیار بیش از امروز، 
قابل ارتقاء اســت و با همکاری وزارت جهاد 
کشاورزی و دیگر دستگاه های ذی ربط، این 

امر با سرعت بیشتری انجام خواهد گرفت.
وی محور دیگر انتظــارات از بورس کالا را، 
کارکرد آن در حوزه تأمیــن مالی ذکر کرد 
و گفت: این موضوع نیز جزو نقاط اشــتراک 
ما با بانک مرکزی و وزارت صمت اســت که 
در ارتباط با آن، جلسات مشترک فشرده ای 
برگزار کردیم، تا بتوانیم بخشی از اعتبارات 
کشور را در قالب تأمین مالی در این زنجیره 

ببریم.

بستر بورس کالا برای تأمین مالی 
ابزارهای تولید، بسیار مساعد است

وزیر اقتصاد با اشاره به پیش بینی ابزارهای 
دیگر تأمین مالی تولید در قوانین کشــور، 
عنوان داشــت: با این وجود، در مجموع به 

نظر می رسد، بســتر بورس کالا برای تأمین 
مالی ابزارهای تولید، بســیار مساعد است 
و بر اســاس قانون بودجه ۱۴۰۱ باید بیش 
از گذشــته از ابزارهای تأمیــن مالی بورس 
کالا اســتفاده شــود.وی محور بعدی مورد 
انتظــار دولــت از بــورس کالا را کالاهای 
منقولی از جملــه خودرو ذکر کــرد که در 
کمیســیون های مجلس شــورای اسلامی 
نیز مطرح شــده اســت و به گفته وی باید 
بتوان از سازوکارهای این بازار برای مسئله 
قیمت گذاری، دسترســی شــفاف و حذف 
رانت ها در زمانی که خود بازار، دچار مشکل 
عدم توازن در عرضه و تقاضا است، استفاده 

کرد.
خاندوزی گفت: در قبال ایــن ظرفیت ها و 
خواسته ها، فعالان اقتصادی هم مطالباتی 
از جمله در حوزه مالیات بــر ارزش افزوده و 
مســئله مربوط به گواهی ســپرده کالایی 
دارند کــه در مــواردی، ایــن گواهی ها، با 
تردید مقام مالیاتی در خصوص شــمول یا 
عدم شمول معافیت های مالیاتی، با مشکل 

مواجه شده است.
وی اظهار داشــت: این تردید از آنجا ناشی 
می شود که مقام مالیاتی به تشخیص قطعی 

نمی رســد که آیا یک معامله در بورس کالا، 
دارد روی قبــضِ انبــارِ متکی بر پشــتوانه 
کالای فیزیکــی موجــود در انبــار صورت 

می گیرد یا خیر؟
وزیر اقتصاد با بیان اینکه این عدم تشخیص 
می تواند موجب کم رونق شدن ابزار گواهی 
سپرده در بورس کالا شود، از رئیس سازمان 
و شــورای عالی مالیاتی خواســت، به قید 
فوریت، ظــرف حداکثر یک مــاه آینده در 
این خصوص، تعییــن تکلیف کنند تا دولت 
بتواند از ایــن ابزار، نه فقــط در مورد اوراق 
بهادار و بخش کشــاورزی، بلکــه در مورد 

سایر صنایع هم استفاده کند.
وی محور بعدی انتظــارات دولت از بورس 
کالا را مســئله رصد تجــارت، ذخایر کالا و 
نظام انبارداری کشــور عنوان کرد و گفت: 
این مسئله ای است که به شــدت به سامانه 
جامع تجارت و نیز سند تحول ابلاغی دولت 

توسط رئیس جمهور، کمک می کند.
خاندوزی تصریح کرد: گمان ما این اســت 
که هنوز بخش زیادی از ایــن راه در بورس 
کالا طی نشده اســت و دوستان باید اهتمام 
بیشــتری برای تحقق اهــداف و انتظارات، 
داشته باشــند.وی محور دیگر مورد انتظار 
دولت و وزارت اقتصاد از بورس کالا را رینگِ 
صادراتی عنوان کرد و گفت: ناچارم در جمع 
فعالان اقتصادی بــا صراحت و صداقت ابراز 
کنم که ایــن امر نیز به قــدر کفایت محقق 
نشــده و من از کارگزاران و مدیران بورس 
کالا می خواهــم، اهتمــام ویــژه ای به این 

مسئله داشته باشند.
وزیر اقتصاد مســئله شناســایی مازاد نیاز 
تولید داخــل را نیز یکی از مســایل مهم در 
این ارتباط عنوان کــرد و گفت: قانون گذار 
در قانون رفع موانع تولید به مازاد نیاز داخل 
اشــاره کرده اســت، امری که به سهولت از 
طریق ســازوکارهای بورس کالا قابل انجام 
است.خاندوزی یادآور شد: البته این سخن 
به این معنا نیســت که ما همه این توقعات 
را به تنهایی از ســازوکار بورس کالا داریم، 
بلکه این بازار به مثابــه نقطه اتصال و پیوند 
اتحادیه ها و انجمن هایی است که خودشان 
می توانند ائتلاف، هم نظــری و همگرایی را 

ایجاد کنند.

ارز ترجیحی انگیزه های تولید را کاهش داد

بایدها و نبایدهای حذف ارز ترجیحی کالاهای اساسی 
خریدار  یک اســتاد دانشــگاه گفت: اگر 
ارز ترجیحی و آزاد تفــاوت معناداری پیدا 
کنند،کالاهای تولید داخل مزیت صادراتی 
پیدا می کننــد و در عین حــال انگیزه های 

قاچاق را نیز گسترش می دهد.
احســان قمری، استاد دانشــگاه پیرامون 
سیاســت های اصلاحی دولت برای حذف 
ارز ترجیحــی کالاهــای اساســی گفت: 
دیدگاه ها و نظــرات مختلفی در خصوص 
حذف ارز ترجیحی در چند هفته گذشــته 
حول دو محــور ضرورت حــذف و معایب 
حذف ارز ترجیحی بوده است و هر دو گروه 
ســعی نموده اند بدون اینکه مبانی نظری 
و ســاختاری کامل و مدونی را ارائه کنند، 
دیدگاه خود را تبییــن نمایند در حالی که 
برای تبیین یک نظریه یا تئوری اقتصادی، 
نیازمنــد تحلیــل کارشناســی و علمی 

هستیم.
وی افزود: شاید ویژگی خاص علوم انسانی 
و اجتماعی که اقتصاد نیــز در زمره آن قرار 
می گیرد این باشد که بر خلاف علوم تجربی، 
امکان آزمــون و خطا وجود نداشــته و اگر 
تصمیمی در حوزه علوم انســانی اجرا شود، 

ازمایشگاهی برای آزمون آن وجود ندارد.
به بــاور این اســتاد دانشــگاه، هــر چند 
به صــورت پایلــوت می تــوان در مناطق 
جغرافیایی مختلف نســبت به اجرای یک 
طرح که با معیشــت و زندگی افراد سر و کار 
دارد، اقدام نمود ولی خنثی نبودن انسان ها 
از نظر عکس العمل ها و مشخص نبودن این 
عکس العمل ها که تابع متغیرهای فراوانی 
است، باعث می شود در حوزه های اقتصادی 
که به صورت مستقیم با معیشت مردم سرو 
کار دارد چالش های زیادی وجود داشــته 
باشد. ضمن آنکه برای هر آزمون لازم است 
متغیرهایی ثابت نگهداشــته شود تا اثر آن 
متغیر را به صورت تناظر یک به یک بررسی 
نمود در حالی که در عمل و در دنیای واقع، 

امکان حذف یا تعدیل متغیرها وجود ندارد.
قمری با بیان اینکه عــدم تبیین موضوعات 
و مســائل اقتصادی توســط کارشناسان و 
یا تبیین نادرســت و غیر کارشناســی آن 
بی تردیــد اثــرات خــود را در تصمیمات 
اقتصادی مردم اعم از مصــرف کنندگان و 
تولید کنندگان می گذارد، عنوان کرد: علم 
اقتصاد، علمی است ســهل و ممتنع که در 
نگاه اول ســاده به نظر رسیده و این تصور به 
ذهن متبادر می شود که هر مسأله اقتصادی 

فقط یک راه حل دارد و راه حل انتخاب شده 
کاملًا درست است در حالی که این دیدگاه 
ناشــی از عدم توجه به کلیــه جوانب امر و 
شاید ناشی از فهم ناقص از ادبیات و مفاهیم 

اقتصادی از سوی برخی اشخاص است.
این کارشناس اقتصادی افزود: در نگاه کلی 
افزایش نرخ ارز در پایان ســال ۹۶ که ناشی 
از تشــدید تحریم ها بود منجــر به افزایش 
قیمت ها در ســال های بعد از آن شد و باعث 
شــد که دولت با هدف کنترل بازار داخلی 
برخی از کالاها و جلوگیــری از کاهش رفاه 
مردم نسبت به تخصیص ارز ترجیحی برای 
برخی کالاها موســوم به کالاهای اساســی 

اقدام نماید.
وی ادامه داد: از اوایل ســال ۱۳۹۷ دولت 
نسبت به تخصیص ارز ترجیحی یا ۴۲۰۰ 
تومانی بــرای واردات ۲۵ کالا اقدام نمود 
تا این کالاها با هزینه کمتری وارد کشــور 
شوند و فشــار کمتری به مردم وارد شود. 
از ســوی دیگر برخی کالاها مانند گوشت 
از تخصیص ارز ترجیحی حذف شــد ولی 
فرایند تخصیــص ارز ترجیحی ادامه پیدا 
کــرد. از همان زمــان مخالفان تخصیص 
ارز ترجیحی، نســبت به اعــلام مضرت 
تخصیــص ایــن ارز اقــدام می کردند و 
مواردی همچون توزیع رانت، باز صادرات، 
صادرات پنهان، ایجاد خلــل در صادرات 
برخی صنایــع، ازبین بردن بهــره وری، 
افزایش تقاضای کالاهای یارانه ای و خلق 
پایه پولی را اشاره می کردند. در مقابل نیز 
موافقان ارز ترجیحی، وضعیت معیشــت 
مــردم را خط قرمــز خود اعــلام کرده و 
ضمــن تأیید مــوارد اعلامــی مخالفان، 
اعلام می کردند چاره ای جــز اعطای ارز 

ترجیحی ندارند.
قمری با ذکــر ایــن نکته که عــدم وجود 
سازوکارهای نظارتی منســجم و یکپارچه 
در کشــور منجر به آســیب های مختلف به 
مدیریت اقتصاد کشور شــده است، یادآور 
شد: جزیره ای و ســلیقه ای عمل کردن در 
حوزه های نظارتی، باعث شــده است که هر 
فعالیتی در کشــور انجام می شــود به علل 
مختلف از جمله دارا نبودن بســته نظارتی، 
نتواند آن گونه که شایسته است در راستای 
تأمین رفاه مردم باشد. هر دو دیدگاه موافق 
و مخالف تخصیــص ارز ترجیحی در غیاب 
نظارت، مضرت زیادی داشــته و نمی تواند 
دلیلی قانع کننده برای حذف ارز ترجیحی 

یا استمرار تخصیص آن باشد.
وی تاکید کــرد: به طور حتم عــدم وجود 
نظارت دقیق و کارشناســی واجد ضمانت 
اجرایی می تواند تبعاتی برای مردم داشــته 
باشــد و کافی اســت یک نظر ســنجی از 
مردم در خصوص نهادهــای نظارتی حوزه 
قیمت ها انجام شــود تا بازدهی و بهره وری 
آنها مشــخص شود. کافی اســت به سامانه 
۱۲۴ یا تعزیــرات مراجعه کنیــد تا میزان 

بررسی ها را مشخص کنید.
قمری با طرح این پرســش کــه نظارت بر 
اصناف و خرده فروشان توسط اتاق اصناف 
بر چه اساســی صورت می پذیرد، افزود: هر 
چند اشــاره به این مباحث به موضوع حذف 
ارز ترجیحــی ربطی ندارد ولــی خروجی 
هر ایــده و تصمیمــی نیازمنــد دو بازوی 
کارشناســی و علمــی جهت تبییــن آن و 
بازوی نظارتی جهت نظارت بی چون و چرا 

بر آن است.
وی با مثالی عینــی در این زمینــه یادآور 
شد: الزام درج قیمت تولید کننده بر برخی 
کالاها که در نهایت مشــخص نشد اولاً چه 
اهدافی داشته و بر اساس کدام مدل صورت 
می پذیرد و ثانیاً انتخاب کالاها بر چه مبنایی 
صورت پذیرفته اســت؛ شــاهد هستیم که 
این طرح غیر کارشناســی که می توانست 
بــا قــدری مطالعــه و اســتفاده از نظرات 
متخصصان به یــک تصمیم کارشناســی 
و مفید تبدیل شــود چگونه حذف شــد و 
مشخص نشد چه نتایجی برای مردم داشت 
و مصرف کنندگان چه اســتفاده ای از این 

طرح کردند.
این اســتاد دانشــگاه ادامه داد: به هر حال 
الزام درج قیمت تولید کننده و حذف قیمت 
مصرف کننده، چنان اجحافــی به مصرف 
کنندگان وارد نمود کــه در نهایت تصمیم 
بر این شــد که هر دوقیمت درج شــود. با 

این شرایط پاسخگوی فشــارهای ناشی از 
آن کیســت؟ اینکه بگوییم خرده فروشان 
موظفند حداکثر ۲۵ درصد به قیمت تولید 
کننــده اضافه و بــه مصرف کننــده نهایی 
بدهند راهکار نیســت. وقتــی قیمت یک 
کالای مصرفی در ســه مغــازه واقع در یک 
خیابان استعلام می شــود با اختلاف قیمت 
مصرف کننــده و تولید کننــده بین ۲۵ تا 
۹۰ درصد مواجه می شــوید. در این زمینه 
علاوه بر وجــود ضعف نظارتی، بــا توجه به 
چســبندگی قیمت ها و از آنجا که اغلب این 
کالاها، فاقد جانشــین کامل بودند، امکان 
کاهش تقاضا نبــود و قیمت بــه بالاترین 

قیمت اعلامی سیر کرد.
قمــری در ادامه بــه فراینــد تخصیص ارز 
ترجیحی بــرای واردات کالاها اشــاره کرد 
و افــزود: در زمانی کــه ارز ترجیحی برای 
واردات برخــی از کالاها اختصــاص داده 
می شد، شــاهد افزایش ثبت سفارش برای 
واردات، بیــش از نیاز داخلی کشــور بودیم 
و متأســفانه هیچ شــخصی توجه نکرد و از 
خود نپرسید چرا تقاضای واردات به شدت 

افزایش یافته است.
به گفته وی شرایط به گونه ای بود که میزان 
تعیین شــده برای تخصیص ارز ترجیحی 
در شش ماهه اول ســال به پایان می رسید 
و اکنون در حالت عــدم وجود نظارت دقیق 
و تاکید می کنــم عدم وجــود قانون جامع 
و واحد و یا دســتورالعمل واحــد در حوزه 
سیاســت های تجــاری و ارزی و مــوازی 
کاری های نهادهای مســئول از جمله بانک 
مرکزی و وزارت صنعت، معــدن و تجارت 

نمی توان انتظار بهبود داشت.
این کارشــناس حوزه تجــارت خارجی با 
اشاره به عملکرد بانک مرکزی در تخصیص 
ارز ترجیحی، گفت: بانــک مرکزی اعلام 
می کرد که مســئولیتی جز تخصیص ارز 
نــدارد و وزارت صمت، مســئول اولویت 
بنــدی واردات و ثبت ســفارش ها اســت 
از ســوی دیگر کثــرت و تنوع مقــررات و 
دستورالعمل های موجود در وزارت صمت 
و بعدهــا وزارت جهاد کشــاورزی که فاقد 
تجربه کافی در این خصوص بود باعث شد 
اهداف قانونگذار از تخصیص ارز ترجیحی، 

محقق نشود.
قمری ادامه داد: این مســائل باعث شــد تا 
برخی افراد نســبت به واردات مواد اولیه با 
ارز ۴۲۰۰ تومانی اقدام کنند و پس از تولید 

کالای نهایی، کالای مذکور را بــا نرخ بازار 
آزاد به فروش می رساندند. همچنین برخی 
افراد ســودجو، ارز ترجیحی را اخذ نموده و 
کالایی وارد نمی کردند و حتی حاضر بودند 
جریمه های مربوطه را بپردازند ولی کالایی 
را وارد نکنند. این مسأله به علت عدم قدرت 
بازدارندگی نهادهــای نظارتی و فاصله زیاد 
نرخ ترجیحی و نرخ آزاد بــود که از مضرت 

نظام چند نرخی است.
به بــاور وی اگر ارز ترجیحــی و آزاد تفاوت 
معناداری پیدا کنند، کالاهای تولید داخل 
مزیت صادراتی هم پیــدا می کنند که این 
مســأله در کنار تمایل به صــادرات از طرق 
قانونی، انگیزه های قاچاق را نیز گســترش 
می دهد. البتــه صــادرات کالاهایی که ارز 
ترجیحــی دریافت می کردنــد ممنوع بود 
ولــی این مســأله نیز، چالش هــای خاص 
خود را داراســت چرا که محتوای وارداتی 
کالاهای صادراتی متنوع بوده و درصدهای 
مختلفی را شامل می شــود که محاسبه آن 
مشــکل اســت. ضمن آنکه برخی کالاها 
ماننــد داروهای صادراتی کــه بعضاً قدرت 
رقابت پذیری بالایی در دنیــا دارند قربانی 
ممنوعیت صــادرات می شــوند که تبعات 

بدی بر صادرات وارد می سازد.
ایــن اســتاد دانشــگاه ادامــه داد: در نظر 
بگیرید که در شــرایط عادی، بســیاری از 
صادرکننــدگان که هزینه هــای بازاریابی 
بسیار زیادی را متحمل شده اند با ممنوعیت 
یا محدودیت صادرات مواجه می شــوند که 
اثرات این محدودیت بــر صنایع صادراتی 
و اشتغال و تولید و معیشــت فعالان حوزه 

مربوطه بسیار زیاد است. 
حالا در نظــر بگیریــد ایــن ارز ترجیحی 
تخصیــص پیدا می کنــد و به ایــن ترتیب 
بواســطه رانت ایجــاد شــده، انگیزه های 
تولید کاهش یافته و این رانت و ســود باعث 
می شــود هم تعداد متقاضیان ارز ترجیحی 
افزایــش یابد و هم برخــی واردکنندگان با 
تغییر پروفرما نســبت به بزرگنمایی ارزش 
کالاهای ثبت سفارش شده با هدف دریافت 
ارز بیشــتر اقدام کنند و هر چقــدر این ارز، 
بیشــتر دریافت می شــود از اختلاف میان 
قیمــت ارز دولتی و آزاد، ســود بیشــتری 
کســب می کنند.با این دلایل که مهم ترین 
آن ایجاد فضــای زانتــی و افزایش قاچاق 
کالاها است عده ای اعتقاد دارند که این ارز 

باید حذف شود.



با حضور دانشگاهیان و معاونت علمی ریاست جمهوری صورت می گیرد

و همکاری های چندجانبه برای توسعه مرکز آزمون تست خودر

 با مهلت یک هفته ای و افزایش ۱۰ برابری، از امروز صورت می گیرد

و آغاز ثبت نام متقاضیان در سامانه تخصیص خودر
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مخبر از مرکز پاسخگویی یکپارچه وزارت صمت 
بازدید کرد

معــاون اول رییس جمهور و وزیر صمت از مرکز پاســخگویی یکپارچه 
وزارت صمت )۱۲۴( بازدید کردند.

محمد مخبر معــاون اول رییس جمهور و فاطمی امیــن وزیر صمت از 
مرکز پاسخگویی یکپارچه وزارت صمت )۱۲۴( بازدید کردند.

معاون اول رییس جمهــور به همراه وزیــر صمت در بازدیــد از مرکز 
پاســخگویی یکپارچه وزارت صمت )۱۲۴( و در گفت وگو با کارکنان و 
مدیران این مرکز در جریان مهم ترین مسائل و درخواست های مردمی 
قرار گرفت. روزانه ۴۵ هزار تماس از سراســر کشور توسط کارشناسان 

مرکز ۱۲۴بررسی می شود.

در مراسمی با حضور بزرگان بورس ایران صورت گرفت
مهر تایید وزیر اقتصاد بر عملکرد مثبت

شرکت گل گهر
مهر تایید وزیر اقتصاد بــر عملکرد مثبتِ شــرکت گل گهرایران نیوز 
۲۴: در اولیــن همایش تجلیل از برترین های بــورس کالا، که با حضور 
وزیر اقتصاد و جمعی از مســئولین و بزرگان بورس کشــور برگزار شد، 
از مهندس ایمان عتیقی مدیر عامل شــرکت معدنی و صنعتی گل گهر 
بعنوان شــرکت فعال برتر در حوزه عرضه و فروش در بورس کالا تقدیر 
شد و تندیس این رویداد به وی اهدا شــد.گفتنی است شرکت معدنی 
و صنعتی گل گهر در ســال ۱۴۰۰ برای اولین بیش از یک میلیون تن از 

محصولات خود را طریق بورس کالای ایران فروخته است.

وزیر کار:
یارانه کمک معیشتی ماه اول به حساب معترضان 

حذف یارانه واریز شد
وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از واریز یارانه کمک معیشــتی ماه اول 
به حساب همه افرادی که نســبت به حذف یارانه خود اعتراض کرده اند 

خبر داد.
 

حجــت الله عبدالملکی وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در حســاب 
شخصی توئیتر خود نوشت: مبلغ یارانه به عنوان حق هر ایرانی که در ۹ 
دهک درآمدی قرار دارد  محفوظ اســت؛ با دستور رئیس جمهور کمک 
معیشــتی ماه اول به حساب همه افراد متقاضی در ســامانه واریز شده 
است و بعد از تأیید قابل برداشــت خواهد بود؛  وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی ظرف یک ماه همه درخواست ها را بررسی خواهد کرد.

درخشش ورزشکاران ناشنوای ایرانی در مسابقات 
المپیک برزیل با حمایت همراه اول 

ورزشکاران ناشنوای ایرانی با درخشــش در بازی های المپیک، جایگاه 
کشورمان را با چهار پله ارتقاء به رده سوم رساندند.

به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات سیار ایران، ورزشکاران 
ناشنوای ایرانی توانستند با کسب ۴۰ مدال در بیست و چهارمین بازی 
های المپیک ناشــنوایان که از ۱۱ تا ۲۵ اردیبهشــت ماه سالجاری به 
میزبانی شهر »کاشیاس دوسول« برزیل برگزار شد، جایگاه »ایران« را 

در این دوره از رقابت ها به مقام سوم ارتقاء دهند.
کاروان اعزامی »صدای ایران« که با شــعار »موفقیت در ســکوت« و 
حمایت همراه اول، با ۱۴۰ نفر در رشــته های فوتبال، والیبال ساحلی، 
جودو، کشــتی آزاد و فرنگی، دوومیدانی، تیرانــدازی )مردان و زنان(، 
کاراته )مردان و زنان( و تکواندو )مردان و زنان( در این بازی ها شــرکت 
کرده بود، توانست در پایان جایگاه کشورمان را با چهار پله ارتقاء نسبت 

به دوره گذشته، به رده سوم جدول مدالی برساند. 
ورزشــکاران ایرانی حاضر در این رویــداد بین المللی، با کســب ۱۴ 
مدال طلا، ۱۲ مدال نقره و ۱۴ مدال برنز توانســتند رتبه سوم را بعد از 
کشــورهای اوکراین و ایالات متحده آمریکا، برای کشورمان به ارمغان 
آورند.ضمن اینکه تیم  کشــتی فرنگی ایران با کسب ۴ مدال طلا، یک 
نقره و یک برنز، برای نخســتین بــار قهرمان ایــن دوره از رقابت های 
المپیک ناشنوایان شــد.همراه اول به عنوان حامی اول ورزش ایران که 
هم اکنون علاوه بر تیم های ملی ناشنوایان، حامی رسمی تیم های ملی 
کشتی و والیبال کشورمان اســت، این افتخارآفرینی را به ورزشکاران 

ناشنوای کشور و هموطنان تبریک گفته است.

 رقابت بین المللی کنز  با حمایت ایرانسل 
برگزار شد

رقابت علمی بین المللی »کنز )KANS(«، با حمایت ایرانســل برگزار 
شد.

به گزارش روابط عمومی ایرانســل، آیین پایانــی دومین رقابت علمی 
بین المللی کنز، از ۲۰ تا ۲۳ اردیبهشــت ۱۴۰۱، توســط بنیاد علم و 
فناوری مصطفی)ص( و با حمایت ایرانســل، اولین و بزرگترین اپراتور 

دیجیتال ایران، به عنوان شریک رویداد، برگزار شد.
Knowledge Applica�« مخفف عبارت انگلیسی ،KANS  عنوان
tion and Notion for Society«، به معنی کاربرد دانش و ایده برای 
جامعه اســت. هدف از این رقابت، ارائۀ راه حل های مبتنی بر علم، برای 
مســائل پیش روی جوامع بشری است که توســط دانشمندان جوان، 
دانشجویان و پژوهشــگران زیر ۴۵ ساله در ۵۷ کشــور عضو سازمان 

همکاری اسلامی و نیز مسلمانان سایر کشورها، ارائه می شود.
دومین دوره این رقابت، از ســال گذشــته و در حوزه هــای »اقتصاد، 
انــرژی«،  تأمیــن مالــی«، »آب، محیط زیســت،  بانکــداری و 
»فناوری اطلاعات و ارتباطات«، »سلامت و فناوری پزشکی«، »حمل 
و نقل« و »حوزۀ ویژۀ ۱۴۰۰: معدن و صنایع معدنی« آغاز شــد و آیین 
پایانی آن همزمان با برگــزاری یازدهمین دوره نمایشــگاه اینوتکس 
۲۰۲۲ )۲۰ تا ۲۳ اردیبهشــت( برگزار شــد. در ایــن دوره، ۶۵۸ اثر از 
دانشمندان ۲۵ کشور جهان شامل ۲۳۳ اثر در حوزه سلامت و فناوری 
پزشــکی، ۲۲۹ اثر در حوزه آب، محیط زیست و انرژی، ۳۱ اثر در حوزه 
معدن و صنایع معدنی، ۴۷ اثر در حوزه اقتصاد، بانکداری و تامین مالی، 
۷۷ اثر در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات و ۴۱ اثر نیز در حوزه حمل 

و نقل توسط دبیرخانه رقابت دریافت شد.
حوزه های رقابت کنز در دورۀ اخیر، شامل »اقتصاد، بانکداری و تأمین 
مالی«، »آب، محیط زیســت، انرژی«، »فناوری اطلاعات و ارتباطات«، 
»ســلامت و فناوری پزشــکی«، »حمل و نقل« و »حوزۀ ویژۀ ۱۴۰۰: 

معدن و صنایع معدنی« بود.

تولید

معــاون فنــی و برنامه ریــزی صنــدوق ضمانــت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک گفت: در ایران و سایر 
کشورها یکی از سیاســت های غیرمستقیم دولت برای 
حمایت از رشــد و توســعه بنگاه ها، طراحــی و صدور 
ضمانت نامه توسط تأسیس صندوق های ضمانت است 
که نقش اصلی را در تأمیــن وثیقه برای صنایع کوچک 
و بنگاه های تولیــدی دارند.به گزارش صندوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک، »محبــوب پناهی« 
افزود: دولت ها، سیاســت ها و حمایت هــای مختلفی 
برای رشد و استمرار فعالیت صنایع کوچک دارند، زیرا 
به این درک مشــترک از نقش صنایع کوچک رسیدند 
که صنایع کوچــک، صنایع بدون رانــت، تخصصی و 

اشتغال زا بوده و از دانشی بالا برخوردار هستند.
وی اضافه کــرد: در ایــران و ســایر کشــورها یکــی از 
سیاســت های غیرمســتقیم حمایت از رشــد و توسعه 
بنگاه ها، طراحی و صدور ضمانت نامه از طریق تأســیس 
صندوق های ضمانت اســت که نقش اصلی را در تأمین 
وثایق بــرای صنایع کوچک و بنگاه هــای تولیدی انجام 

می دهند تا تولیدکننده، دغدغه اصلی خود را 
راه اندازی و بهره برداری از واحد صنعتی بداند.
پناهی بیان داشــت: به علت رشــد روزافزون 
معاملات و تبــادلات تجــاری و فعالیت های 
اقتصادی مختلــف و همچنین نیاز اساســی 
به ســرمایه در گردش، واحدهــای تولیدی 
برای تأمین نیازهای اساســی خود و مدیریت 

ریســک و جلب اطمینان طرف های معامله استفاده از 
ضمانت نامه ها و بیمه های مختلف با موضوعات گوناگون 
روبه افزایش اســت، به ویژه اگــر ایــن ضمانت نامه ها 
دولتی باشــد در کشــور ایران از درجه اعتبــار بالایی 
برخوردار هســتند.عضو هیات مدیــره صندوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک ادامــه داد: این صندوق 
به همراه صنــدوق ضمانت صادرات، صنــدوق صنایع 
پیشرفته، صندوق توسعه صنایع دریایی و صندوق بیمه 
معدنی، همگی از نهادهای وابسته و زیرمجموعه وزارت 
صمت اســت که فعالیت اصلی ایــن صندوق ها، صدور 
ضمانت نامه ها در موضوعات مختلف به ذی نفعی بانک ها 

اســت و هدفشــان حمایت از صنایع کوچک 
در بانک ها و مؤسســه های اعتباری با کارکرد 
تأمین وثیقه هســتند.وی اظهار داشت: فرد 
تولیدکننده در حوزه صنایــع کوچک و خرد 
در ایران به طورمعمول همه دارایی، سرمایه و 
اموال فرد صرف تأسیس و خرید ماشین آلات 
و ســرمایه در گردش می شــود و اموالی برای 
تأمین وثیقه نزد بانک ها باقی نمی ماند یا این که بانک ها 
بنا به علل مختلف از پذیرفتن محل اجرا به عنوان وثیقه 

پرهیز می کنند.
پناهی یادآور شــد: صندوق های مورد اشــاره با ورود به 
این عرصه، این مشــکل را حل کرده و موانع پیشرفت و 
توســعه این بنگاه ها را با ایفای نقش اساســی و به عنوان 
ضامن دولتی از میان برداشــته و دغدغه تأمین وثیقه را 
برطــرف می کنند.ضمانت نامه های صندوق نســبت به 
سایر صندوق های مشابه در کشــور متنوع بوده و دارای 
کاربردهای مختلف هســتند؛ ازجمله ضمانت نامه های 
اعتباری و پیمانــکاری، ضمانت نامه حســن انجام کار، 

ضمانت نامه های تأمین مواد اولیه، ســرمایه در گردش و 
سایر موارد که به طور تقریبی بیشتر مشکلات و نیازهای 
واحدهای تولیدی را پوشــش می دهند.به گفته پناهی، 
ضمانت نامه های صندوق در سال ۱۴۰۱ با افزایش سقف 
صدور از ۳۰ هزار میلیارد به ۵۰ هــزار میلیارد ریال و در 
ضمانت نامه هــای پیمانکاری از ۳۰ هــزار میلیارد ریال 
به ۷۰ هزار میلیــارد ریال افزایش، کارکــرد اثرگذاری 
پیداکرده و می تواند بسیاری از صنایع کوچک را در سطح 
ملی پوشــش دهد.معاون فنــی و برنامه ریزی صندوق 
ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک افزود: در سالی که 
به نام »تولید، دانش بنیان و اشــتغال آفرین« نام گذاری 
شــده، حمایت از شــرکت های دانش بنیان در اولویت 
برنامه هــای صندوق قرارگرفته اســت.وی تصریح کرد: 
بنگاه های دانش بنیان هنوز به بلوغ کامل نرســیده اند و 
بســیاری از بنگاه های اقتصادی دیگر در کشور با کمبود 
نقدینگی روبه رو هســتند که این بنگاه هــا برای تأمین 
منابع مالی خود نیازمند دریافت وام از بانک ها هســتند، 

اما بیشتر دچار کسری وثیقه هستند.

معاون صنایــع عمومی وزارت صمت با اشــاره به لزوم 
حمایــت از تولیدکنندگان برتر اســباب بــازی برای 
ورود آنها به عرصه تولید انبوه و صنعتی شدن و حضور 
بیشتر در بازارهای ملی و بین المللی، تصریح کرد: یکی 
از مواردی که در همین راســتا وعــده دادیم و در حال 
اجرای آن هستیم، ایجاد شــهرک های صنعتی، تحت 
عنوان شــهرک های صنایع خلاق اســت  که صنعت 
اسباب بازی است که می توانند مشــابه سایر صنایع از 

مزایای شــهرک های صنعتی اســتفاده کنند.   محمد 
مهدی برادران در حاشــیه افتتاحیه نمایشگاه اسباب 
بازی، اظهار کرد: در ســند تحول دولت به دو موضوع 
توجه شده که یکی از آنها سبک زندگی است. در همان 
سند تاکید ویژه شــده بر صنایع خلاق و رویکرد جدید 
وزارت صمت توجه بــه صنایع خــلاق در قالب ایجاد 
یک دفتر تخصصی تحت عنــوان دفتر صنایع خلاق و 
صنایع ورزشی بود که شــکل گرفته است.وی با اشاره 

به لزوم حمایــت از تولیدکنندگان برتر اســباب بازی 
برای ورود آنها به عرصه تولید انبوه و صنعتی شــدن و 
حضور بیشــتر در بازارهای ملی و بین المللی، تصریح 
کرد: یکی از مواردی که در همین راســتا وعده دادیم و 
در حال اجرای آن هستیم، ایجاد شهرک های صنعتی، 
تحت عنوان شــهرک های صنایع خلاق است. در این 
زمینه یکی از حوزه ها، صنعت اســباب بازی است که 
می توانند مشابه ســایر صنایع از مزایای شهرک های 

صنعتی اســتفاده کنند.  این مقام مســئول مهمترین 
دغدغههای تولیدکنندگان اسباب بازی را سرمایه در 
گردش، شرکت در نمایشــگاه های داخلی و خارجی و 
مواد اولیه پتروشیمی عنوان کرد و گفت: باید تلاش شود 
بازاریابی ها پیوندهای بیشتری بخورد تا در مقیاس کلان 
تولید آغاز شــود. ایده ها و محصولات خوبی آماده شده، 
اما در خیلی از بخش ها هنوز تیراژها در ســطح صنعتی 

نیست. البته برخی از تیراژها هم رشد داشته است.

صمت

خریدار  مدیــرکل دفتــر صنایع خودرو 
وزارت صمت، چگونگی آغاز به کار ســامانه 
یکپارچه خودرو را تشــریح کرد و از فرصت 
یک هفته ای امــکان ثبت نــام متقاضیان 
خرید خودرو در سامانه یکپارچه تخصیص 

خودرو از امروز سه شنبه خبر داد.
بــه گــزارش وزارت صنعــت، معــدن و 
تجارت، »عبــدالله توکلــی لاریجانی« در 
گفت وگویــی تلویزیونی افــزود: پیرو بند 
۵ دســتورات هشــت بندی رئیس جمهور 
درباره شفاف ســازی عرضه خودرو، سامانه 
یکپارچه تخصیص خودرو از روز یکشــنبه 

کار خود را آغاز کرده است.
وی با بیان این که بخشــنامه های فروش در 
این ســامانه قرار می گیرند، ادامه داد: از روز 
سه شــنبه ثبت نام متقاضیان خرید خودرو 

انجام خواهد شد.
مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت 
تاکید کرد: بــرای این که تقــدم و تأخری 
وجود نداشــته باشــد و متقاضیان با خیال 
راحت و بدون عجله ثبت نــام کنند در این 
ســامانه تا یک هفته فرصــت ثبت نام داده 
می شــود، پس  از این فرصت درصورتی که 
میزان تقاضا بیشــتر از ظرفیت اعلام  شده 
باشد، وارد فرآیند قرعه کشی )تحت نظارت 

سازمان حمایت( می شویم.

عرضه چند برابری خودرو نسبت
 به دفعات قبل

توکلی لاریجانی درباره ســامانه یکپارچه 
تخصیص خودرو خاطرنشان کرد: در این 

سامانه به نفع مشــتریان و برای افزایش 
رضایتمندی آنان، موضــوع عرضه چند 
برابــری خودرو نســبت به دفعــات قبل 
به صــورت شــفاف در نظر گرفته  شــده 

است.
وی همچنین با اشــاره به ارائه فرصت کافی 
برای ثبت نــام، بیان داشــت: متقاضیان با 
خیال راحــت در مدت یک هفتــه اقدام به 
ثبت نام کنند و فرآیند به صورت شفاف تحت 
نظارت سازمان حمایت مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان پیگیری خواهد شد.

عرضه همه خودروهای سواری کشور 
از طریق سامانه

مدیــرکل دفتــر صنایــع خــودرو وزارت 
صنعت، معدن و تجــارت بابیان این که همه 
عرضه های خودروهای ســواری کشــور از 
طریق ســامانه تخصیــص یکپارچه انجام 
می شــود، تصریح کرد: همه خودروسازان 
بخش دولتــی و خصوصی در این ســامانه 
به صورت شفاف اقدام به عرضه محصولات 
خود به مشتریان و متقاضیان خرید خودرو 

می کنند.

حق انتخاب متقاضیان با عرضه همه 
محصولات خودروسازان

توکلی لاریجانی، داشــتن حق انتخاب 
را از ویژگی های این ســامانه دانســت 
و ادامــه داد: دفعــات قبــل برخــی از 
خودروســازان از ایــن روش اســتفاده 
می کردند و یا بخشــی از تولیدات خود 
را عرضــه می کردند، امــا اکنون یک حق 
انتخاب متنوع با عرضــه همه محصولات 
خودروسازان برای متقاضیان ایجادشده 

است.

 کاهش خودروهای کف پارکینگ
 به کمتر از ۵0 هزار دستگاه

وی، رویکــرد اصلــی در وزارت صمــت را 
افزایش توان تولید خودروســازان برشمرد 
و اضافه کــرد: بــا پایش انجام شــده میزان 
خودروهــای کــف پارکینگ هــا )ناقص( 
به شدت کاهش یافته اســت، زمانی نزدیک 
به ۲۰۰ هزار دســتگاه خــودروی ناقص در 
کف پارکینگ خودروســازان داشــتیم که 
اکنون به کمتر از ۵۰ هزار دســتگاه رسیده 
اســت.مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت 
صنعت، معدن و تجارت بــا یادآوری این که 
آمار تولید نباید شــامل خودروهای ناقص 
باشــد، گفت: از خودروسازان خواسته شده 
که به ســمت تولید عبور مســتقیم بروند و 

تولید ناقص انجام ندهند.
توکلــی لاریجانــی ادامــه داد: اکنون ۸۰ 
درصــد تولیــدات دو خودروســاز بزرگ 
کشــور به صورت عبور مستقیم است، یعنی 
خودروهــای تولیدی آن هــا قابلیت عرضه 
به بازار را دارند و مشــمول خــودروی کف 

پارکینگ )ناقص( نیستند.

افزایش 10 برابری عرضه در سامانه 
یکپارچه تخصیص خودرو

وی با اعلام این که افزایش عرضه در سامانه 
یکپارچه تخصیــص خودرو بــا تمهیدات 
انجام شــده میســر خواهد بود، تأکید کرد: 
میزان عرضــه در همین عرضــه ای که این 
هفته انجام می شــود نزدیک بــه ۱۰ برابر 

دوره های قبلی عرضه هر خودروساز است.

خریدار  یک تفاهم نامه و یک توافق نامه در 
راستای توسعه مرکز آزمون و تست خودرو 
با نظارت و راهبری ستاد توسعه فناوری های 
حوزه فضایــی و حمــل و نقل پیشــرفته 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 

به امضا رسید.
 در حاشیه مراســم افتتاحیه مرکز آزمون و 
تســت تصادف خودرو یک تفاهم نامه و یک 
توافق نامه در راســتای توسعه فعالیت های 

این مرکز منعقد شد.
تفاهم نامــه همــکاری مشــترک علمی، 
تحقیقاتی، آزمایشــگاهی و تست و آزمون 
با هدف ایجاد زیرساخت های آزمایشگاهی 
صنعت خودروی کشــور و افزایش ایمنی و 
کیفیت خودروهای تولیــد داخل و ارزیابی 
دقیق کیفی خودروهای وارداتی میان  ستاد 
توســعه فناوری های حوزه فضایی و حمل 
و نقل پیشــرفته معاونت علمــی و فناوری 
ریاست جمهوری و شرکت  بازرسی کیفیت 
و استاندارد و دانشگاه تهران و دانشگاه علم 

و صنعت منعقد شد.
موضــوع ایــن تفاهم نامه ارتقای ســطح 
همکاری و تعامل مشــترک بیــن طرفین 
تفاهم نامه و همــکاری مشــترک علمی، 
تحقیقاتی، آزمایشــگاهی و تست و آزمون 

در راســتای احصــا و ارتقــای فناوری ها و 
توســعه زیســت بوم مرتبط با انــواع قوای 
محرکه احتراقی، برقــی، دونیرو و هیبرید و 

آزمون های مرتبط با آن است.
حضور معاونت علمی در این تفاهم نامه با 
هدف تســهیل و نظارت بر حسن اجرای 
موضوع تفاهم نامه اســت و سایر طرفین 
در زمینه هایــی چــون ایفــای نقش به 
عنوان هاب فناوری حــوزه قوای محرکه 
پیشــرفته در پروژه های منتخب جهت 
تجمیع ظرفیت شرکت های دانش بنیان 
و ایجــاد شــبکه همکاری منســجم در 
جهت پیشــبرد پروژه های ملی همکاری 

خواهند داشت.
همکاری در راستای توســعه فناوری های 
قوای محرکه احتراق داخلی در حوزه های 
تنوع سبد سوختی، کاهش مصرف سوخت 
و کاهش ســطح آلایندگــی، همکاری در 
راستای توسعه زیر ســاخت های آزمون ها 
و صحه گذاری هــای ایمنــی و عملکردی 
خودروها و قوای محرکه پیشرفته احتراقی 
برقــی و دونیــرو و توســعه اکوسیســتم 
نوآوری در زمینه حمل و نقل پیشــرفته و 
هوشمند با محوریت قوای محرکه از دیگر 
زمینه های همکاری در ایــن تفاهم نامه ۳ 

جانبه است.
در این تفاهم نامه طرفین متعهد شــدند که 
در زمینه راه اندازی سیســتم مناسب برای 
شناســایی ایده های تخصصی و توســعه 
فناوری های نویــن در حوزه های تخصصی 
قوای محرکه و همکاری در تدوین نقشــه 
راه ملی توســعه فناوری های قوای محرکه 

پیشرفته کشور اقدام کنند.
شناســایی گلوگاه ها، چالش ها و موانع 
موجود در زیرســاخت تســت و آزمون 
در حوزه قــوای محرکه توســط کمیته 
فنی و تعیین ســازوکار رفع موانع توسط 
کمیته فنــی، حمایت هــای لازم جهت 
اجرای پروژه هــای تحقیقاتی، همکاری 

در جهــت بهینه ســازی ســاختارها، 
فرایندها و قوانیــن موجود در حوزه انواع 
قوای محرکــه و همکاری در راســتای 
توســعه فناوری هــای مرتبط بــا قوای 
محرکه دونیرو، هیبریــد و برقی از دیگر 
زمینه های همکاری میــان طرفین این 

تفاهم نامه عنوان شده است.
حمایــت از اجرای پروژه های مشــترک در 
حوزه قوای محرکه پیشرفته هیبرید و برقی 
تا حد امکان، رعایت منافع و حقوق مالکیت 
معنوی طرفین تفاهم نامه و نظارت بر حسن 
اجرای تعهدات هریک از طرفین تفاهم نامه 
از جمله تعهدات ستاد توسعه فناوری های 
حوزه فضایی، حمل و نقل پیشرفته معاونت 

علمی و فناوری ریاست جمهوری است.
در این مراسم همچنین توافق نامه همکاری 
راهبردی )کنسرسیوم( در جهت راه اندازی 
مرکز آزمون تصادف خــودرو برای ارتقای 
ایمنــی و کیفیت صنعت خودروی کشــور 
میان ستاد توسعه فناوری های حوزه فضایی 
و حمل و نقل پیشــرفته معاونــت علمی، 
شرکت سرمایه گذاری و توسعه راهبردی، 
شــرکت آذین خودرو، مجتمــع صنعتی 
آرتاویل تایر، شــرکت بازرســی کیفیت و 

استاندارد ایران منعقد شد.

ارتقای کیفیــت و ایمنی صنعــت خودرو، 
مشــارکت در شــرکت تــازه تأســیس 
آزمون هــای ایمنــی و کیفیت خــودرو و 
سرمایه گذاری به منظور ایجاد و راه اندازی 
آزمون هــای تصــادف و ایمنی خــودرو از 

اهداف انعقاد این توافق نامه است.
مشارکت در سرمایه گذاری، تامین سرمایه 
مورد نیاز جهــت طراحی و احــداث مرکز 
آزمون تصــادف و راهبری، همــکاری در 
زمینه شناسایی نیازهای روز کشور در حوزه 
آزمون های ایمنی و کیفیت خودرو، قطعات 
و مجموعه ها برای اولویت بندی راه اندازی، 
همکاری در دریافــت صلاحیت های لازم از 
نهادهای مربوط جهــت انجام فعالیت های 
ارزیابــی و آزمــون و همــکاری در جلب 
مشارکت شرکت های خودروساز و زنجیره 
تامین آنها به منظور بهره بــرداری از مرکز 
تســت از زمینه های همکاری اعلام شــده 

است.
در ایــن توافق نامه طرفین متعهد شــدند 
نســبت به واریــز آورده نقدی به حســاب 
شرکت آزمون های ایمنی و کیفیت خودرو 
که بدین منظور تاســیس شــده است و بر 
اساس انعقاد قرارداد با سهامداران مؤسس 

اقدام کنند.

صندوق های ضمانت تأمین کننده اصلی وثایق برای صنایع کوچک و بنگاه های تولیدی هستند

معاون وزیر صمت اعلام کرد؛ ایجاد شهرک های صنعتی صنایع خلاق در دستور کار
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رئیس جمهور در جریان بازدید از نمایشگاه صنعت نفت:
صنعت نفت ظرفیت زیادی برای توسعه مشاغل 

دانش بنیان دارد
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت دانش بنیان شدن و افزایش صادرات 
صنایع نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی اظهار داشــت: در کنار توسعه 
کیفی، توسعه کمی صنایع نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی می تواند به 
ایجاد اشــتغال دانش بنیان و ارتقای ظرفیت های صادراتی کشور منتج 

شود.
 آیت الله سید ابراهیم رئیســی در بازدید از بیست و ششمین نمایشگاه 
بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی با بیان اینکه در سال های 
اخیــر در صنعت نفــت کشــور اقدامات خوبــی در راســتای ارتقای 
فعالیت های فناوری پایه و علم پایه دنبال می شــود، گفت: شرکت های 
فعال در عرصه صنعت نفت اقداماتی را در این راســتا آغاز کرده اند که 

باید این روند سرعت بیشتری بگیرد.
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت ضمیمه شدن دانایی به توانایی افزود: 
اگر دانایی ها و دانش ضمیمه توانمندی ها شــود، می توان کار قابل ارائه 

در بازارهای داخل و خارج ارائه کرد.
رئیســی با بیان اینکه نمایشــگاه بین المللــی نفــت، گاز، پالایش و 
پتروشــیمی ایران از رویدادهای مهم صنعتی در کشــور است، خاطر 
نشان کرد: از همه دست اندرکاران، وزیر نفت و شرکت هایی که فعالانه 
در این نمایشــگاه حضور یافته و محصولات شــان را عرضــه کردند، 
قدردانی می کنــم و امیدوارم در آینده شــاهد توســعه کمی و کیفی 

بیشتری در این صنعت باشیم.
رئیس جمهور در مورد ارزیابی خود از سطح کیفی و کمی این نمایشگاه 
گفت: گزارش هایی که به بنده رســیده و گفتگوهایی که در جریان این 
بازدید با مسئولان غرفه ها داشتم، حاکی از آن است که پیشرفت خوبی 
به ویژه در عرصه کیفی صورت گرفته اســت و این موضوع، آینده بسیار 

روشنی را نوید می دهد.

رئیســی با بیان اینکه جمهوری اســلامی ایران یکی از کشورهای مهم 
صادرکننده نفت، گاز و محصولات پتروشــیمی در جهان است، تصریح 
کرد: متخصصان کشــورمان در این حوزه حرف های زیادی برای گفتن 
دارند. اینکه ۷۰ درصد تجهیزات صنایع نفت، پتروشــیمی و گاز مورد 
نیاز را متخصصان و شرکت های ایرانی در داخل کشور تولید می کنند، 
بسیار مایه خوشحالی و امیدوارکننده است، اما نباید به این نقطه اکتفا 

شود.
رئیــس جمهور گفــت: در کنار توســعه کیفی، توســعه کمی صنایع 
نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی می تواند از ســویی به ایجاد اشتغال به 
خصوص در عرصه فعالیت های دانش بنیان کمک کند و از ســوی دیگر 
به ظرفیت های صادراتی کشــور را ارتقا دهد. متوقف شدن در وضعیت 

فعلی و غفلت از توسعه های کمی و کیفی خطاست.

 ۲ برابر شدن حمل نفت و فرآورده های نفتی 
در دولت سیزدهم

 با افزایش ۴۰ درصدی صادرات نفت در دولت سیزدهم، حمل دریایی 
نفت و فرآورده های نفتی در دولت سیزدهم ۲ برابر شده است.

 با روی کار آمدن دولت ســیزدهم و با وجود تــداوم تحریم ها، صادرات 
نفت، میعانات گازی و فرآورده های نفتی ایران با افزایش همراه شد.

این افزایش به حدی بود که حتی رســانه های غربی نیز نتوانستند در برابر 
این موفقیت سکوت کنند و در خبرهای خود از شبه نفتکش های ایرانی در 
دریاها برای فروش نفت ایران خبر دادند.اشــاره این رسانه ها به روش های 
مختلف ایران برای دورزدن تحریم ها و خنثی کردن آن بوده اســت.در این 
میان، شرکت ملی نفتکش توانست با استفاده از ناوگان خود در رسیدن به 

افزایش صادرات نفت و میعانات گازی نقش موثری ایفا کند. 
همین موضوع باعث شد تا غرفه شــرکت ملی نفتکش ایران در بیست و 
ششمین نمایشگاه بین المللی نفت امســال، پر ازدحام ترین غرفه بوده 
و  به محل رفت وآمدهای مســوولان، سیاســیون، مدیران ارشد نفتی، 
نمایندگان مجلس، هیات های خارجی، کارشناسان و کارکنان صنعت 
نفت و... تبدیل شد. در روز اول نمایشگاه، رئیس مجلس شورای اسلامی 
در غرفه این شــرکت حاضر شد.وزیر انرژی ارمنســتان، باقری معاون 
سیاسی وزیر خارجه، مصباحی مقدم رئیس کمیسیون اقتصاد مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، معاونیــن وزیر نفت، مدیران شــرکت های 
پتروشــیمی، نفتی و دریایــی و... نیز در این دوره از نمایشــگاه حضور 
داشــتند و بر افزایش حمل دریایــی نفت و فرآورده هــای نفتی تاکید 

کردند.
حسین شیوا مدیرعامل این شــرکت نیز با ارائه توضیحاتی در خصوص 
فعالیت های این شــرکت با وجود ادامه تحریم ها، بر ادامه فعالیت های 

نفتکش ایران تاکید کرد.

 واگذاری توسعه  میدان نفتی هندیجان 
به حفاری شمال

 مدیرعامل شــرکت حفاری شــمال از انعقاد تفاهم نامــه همکاری با 
شــرکت نفت فلات قاره به منظور توســعه میدان نفتــی هندیجان-

بهرگانسر واقع در آب های کم عمق خلیج فارس خبر داد.
 محمدهادی عاصمی با اعلام این خبــر اظهار کرد: تفاهم نامه همکاری 
با شــرکت نفت فلات قاره به منظور توســعه میدان نفتــی هندیجان 
– بهرگانســر در حاشیه بیست و ششمین نمایشــگاه بین المللی نفت، 
گاز، پالایش و پتروشیمی امضا شــد. مدیرعامل شرکت حفاری شمال 
افزود: این میــدان نفتی در آب های کم عمق خلیج فارس واقع شــده و 

برنامه ریزی توسعه آن در قالب طرح EPDS صورت گرفته است. 
عاصمی تأکید کــرد: انجــام حفاری در میــدان نفتــی هندیجان - 
بهرگانســر، دارای پیچیدگی های فنی و تجهیزاتی ویژه ای است که با 
توجه به توان فنی و دانش متخصصان شرکت حفاری شمال، توسعه آن 

به صورت مذاکره ای در اختیار این شرکت قرار گرفته است.

و نیر

 وزیر نفت اظهار کرد: امســال وزارت نفت بیش از ۴۰ 
پروژه جدید به ارزش ۳۰ میلیارد دلار آغاز خواهدکرد 
و تکیه اصلی ما بــرای تأمین تجهیــزات این پروژه ها 

شرکت های داخلی است.
 جواد اوجی در حاشــیه بیست وششــمین نمایشگاه 
بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی در جمع 
خبرنگاران با بیان اینکه این نمایشــگاه از بزرگ ترین  
و معتبرتریــن رویدادهای نفت و گاز جهان به شــمار 
می آید، گفت: امســال بیش از ۱۲۰۰ شرکت داخلی و 

خارجی دانش بنیان در این نمایشگاه حاضر 
شدند.

وی گفت: در حاشــیه بیست وششــمین 
نمایشــگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش 
و پتروشیمی که نســبت به نمایشگاه های 
سال های گذشــته بسیار پرشــورتر بود، 
قراردادهــا و تفاهم نامه هــای زیادی امضا 

شد.
وزیر نفت با اشــاره بــه ســخنان رئیس جمهوری در 

زمینه صــادرات خدمات فنی و مهندســی 
از  روز  آخریــن  در  کــه  بازدیــدی  در 
بیست وششمین نمایشگاه بین المللی نفت، 
گاز، پالایش و پتروشیمی داشت، اظهار کرد: 
تولیدکنندگان و شــرکت های دانش بنیان 
ایرانی در این سال های بسیار توانمند شده اند 
از این رو بایــد گام های بلنــدی برای صدور 

خدمات خود بردارند.
اوجی با تأکید بــر اینکه دیپلماســی انرژی در دولت 

ســیزدهم به ویــژه در بخــش کشــورهای واقع در 
آمریکای لاتین بســیار فعال شده  است، افزود: امسال 
وزارت نفت بیــش از ۴۰ پروژه جدید بــه ارزش ۳۰ 
میلیارد دلار آغاز خواهد کرد کــه تکیه اصلی ما برای 
تأمین تجهیــزات این پروژه ها شــرکت های داخلی 

هستند.
وی اظهار کــرد: وزارت نفت برنامه هــای خوبی برای 
حمایت از شــرکت های داخلی برای افزایش صادرات 

خدمات فنی و مهندسی دارد.

 مدیــرکل دفتــر رودخانه هــای مــرزی و منابع آب 
مشــترک شــرکت مدیریت منابع آب ایــران گفت: 
هیچ گونه نقض حقوق عراق نســبت به رودخانه های 

مرزی، از سوی ایران رخ نداده است.
»جبــار وطن فــدا« افــزود: ایــران در رودخانه های 
مرزی، برای عــراق قائل به حقابه اســت و تعیین این 
حقابه ها در مــواردی که هنوز تعیین نشــده، از جمله 
موضوع هایی اســت که باید در نشســت های دوجانبه 
و با توجه به چارچوبــی که در موافقت نامه اســتفاده 
از آب رودخانه هــای مــرزی آمده اســت، پیگیری و 

تصمیم گیری شود.
وی ادامه داد: امید است برادران عراقی ما هم در پاسخ 
به یادداشــت های رســمی ایران، ســریع تر نسبت به 

برگزاری این نشست ها اعلام موافقت و آمادگی کنند.
مدیرکل دفتر رودخانه های مرزی و منابع آب مشترک 
شــرکت مدیریت منابع آب ایران خاطرنشان کرد: ذکر 
این نکته ضروری است که سیاســت های بهره برداری 

از منابــع آب در ســمت ایــران بــه دلایل 
بشردوستانه و حُسن همجواری و دوستی با 
مردم مسلمان عراق، همواره به گونه ای بوده 
که متناسب با شــرایط اقلیمی و منابع آب، 
جریان حداکثری به ســوی عراق رها شــده 

است.
وی گفت: فراموش نکنیم که کشــور ما هم 

مانند عراق با پدیده خشکسالی شــدید مواجه شده و 
به ویژه در دو ســال آبی اخیر، خشکســالی شدیدی را 
در همه حوضه های آبریز داخلــی و مرزی تجربه کرده 
اســت و حتی در صحبت های وزیر منابع آب عراق، هم 

بر این واقعیت تاکید شده است.
وطن فدا درباره وضعیــت ریزش های جوی در منطقه 
مرزی غرب کشور، گفت: به عنوان نمونه بر اساس آمار 
ایستگاه های هواشناسی در استان کرمانشاه، متوسط 
بارش ســالیانه در ســال آبی ۱۴۰۰-۱۳۹۹ نسبت به 
متوســط درازمدت در همین ایســتگاه ها، بین ۳۴ تا 

۵۶ درصد کاهش نشــان می دهد و کاهش 
رواناب ها بیشــتر از کاهش بارندگی ها است، 
اما در همین شــرایط هم برای نمونه بیش از 
۵۰ درصد از جریان ورودی به سد »ازگله« و 
بند »هیروی« در استان کرمانشاه، به سمت 

استان »دیالی« عراق رهاسازی شده است.
وی اضافه کــرد: در همین زمینــه، مایلم به 
درخواســت مقام های محلی عراق برای رهاسازی آب 
و در ادامه نامه تشــکر محبت آمیز آن مقام ها در مورد 
تداوم جریان آب رودخانه »ســیروان« در تابســتان 
ســال ۱۴۰۰ اشــاره کنم که آن را نشــانه دوستی دو 
ملت و حسن روابط دو کشــور می دانم. این موارد هم 
به طور قطع از نظر رسانه ها و مردم  عراق دور نمی ماند 
و نباید روایت رسانه ها بر سخنان تفرقه انگیز و نمایشی 

متمرکز شود.
مدیرکل دفتر رودخانه های مرزی و منابع آب مشترک 
شــرکت مدیریت منابع آب ایران افزود: مورد دیگر را 

در اوایل تابستان سال گذشته داشتیم که با وجود نیاز 
شدیدی که در کشور ما برای تولید برق و حفظ ذخایر 
آبی در سدهای برق آبی وجود داشــت، بهره برداری از 
نیروگاه های برق آبــی واقع بــر رودخانه های مرزی و 
به ویپه سد برق آبی سردشت را به گونه ای برنامه ریزی 
کردیم که جریان آب خروجی به سمت عراق هیچ گاه 
قطــع نشــود.وطن فدا بــه بزرگ نمایی هــای انجام 
شده در این زمینه اشــاره و خاطرنشان کرد: برخلاف 
بزرگ نمایی هایــی که انجــام می شــود، اثرگذاری 
رودخانه های ایران بر عراق بسیار اندک و در کل حدود 
۶ درصد حوضه آبریز دجله و فرات است و این موضوع با 
ذکر اعداد و ارقام، در گزارش های فنی بین المللی ارائه 
شده و قابل اثبات است.این مقام مســوول در ادامه به 
موضوع طرح شکایت از سوی عراق به دیوان بین المللی 
دادگستری واکنش نشان داد و گفت: طرح این شکایت 
فاقد وجاهت حقوقی بوده و برخلاف روابط حســنه دو 

کشور و حسن همجواری است.

وزیر

آب

خریدار  معاون وزیر نفت با اشاره به اینکه 
صنعت پتروشــیمی در ســال گذشته ۱۵ 
میلیارد دلار صادرات داشته است، گفت: از 
این میزان ۱۲.۵ میلیارد دلار به سامانه نیما 

تزریق شده است.
 »مرتضــی شــاهمیرزایی«  در چهارمین و 
آخرین روز از بیست و ششــمین نمایشگاه 
نفت با اشــاره بــه اینکه تا ۱۰ ســال آینده 
طرفیت تولید پتروشــیمی ایران به بیش از 
۲ برابر می رســد، افزود: صنعت پتروشیمی 

ریسک پایینی دارد.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
ادامه داد: از همه ســرمایه گذاران داخلی و 
خارجی دعوت می شود صنعت پتروشیمی 

را در این زمان یاری کنند.
شــاهمیرزایی تاکید کرد: یکی از مهمترین 
جنبه های تحریم هــای آمریکا صنعت نفت 
ایران بود و لازم اســت برای مقابلــه با این 
تحریم هــا فعالیت های خــود را چند برابر 

کنیم.
وی با بیان اینکه در ابتدای پیروزی انقلاب 
ظرفیــت تولید پتروشــیمی ایــران ۱.۵ 
میلیون تــن بود که این عــدد اکنون به ۹۰ 
میلیون تن رسیده اســت، خاطرنشان کرد: 
تا پایان برنامه هشــتم علاوه بر رســیدن به 
ظرفیت تولیــد ۲۰۰ میلیون تنی، ســبد 

محصولات نیز متنوع تر خواهد شد.
معاون وزیر نفت از تولید همه کاتالیســت 
های مورد نیاز صنعت پتروشیمی در کشور 
تا پایان دولت سیزدهم خبر داد و گفت: باید 
همه فرآیندهای دانشــی خــود را تکمیل 
کنیم.وی با اشاره به اینکه شرکت پژوهش 

و فناوری شــرکت ملی صنایع پتروشیمی 
قدم های خوبی در این زمینه برداشته است، 
افزود: طرح پتروشــیمی اســلام آباد غرب 
قرار اســت به طور کامل توســط طراحان، 
سازندگان و با لیســانس ایرانی راه اندازی 

شود.
شاهمیرزایی با تاکید بر اینکه در این پروژه 
پنج دانش فنی ایرانی مورد اســتفاده قرار 
می گیرد، ادامــه داد: صنعت پتروشــیمی 

صنعت ارزش آفرین بدون ریسک است.
وی تاکید کرد: ســال گذشــته بیش از ۱۵ 
میلیارد دلار محصولات پتروشــیمی صادر 

شــده که ۱۲.۵ میلیارد دلار آن در سامانه 
نیما عرضه شده است.

به گفته شــاهمیرزایی، بیش از یک میلیون 
نفر به طور مســتقیم در این صنعت مشغول 

به کار هستند.
وی در خصــوص حضــور هلدینــگ های 
پتروشیمی برای توســعه بالادست صنعت 
نفت، افزود: یکی از موضوعاتی که در صنعت 
پتروشیمی دامنگیر است شکاف بین تولید 
واقعی و ظرفیت نصب شده است و هر چقدر 
این شکاف را کاهش دهیم صنعت پیشرفت 

بهتری خواهد داشت.

شــاهمیرزایی ادامه داد: ســال گذشــته 
ظرفیت ۹۰ میلیــون تن امــا تولید واقعی 
۶۵ میلیون تن بوده اســت که بخشــی از 
آن طبیعی اســت، زیرا واحدهای صنعتی 
تعمیرات اساسی دارند اما مهمترین مشکل 

در این زمینه کمبود خوراک است.
وی تاکیــد کرد: صنعت پتروشــیمی برای 
تامین پایــدار و تضمین خــوراک نیازمند 

سرمایه گذاری در بخش بالادستی است.
معــاون وزیر نفــت با اشــاره بــه امضای 
قراردادهایی بین هلدینگ های پتروشیمی 
و شــرکت ملی نفــت ایران، گفــت: دیروز 

یــک قــرارداد ۳۰۰ میلیــون دلاری، یک 
قــرارداد ۹۰۰ میلیون دلاری و یک بســته 
کنسرســیوم ۱.۱ میلیــارد دلاری منعقد 
شــد تا با توســعه برخی میادین، خوراک 
پتروشــیمی ها در ســال های آینده تامین 

شود.
وی با اشــاره به اینکه نقش شــرکت ملی 
صنایــع پتروشــیمی سیاســتگذاری و 
تنظیم گری ایــن صنعت اســت، افزود: در 
انتصابات هلدینگ های پتردشیمی و طرح 

ها دخالت نمی کنیم.
وی تاکید کرد: ۷۲ درصــد از مجتمع های 
پتروشــیمی ایران خوراک گازی دارند و بنا 

داریم خوراک های مایع را افزایش دهیم.
شــاهمیرزایی به طرح های امســال اشاره 
کرد و گفت: ۶ طرح امســال به بهره برداری 
می رســد که پنج میلیون تن بــه ظرفیت 

پتروشیمی کشور افزوده خواهد شد.
وی در مورد پتروشــیمی میانکالــه، ادامه 
داد: این پتروشیمی موافقت اصولی ندارد و 
باید با دریافت مجوزهای مورد نیاز از جمله 
محیط زیســت موافقنامه اصولی را کسب 

کند.
معاون وزیر نفت اظهار داشــت: پیش مجوز 
تا دی مــاه ۱۴۰۰ بوده اســت کــه مجوز 
اصلی محسوب نمی شــود و باید مجوزهای 
مختلف را بگیرد و در نامه رسمی این اجازه 

داده می شود تا مجوز اصلی صادر شود.
وی تاکیــد کــرد: از دی ماه ســرمایه گذار 
نتوانسته مجوز زیســت محیطی را بگیرد و 
اگر نتواند این مجوز را داشــته باشد، پیش 

مجوز نیز لغو خواهد شد.

وژه جدید نفتی به ارزش ۳۰ میلیارد دلار در سال ۱۴۰۱ وزیر نفت خبر داد؛آغاز ۴۰ پر

ودخانه های مرزی نقض نکرده است ایران حقوق عراق را در ر

 با روش های دانش بنیان

وش ازدیاد برداشت نفت در چاه های کم بازده ونمایی از ر ر
خریــدار   مدیرعامــل یــک شــرکت 
دانش بنیــان گفت: فناوری جدیــد ازدیاد 
برداشــت نفت با فناوری پلاسما برای نصب 
در چاه های کم بازده در نمایشــگاه امسال 
رونمایی شــده که این فناوری حدود هشت 
یا ۹ سال اســت که در جهان مورداستفاده 

قرار می گیرد.
»علی صــادق محمــدی« مدیرعامل یک 
شــرکت دانش بنیان در حاشــیه بیست و 
ششمین نمایشــگاه بین المللی نفت، گاز، 
پالایش و پتروشــیمی در جمع خبرنگاران 
اظهار داشــت: این شــرکت تنها شــرکت 
حاضر در نمایشــگاه هســت که به صورت 
تخصصی و دانش بنیان به موضوع حفاظت 
از زیرساخت ها و پدافند غیرعامل در نفت و 

گاز می پردازد.
وی افزود: گروهی از دانشمندان، نخبگان و 
فارغ التحصیلان ایرانی با مطالعه و شناسایی 
نقاط آسیب رسان صنعت نفت، محصولاتی 
دانش بنیان بــه تولیــد رســانده اند که با 
فنّاوری منحصربه فرد، بومی سازی شده اند.

محمــدی با بیــان اینکه ایــن محصولات 

نســبت به نمونه های خارجــی ارتقا پیدا 
کرده اند و نمونه ایرانــی ندارند، گفت: یکی 
از این محصولات، سامانه رها است که رصد 

هوشمند اختلالات ایمنی و امنیتی است.
وی ادامه داد: رها که سامانه ای ایرانی است 
که توســط دانشــمندان داخلی طراحی و 
راه اندازی شده، ســامانه تحلیل هوشمند 
تصاویر دوربین ها بوده کــه باهدف نظارت 
ایمنی و امنیتی محیط کار و مراکز عمومی 
از جمله پروژه های نفت و گاز، تولید شــده 
است؛ این ســامانه با اتصال به دوربین ها و 
اســتفاده از هــوش مصنوعی، قادر اســت 
موارد ایمنــی را کنترل کــرده و در زمینه 
امنیتی نیز، با شناســایی رفتارهای انسانی 
و تشخیص اتفاقات، هشــدارهای لازم را به 

داشبورد مدیریتی سامانه ارسال کند.
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان تصریح 
کرد: مفهــوم ترکیــب ایمنــی و امنیت، 
مفهــوم جدیــدی در دنیا اســت که چند 
سالی در کشورهای مختلف عملیاتی شده 
و برای اولین بار چنین سامانه ای که به طور 
هم زمان مباحث ایمنی و امنیتی را پوشش 

می دهد، در ایران رونمایی شــده است و در 
نمایشــگاه امســال صنعت نفت، نخستین 
قرارداد اســتفاده از ســامانه ایرانی رها، به 
امضا رســیده اســت.وی افــزود: محصول 
دانش بنیان دیگری که عرضه شده، پایشگر 
هیبرید تشــخیص آلودگی آب اســت که 
این سامانه، برای تشــخیص آنلاین سموم 
شــیمیایی آب کاربــرد دارد و تاکنون در 
۵ نقطــه کشــور از جمله برخی ســدها و 

تصفیه خانه ها نصب شده است.
محمدی با بیان اینکــه حداقل ۷۰ نقطه در 

کشور شناســایی شــده که نیازمند چنین 
ســامانه ای اســت، گفت: در حــال حاضر 
اکثر ســامانه های تأمین و تخلیه آب جهت 
ارزیابی ســلامت و تشــخیص آلودگی ها از 
سنســورهای محدود با هزینه های بســیار 
بالا و یا از ساختار تشــخیص آزمایشگاهی 
با مدت تشــخیص بالا بهره می برند که هیچ 
یک از ایــن روش ها به عنــوان یک فناوری 
جامع و کامل توان تشخیص دقیق و برخط 
به روی طیف وسیع آلودگی ها را ندارد اما در 
پایشگر هیبرید تشخیص آلودگی آب، این 
محدودیت ها برطرف شــده و این پایشگر 
با شناسایی ســموم آب، فناوری لازم برای 
تشخیص ســریع آلاینده ها در سامانه های 
تأمین، توزیع و مبــادی ورودی و خروجی 
آب در صنایع را دارد.وی ادامه داد: همچنین 
فناوری جدیدی برای ازدیاد برداشت از نفت 
برای نصب در چاه های کم بازده در نمایشگاه 
امسال رونمایی شده که این فناوری حدود 
۸ یا ۹ سال است که در جهان مورداستفاده 
قرار می گیرد و در حــدود ۳۰۰ حلقه چاه از 

امریکا تا کویت با موفقیت تست شده است.

مدیرعامــل ایــن شــرکت دانش بنیــان 
خاطرنشــان کرد: این فنــاوری، برعکس 
ســایر فناوری ها در ازدیاد برداشــت نفت، 
خطرات زیســت محیطی ندارد و بین ۲۰ تا 
۸۰ درصد موجب افزایش برداشــت نفت از 

چاه می شود.
وی افزود: از حدود یک ســال و اندی پیش، 
کارهای مطالعاتی روی این فناوری توسط 
دانشــمندان ایرانــی انجام شــده و اکنون 
تمامی تســت های آزمایشگاهی با موفقیت 
انجام شده اســت و برای اولین بار در ایران، 
روش ازدیــاد برداشــت نفت بــا فناوری 

پلاسما، رونمایی و ارائه شده است.
محمدی از مذاکــره با شــرکت ملی نفت 
ایران برای انجــام پایلوت اســتفاده از این 
فناوری در چاه های نفت خبــر داد و گفت: 
بیش از ۷۰۰ حلقه چاه نفت کم بازده توسط 
شــرکت ملی نفت ایران شناســایی و برای 
استفاده از روش های ازدیاد برداشت توسط 
شــرکت های دانش بنیان ارائه شده که این 
روش می تواند کمک مؤثــری برای احیای 

تولید نفت چاه های کم بازده باشد.
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مسوول عملیات حج شرکت فرودگاه ها اعلام کرد
ودگاه کشور واز حج از ۱۷ فر  آغاز ۱۵۸ پر

 از ۲۲خرداد ماه
مسوول عملیات حج شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران از آغاز 
اعزام ۳۹ هزار و ۶۲۰ زائر خانه خدا از ۱۷ فرودگاه کشــور به ســرزمین 
وحی از تاریخ ۲۲ خرداد مــاه خبر داد و گفت: ۱۵۸ پــرواز برای اعزام 

زائران در ایام حج در نظر گرفته شده است.
»غلامرضا رســتمیان« درباره جزییات اعزام حجاج به سرزمین وحی، 
اظهار داشــت: اکنون ۱۶ فرودگاه به صورت قطعــی در خصوص اعزام 
زائر به عربستان انتخاب شده است و یک فرودگاه نیز در روزهای آینده 

تعیین تکلیف و انتخاب خواهد شد.
وی با اشــاره به فرودگاه های اعزام کننده حجــاج، گفت: فرودگاه های 
امام خمینی)ره(، اردبیل، ارومیه، اصفهان، اهواز، بندرعباس، بوشــهر، 
بیرجند، تبریز، زاهدان، ســاری، شــیراز، کرمان، گرگان، مشــهد و 
یزد آمــاده اعزام و پذیــرش زائران خانه خدا به عربســتان هســتند و 

فرودگاه های همدان در روزهای آتی تعیین تکلیف خواهند شد.
مسوول عملیات حج شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با بیان 
اینکه نخســتین پروازها در تاریــخ ۱۸ خرداد ماه به عربســتان انجام 
می شــوند، ادامه داد: دو پــرواز خدمه و عوامل پروازی ســازمان حج و 
زیارت آغاز کننده اعزام ها هســتند و زائران نیز از ۲۲ خرداد اعزام می 
شوند.رســتمیان با بیان اینکه ۱۵۸ پرواز برای اعزام زائران در ایام حج 
در نظر گرفته شده است، تصریح کرد: آخرین پرواز از پروازهای اعزامی 
به عربســتان در تاریخ ۱۲ تیر انجام می شود و پس از انجام مناسک حج 
از ۲۳ تیر پروازهای برگشــت به مقصد جمهوری اسلامی ایران برقرار 
خواهد شد.وی گفت: پروازهای اعزامی در ۲۶ روز و پروازهای برگشت 
در حالی در ۱۷ روز انجام خواهد پذیرفت که آخرین پرواز برگشــتی در 

تاریخ هفتم مرداد برقرار می شود.
این مسوول با اشاره به فرودگاه هایی که بیشترین اعزام و پذیرش حجاج 
را انجام خواهند داد، گفــت: فرودگاه های امام خمینی)ره(، مشــهد، 
اصفهان، اهواز، تبریز و زاهدان از نظر اعزام و پذیرش زائران خانه خدا در 

رتبه های نخست تا ششم فرودگاه های کشور قرار دارند.
رســتمیان با اشــاره به آمادگی فرودگاه ها برای اعزام و پذیرش حجاج 
در ایام حج، خاطرنشــان کرد: طبق روال ســال های گذشته جلسات 
متعــددی در این زمینــه انجام شــده و همه فرودگاه های کشــور در 

شرایطی مطلوب آماده اعزام و پذیرش حجاج هستند.

قدردانی معاون وزیر ورزش و جوانان از عادل 
فردوسی پور

 

معاون امور جوانــان وزارت ورزش و جوانان در صفحــه توئیتر خود با 
اشاره به ســخنرانی عادل فردوســی پور در مراســم فارغ التحصیلان 
دانشجویان دانشــگاه صنعتی شریف، گفت: به ســهم خودم از جناب 
فردوســی پور ممنونم بــه خاطر این وطن دوســتی نجیبانــه در این 
شرایط ســخت. وحید یامین پور در این توییت با اشــاره به جمله عادل 
فردوسی پور، گزارشگر فوتبال و استاد دانشــگاه صنعتی شریف مبنی 
بر این که هر کدوم از شما )جوانان نخبه( که از ایران میره مثل خنجری 
است بر قلب من. گفت: به سهم خودم از جناب فردوسی پور ممنونم به 

خاطر این وطن دوستی نجیبانه در این شرایط سخت.
فردوسی پور با حضور در مراســم فارغ التحصیلان دانشجویان دانشگاه 
صنعتی شریف گفته است: »من همیشه یکی از حسرت ها، افسوس ها 
و ناراحتی هایم رفتن بچه ها به اون ور هســت؛ واقعا هــر یک نفر که از 
ایران خارج می شه و می ره انگار خنجری به قلب من زده می شه، خیلی 

ناراحت می شم و خیلی افسوس می خورم.«
این مترجم و مدرس دانشــگاه همچنیــن افزوده اســت: »ای کاش 
شرایطی فراهم بشه که شــماها که جزو نخبگان این مملکت هستید، 
جامعه الیت )نخبه گرایی هنجاری( مارو شــما تشــکیل می دید فضا 
براتون مهیا باشه. می دونم خیلی ســخته، می دونم هیچ فرش قرمزی 
برای هیچکدوم از ماها هیچوقت پهن نشــده و باید کلی موانع رو پشت 
سر بگذارید، کلی تلاش کنید، کوشش کنید به اون چه که استحقاقشو 
دارید؛ برسید شاید تو این مســیر آدم هایی که احساس کنید در قواره 
شما نیستند، بالا دست شما باشــند ولی همه این موانع قابل برداشته 
شدن هســتن و من مطمئنم که شماها با اســتعداد و نبوغی که دارید 

میتونید راه خودتون پیدا کنید.«

بیمه شدگان تامین اجتماعی کمک  هزینه 
وسایل پزشکی را غیرحضوری دریافت کنند

 سازمان تامین اجتماعی اعلام کرد: بیمه شدگان برای ثبت درخواست 
و دریافت کمک هزینه اروتز و پروتز )وســایل کمک پزشــکی( نیاز به 
مراجعه حضوری به شــعب تأمین  اجتماعی نداشــته و می توانند این 

کمک هزینه را به صورت غیرحضوری ثبت و پیگیری کنند.
 امکان درخواســت غیرحضوری پرداخت کمک هزینه اروتز و پروتز از 
سوی این سازمان فراهم شده و بیمه شدگان دیگر برای ثبت درخواست 
و دریافت این کمک هزینــه، نیاز ندارند به صورت حضوری به شــعب 
تأمین اجتماعی مراجعه کنند. متقاضیان می توانند با ورود به ســامانه 

es.tamin.ir درخواست خود را ثبت و پیگیری کنند.
درخواســت الکترونیکی برای خدمات ارائه شده در این سامانه از جمله 
کمک هزینه اروتز و پروتز با اســتقبال بیمه شــدگان روبرو شده است؛ 
به طوری که نســبت اســناد غیرحضوری این کمک هزینه در ســال 
گذشته روند افزایشی داشته و در آبان ماه ۱۴۰۰، به بیش از ۸۰ درصد 

رسیده است.
براســاس اعــلام دفتــر آمــار و اطلاعــات و محاســبات ســازمان 
تأمین اجتماعی، در ســال گذشــته بیش از ۷۷۸ هزار ســند پرداخت 
کمک هزینه اروتز و پروتز )وســایل کمک پزشــکی( از ســوی شعب 
این ســازمان صادر شــده که صدور ۴۸ درصد این اســناد به صورت 

غیرحضوری انجام شده است.
به موجب بند )۱۰( ماده ۲ قانون تأمین اجتماعی، تأمین و ارائه وسایل 
کمک پزشکی )اروتز وپروتز( که برای اعاده سلامت، جبران نقص عضو 
جســمانی یا تقویت یکی از حواس کاربرد دارنــد، یکی از حمایت های 
موضوع قانون تأمین اجتماعی اســت. پروتز، به آن دســته از وســایل 
کمک پزشکی گفته می شود که کاربرد آنها برای تقویت یکی از حواس 
پنجگانه یعنی بینایی شنوایی، لامسه ، بویایی و چشایی است و اروتز آن 
دسته از وسایل کمک پزشکی را شامل می شود که برای اعاده سلامت یا 

جبران نقص عضو مورد استفاده قرار می گیرند.
فهرســت ۱۶۵ قلم انواع اروتز و پروتز مشمول، در ســایت سازمان به 

نشانی www.tamin.ir قابل مشاهده است.

شهر

معاون بهداشــت وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی به مناســبت هفته واکسیناســیون گفت: 
بسیاری از بیماری ها با واکسیناسیون ریشه کن شدند 
و ســلامت کودکان ایرانی همتراز کشــورهای توسعه 

یافته است.
 دکتــر کمــال حیدری بــا تبریــک هفتــه جهانی 
واکسیناســیون ، افزود: خدا را شــاکریم در جمهوری 
اســلامی با اهتمام همه مسئولان و دســت اندرکاران 
که در تولید و توســعه بحث واکسیناســیون داشتند، 
بســیاری از بیماری هایی که یک زمانی برای کشور ما 
یک آسیب جدی تلقی می شد امروزه به شکلی حذف 
و ریشــه کن شــده و ســلامت کودکان ایران در حد 
کشــورهای توســعه یافته و در برخی از شاخص ها در 

منطقه و جهان بسیار پیشرو هستیم.
وی بــا بیــان این کــه در بســیاری از بیماری ها  مثل 
سرخجه، ســرخک و فلج اطفال توفیقاتی که حاصل 
شد براحتی به دســت نیامد، اظهار داشــت: حذف و 
ریشه کنی این بیماری ها در ایران مورد تایید سازمان 

جهانی بهداشت قرار گرفته است.

معاون بهداشــت بیان کــرد: نگرانــی ما از 
کشــورهای اطراف اســت که دچار ناامنی 
هســتند و برخی بیماری ها در آن جا شیوع 
دارد و از ایــن نظــر یک تهدید بــرای ایران 

محسوب می شوند.
دکتر حیدری افزود: کشور ما از بعد از انقلاب 
دچار تحریم ها و هجمه های زیادی شــده، 

ولی با این حال عزم دولت و وزارت بهداشــت بر ارتقای 
سلامتی و پوشش هرچه گســترده تر واکسیناسیون 

قرار گرفته است.
وی یــادآور شــد: بنابرایــن همــه باید به پوشــش 
واکسیناسیون اهتمام داشــته باشند و کودکان خود را 
در پوشش کامل واکســن هایی که در مراکز بهداشتی 

عرضه می شود، قرار دهند.
وی با اشــاره به این که ایران گواهینامه حذف سرخک 
را دریافت کرده اســت، تصریح کرد: با این حال با توجه 
به مسائلی که در کشورهای همســایه شرقی رخ داده 
و مهاجرت هایی که از افغانســتان و پاکستان صورت 
می گیرد، نگرانیم که با ورود این عزیزان به کشــورمان 

و پراکندگی شــان در اســتان های مختلف، 
افرادی که واکســن خــود را دریافت نکرده 
اند در معرض بیماری قــرار گیرند. همانطور 
که تعدادی از هم وطنان به ســرخک مبتلا 
شدند.دکتر حیدری ابراز داشــت: بنابراین 
خواهشــمندیم افرادی که واکسن دریافت 
نکرده اند حتماً با مراجعه به مراکز بهداشتی 

نسبت به واکسیناسیون کودکان خود اقدام کنند.
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت گفت: متاســفانه 
شــاهد برخی اظهار نظرهای بی مــورد در قالب طب 
سنتی بوده ایم که زحماتی که سال های متمادی برای 
واکسیناسیون انجام شده را خدشــه دار می کند. این 
اظهار نظرات از بین رفتن بیماری هایــی که زمانی از 
دغدغه های اصلی کشور بوده با واکسیناسیون را تحت 

الشعاع قرار داده است.
وی خاطرنشــان کرد: از مردم می خواهیم همچنان به 
وزارت بهداشــت و توصیه های معاونت های بهداشت 
دانشــگاه های علوم پزشکی اعتماد داشــته باشند و 
نسبت به دریافت کامل همه واکسن ها در تمام مقاطع 

سنی اقدام کنند.وی شعار ســازمان بهداشت جهانی 
برای هفتــه واکسیناســیون ۲۰۲۲ "زندگی طولانی 
برای همه با واکسیناسیون" را مورد اشــاره قرار داد و 
گفت: همانطور که ما خدمتگزار مردم در امر ســلامت 
شــان هســتیم، امیدواریم مردم هم با مراجعه برای 
واکسیناســیون زندگی طولانی و با کیفیت خود را رقم 
بزنند.وی افزود: جا دارد از موسســات انستیتو پاستور، 
موسسه واکسن و سرم ســازی رازی و سایر موسساتی 
که در عرصه تولید واکســن طی ســال های متمادی 

تلاش کرده اند، قدردانی کنیم.
معاون بهداشــت یادآور شد: این موسســات در تولید 
واکســن برای بیماری هــای واگیر کــه آخرین مورد 
آن بیماری کرونا بود، بســیار زحمت کشیدند و نقش 
اساســی در مهار بیماری ها داشته اند. همچنین همت 
اندیشمندان ایرانی را در تولید واکسن های ضد کرونا 

که دستاورد بزرگی برای کشور بود، می ستاییم.
دکتر حیــدری در پایان گفت: امیدواریــم با ادامه این 
روند در تولید واکســن های مختلف و پوشش گسترده 

تر واکسیناسیون موفق باشیم.

بهداشت

مهشید جعفری معظم  مدیرعامل شرکت 
ســاماندهی صنایع و مشاغل شــهر تهران 
گفت: ۵۰ درصد ون کافــه ها مجوز فعالیت 
دریافت کردنــد و در چتر کنترلــی ما قرار 

دارند.
 قدرت الله محمــدی مدیرعامل شــرکت 
ســاماندهی صنایع و مشاغل شــهر تهران 
در نشســت خبری خود با اشاره به مدیریت 
شهر تهران گفت: مدیریت شهری به صورت 
اجتماعی است و در شــرکت ساماندهی دو 
وجه صنایع و مشاغل وجود دارد و اولویت ما 
این است که تهران را از آلودگی های موجود 

پاک کنیم.
محمدی ادامه داد: بسیاری از آلودگی های 
شــهر تهران به دلیل صنایع است و آنها باید 
از شــهر فاصله بگیرند و در همین راســتا 
اقداماتی انجام گرفته اســت مــن با مرکز 
پرندگان غرب جلسه ای داشتم تا برای آنها 

انگیزه ایجاد شود و دیگر به شهر بازنگردند.
وی با اشــاره به ورود کامیون های باربری به 
سطح شهر تهران گفت: شبانه بیش از ۹۰۰ 
کامیون فرســوده وارد تهران می شوند که 
علاوه بر ایجاد آلودگی منجر به خسارت نیز 
می شوند اما در ســال ۱۴۰۱ بخشی از این 

مشاغل مزاحم جانمایی می شوند.
مدیرعامل شــرکت ســاماندهی صنایع و 
مشاغل شهر تهران تصریح کرد: برای کلان 
شهر تهران این شــلختگی ها زیبنده نیست 
و ما باید کمــک کنیم تا صنایــع جانمایی 
شوند و در این راســتا تغییر کاربری را انجام 

می دهیم.

هیچ دست فروشی جمع آوری 
نمی شود

محمدی با اشــاره به ســاماندهی مشاغل 
گفت: در این میان بهــم ریختگی در معابر 
و دســت فروشــان ایجاد شــده و آنها باید 
ساماندهی شوند و باید توجه داشت که هیچ 
دست فروشی جمع نخواهد شد بلکه به روز 
بازارهــا منتقل می شــوند و در حال حاضر 
بیش از ۵ هزار دســت فروش در روز بازارها 

مشغول به کار هستند
وی ادامه داد: ۵ محــور تجریش، هفت تیر، 
ولیعصر، شــهرزاد، انقلاب و بازار تهران در 
دستور کار ســاماندهی دست فروشان قرار 

دارند.مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع 
و مشاغل شــهر تهران با اشــاره به اقدامات 
انجام گرفته گفت: در منطقــه ۱۸ گاراژی 
تحت عنوان گاراژ نوجوانی وجود داشــت و 
در آنجا مشاغل بسیاری مشغول به فعالیت 
بودند اما خوشــبختانه این مکان پس از ۲۵ 
سال با کمک دادســتانی پاکسازی و تخلیه 

شد.
محمدی با اشاره به ساماندهی گل فروشان 
ســتاری گفت: این املاک هیچ قراردادی 
نداشتند اما بر اســاس مزایده ای که انجام 

می شود این مکان نیز ساماندهی شد.
وی دربــاره نقاط ناامن تهــران گفت: نقاط 
ناامنی تحت عنوان تاریــک خانه در تهران 
وجود داشــت که محل تــردد معتادان بود 
اما اکنون ایــن مناطق تبدیل بــه مناطق 

تفریحی و تردد خانواده ها می شود.
مدیرعامل شــرکت ســاماندهی صنایع و 
مشــاغل شــهر تهران ادامــه داد: خیایان 
اجتماعــی در منطقه ۹ تهــران برای محل 
تفریح و نشــاط خانواده هــا در هفته آینده 

افتتاح می شود.
محمدی با اشاره خیابان اقوام گفت: در این 
مکان که در حاشیه شــرق پارک ملت قرار 
دارد ۳۱ غرفه مخصوص به هر استان ایجاد 

می شود و هر استان در این غرفه ها می تواند 
محصول استان خود را به نمایش بگزارد.

وی با اشاره به دست فروشان خلازیر گفت: 
بزرگترین مرکز دســت فروشــی کشور با 
ظرفیت ۸۰۰ الــی هزار غرفــه در این بازار 
وجــود دارد که تمامی دســت فروشــان 
می توانند در این بازار حاضر شــوند و اقلام 

خود را به فروش برسانند.
مدیرعامــل شــرکت ســاماندهی صنایع 
و مشــاغل شــهر تهران با اشــاره به محور 
هاشمی نژاد بیان کرد: ۲۰ سال است که در 
این محور غرفه هایی وجود دارند که اقدام به 
دست فروشــی می کنند اما تا تیر ماه بساط 

این دست فروشان ساماندهی می شود.
محمدی با اشــاره به ون کافه ها گفت: این 
ون کافه ها چندین سال بدون هیچ مجوزی 
فعالیت داشــتند اما بنده بــرای اولین بار 
به ســراغ آنها رفتم و ۵۰ درصــد آنها مجوز 
فعالیت دریافت کردند و در چتر کنترلی ما 

قرار دارند.
وی درباره موضوع کمبود پمپ بنزین گفت: 
مالکان زمین ها رغبتی برای ساخت جایگاه 
ســوخت ندارنــد و بر همین اســاس طرح 
ایجاد پمپ بنزین سیار را به صورت پایلوت 
در منطقه ۲ تهران اجرا کردیــم و به دنبال 

تعمیم این اقدام به تمامی مناطق هستیم.

تهران محلی برای انبارداری نیست
مدیرعامل شــرکت ســاماندهی صنایع و 
مشــاغل شــهر تهران با بیان اینکه تهران 
جایی برای انبار داری نیســت گفت: تهران 
باید به زندگی بازگردند و مکانی برای انبارها 

ندارد.
محمدی درباره ساماندهی مشاغل مزاحم 
به خارج از شــهر اظهار کرد: در حال حاضر 
به منطقه ۱۲ ابلاغ شــده است تا اگر انباری 
از مواد شیمیایی مشــاهده شد سریعاً اعلام 
شــود زیرا در ایــن رابطه هیچ مماشــاتی 

نداریم.
وی ادامه داد: چوبســتان ها از پل چوبی به 
خاوران منتقل شــدند و تقریبــاً در تمامی 
مناطقی که در طرح ســاماندهی داشــتند 
ورود پیدا کردیم تا مشکل آنها برطرف شود 
در پروژه بعدی به سراغ بنکداران می رویم و 
برای آنها سرمایه گذار خصوصی وارد عمل 

شده است.
مدیرعامل شــرکت ســاماندهی صنایع و 
مشاغل شهر تهران درباره ساماندهی طرح 
کیوسک ها گفت: این طرح متعلق به ۲ سال 
قبل است اما مناسب نبود و بر همین اساس 

جلساتی برگزار شد تا طرح کیوسک ها وارد 
شود و نیازمندی های مخاطب را ببینند و به 
محض آنکه طرح نهایی شد ۲۰۰ کیوسک 

تعویض خواهند شد.
وی ادامه داد: به دنبال طرحی هســتیم که 
بتواند سال های سال باقی بماند و بر همین 
اســاس با چند شــرکت هنری در حال کار 

هستیم.

هیچ کیوسکی به تهران اضافه 
نمی شود

محمدی دربــاره دریافت عادلانــه اجاره از 
کیوســک ها و ســاماندهی آنها بیان کرد: 
کرایه کیوســک ها متعلق به سال های قبل 
بود اما امسال افزایش یافته است و بر اساس 
تصمیم گیری ها سالیانه ۲۵ درصد به کرایه 
کیوسک ها افزوده می شود و قرار است با آنها 
قرارداد اجاره بســته شــود و برای اولین بار 
تابلوهای تبلیغاتی روی کیوســک ها نصب 
می شــود و در ازای تبلیغات ۵ درصد اجاره 

کیوسک ها کمتر می شود.
وی با بیان اینکه حدود ۱۲۰۰ کیوسک در 
تهران وجــود دارد ادامــه داد: از این به بعد 
هیچ کیوسکی در تهران افزوده نخواهد شد.

وی درباره مبارزه بــا موش های موزی بیان 
کرد: بحث ســاماندهی مــوش و حیوانات 
دیگر در اختیار شرکت پسماند قرار گرفت و 

تمامی تجهیزات به این شرکت منتقل شد.
محمدی گفت: برای ســاماندهی سگ های 
ولگرد قرار است ابتدا آنها عقیم سازی شوند 

و سپس واکسن هاری به آنها تزریق شود.
مدیرعامل شــرکت ســاماندهی صنایع و 
مشاغل شهر تهران با اشــاره به ایجاد گذر 
گردشــگری برای دست فروشــان گفت: 
ما دســت فروشــان را تحت عنوان شــغل 
نمی شناسیم بلکه به دنبال ساماندهی آنها 
هستیم و در هرکجا که بتوانیم روز بازارها را 
گسترش می دهیم و البته امیدواریم آنها به 

سمت اشتغال پایدار حرکت کنند.
وی با اشاره به ســاماندهی دست فروشان 
خیابان شــهرزاد گفــت: از ۱۳۰ وانت بار 
خیابان شــهرزاد به روز بازارهــا رفتند و با 
همــکاری پلیس دیگــر در هیچ ســاعتی 
وانت ها نمی توانند در آنجا حضور داشــته 

باشند.

سلامت کودکان ایرانی همتراز کشورهای توسعه یافته است

وج های دانشجو توسط ستاد اجرایی فرمان امام ارائه تسهیلات فرزندآوری به ز
خریدار  با امضــای تفاهمنامه همکاری 
بین بنیاد ۱۵خرداد ســتاد اجرایی فرمان 
امــام )ره( و نهــاد نمایندگــی رهبــری 
در دانشــگاه ها، فراینــد ارائه تســهیلات 
فرزندآوری به زوج های دانشگاهی آغاز شد.

به گزارش ســتاد اجرایی فرمان امام )ره(؛ 
درمراسمی با حضور سرپرست ستاد اجرایی 
فرمان امــام، رئیس نهــاد نمایندگی مقام 
معظم رهبــری در دانشــگاه ها، مدیرعامل 
بنیاد ۱۵ خرداد و جمعی از مدیران ارشــد 
این دو مجموعــه تفاهمنامه همکاری طرح 
ملی ایرانِ جوان با هــدف حمایت از جوانی 
جمعیت و عضویت زوج های دانشگاهی در 

باشگاه خانواده مثبت ۵ به امضا رسید.
عارف نوروزی سرپرســت ســتاد اجرایی 
فرمان امام دراین مراســم اظهار داشت: از 
یکســال پیش و پس از پیوســتن مجموعه 
بنیاد ۱۵ خرداد به ستاد اجرایی فرمان امام، 
مأموریت پیگیری و پرداختن به موضوعات 
اجتماعی مهمی مانند فرزندآوری و جوانی 
جمعیت، درمان ناباروری و مسائل خانواده 
را به این بنیــاد واگذار کردیــم و به صورت 
جدی از روش هــای مختلف برای این هدف 

برنامه ریزی کردیم.

وی با اشــاره به موج جدید فعالیت های این 
بنیاد و ارائه خدمات به زوج های دانشگاهی 
گفت: براســاس تفاهمنامه ای کــه امروز 
با نهاد رهبری در دانشــگاه ها امضا شد، به 
دانشــجویان دارای فرزند با اولویت ۲ فرزند 
و بیشــتر خدمــات و تســهیلات متنوعی 
از قبیل یک میلیــون تومــان کارت هدیه 
به مــادر، ۲ میلیون تومان افتتاح حســاب 
سرمایه گذاری بلند مدت و ۱۵ میلیون وام 
قرض الحسنه خرید کالا اختصاص داده می 

شود.
 سرپرســت ســتاد اجرایی فرمان امام )ره(   
عنــوان کــرد: بکارگیــری ظرفیت های 
برگــزاری  دانشــجویی،  کانون هــای 
کارگاه هــای مشــاوره، راه اندازی شــبکه 
تســهیلگران جمعیت، راه انــدازی مراکز 
مشــاوره و تدوین الگوی بومی فرزندآوری 
نیز جزو اهدافی است که در راستای اجرای 

این طرح دنبال می شود.
نــوروزی تأکید کرد: ســتاد اجرایی فرمان 
امام از همین امروز این آمادگی را دارد تا به 
محض اعلام نهاد رهبری در دانشگاه ها این 
خدمات را بدون درنگ ارائه کند و بر سرعت 

بخشی دراین امر مهم هم تأکید داریم.

سرپرســت ســتاد اجرایــی فرمــان امام 
خاطرنشــان کرد: درپرداختــن به موضوع 
جمعیت و تســهیل افزایش آن به شــدت 
جدی هســتیم و در ســال های اخیر ستاد 
اجرایی فرمان امام به عنوان نهاد پیشــتاز 
دراین زمینه قدم های بزرگی برداشــته و به 
عنوان یک اولویت و سیاســت استراتژیک 

برای آینده کشور به آن نگاه می کند.
حجت الاســلام مصطفی رستمی رئیس نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها 
نیز در این مراســم اظهار داشــت: متاسفانه 
توجــه به حفــظ جمعیــت جوان کشــور و 
فرزندآوری و تحدید نســل جزو موضوعاتی 
اســت که در دوره های قبل بــا غفلت همراه 
بود و به حاشــیه های نامناســب گرفتار شد 
اما در ســال های اخیر و با تأکید چندین باره 
رهبرمعظــم انقــلاب، حرکت هایــی دراین 
زمینه آغاز شده که ســتاد اجرایی فرمان امام 
مانند ســایر موارد به عنوان دســتگاه پیشرو 
در این زمینه اقدامات بســیار خوبی را انجام 
داده اســت.  وی افزود: فضای دانشگاهی در 
کشور ما حدود ۴ میلیون عضو شامل اساتید 
و دانشــجویان است و بایســتی به درستی به 
موضــوع جمعیــت واقف شــوند، همچنین 

این قشــر قطعا میتواند یک هسته و جمعیت 
اثرگذار در جریان رشد جمعیت کشور باشند.  
رســتمی افزود: ســتاد اجرایی فرمان امام 
مجموعــه جهادی و بــا برکتی اســت که 
در حــوزه محرومیت زدایی، اشــتغالزایی، 
خدمات درمانی و اجتماعــی نظیر درمان 
زوج های نابارور تلاش های ارزشــمند و بی 
بدیلی داشــته و امروز آغاز اجرای این طرح 
جدیــد در دانشــگاه ها آغاز رقــم خوردن 

اتفاقات خوب در کشور خواهد بود.
مســئول نهاد رهبری در دانشگاه ها گفت: 
معتقدیم در حوزه توســعه جمعیت، پایین 

آوردن سن ازدواج مولفه اصلی تری خواهد 
بود که جوانــان بتوانند آماده شــوند تا اثر 

مستقیمی در حوزه جمعیت داشته باشند.
رستمی عنوان کرد: حوزه شناختی و روانی 
این طرح بخش مهم تری اســت که در این 
تفاهمنامه در نظر گرفته شــده، همچنین 
ظرفیت های قانونی خوبی در حوزه جمعیت 
وجود دارد و ســند ملی ازدواج دانشگاهیان 
مصوب شــورایعالی انقــلاب فرهنگی نیز 
منتظر ابلاغ رئیس جمهور اســت که با ابلاغ 
آن زیرســاخت خوبی در این حــوزه ایجاد 

خواهد شد.



سرپرست دانشگاه علوم پزشکی، خدمات بهداشتی و درمانی اعلام کرد:

وین ح بیمارستان ۷۰۰ تختخوابی قز اختصاص  هزار میلیارد تومان به طر

استان

قزوین - مریم نقدی
دکتر عبداله دیدبان، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی، خدمات 
بهداشــتی و درمانی قزوین در نشســت خبری به مناســبت 
هفته ســامت به همراه جمعی از سرپرست و معاونان درمان، 
بهداشــتی، توســعه مدیریت و منابع، غــذا و دارو، آموزش، 
دانشجویی و فرهنگی و رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت 
های پزشکی دانشگاه علوم پزشــکی در جمع خبرنگاران اظها 
رداشــت : در جریان ســفر رییس جمهور به قزوین مقرر شد 
هزار میلیارد تومان به طرح در دســت ســاخت بیمارســتان 
۷۰۰ تختخوابی قزوین تزریق شود که منتظر اباغ مصوبه آن 

هستیم. دکتر دیدبان گفت : دنیا امروز با رسانه ها احاطه شده 
اســت به طوری که افراد در دورترین نقاط نیز به بســیاری از 
خبرها دسترسی دارند، در واقع رسانه ها می توانند پمپاژ امید 
داشته باشند و هم می توانند ناامیدی را در جامعه تزریق کنند 

بنابراین در انتخاب راه باید دقت کنند.
سرپرست دانشــگاه علوم پزشــکی قزوین اظهار کرد: مالیات 
پزشــکان در بخش خصوصی ۲۰ درصد و مالیات پزشکان در 
بخش دولتی ۳۵ درصد اســت، این امر در قانون بودجه ۱۴۰۱ 
تصویب و در بخش دولتی سقف پرداخت گذاشته شده و پلکان 
درمانی برای پزشــکان در نظر گرفته شــده است که طبق آن 

هرچه پزشــکان بیشــتر کار کنند دریافتی کمتری خواهند 
داشت. سرپرست دانشگاه علوم پزشــکی قزوین ادامه با اشاره 
به پروژه بیمارســتان ۷۰۰ تختخوابی قزوین،تاکید کرد: یک 
هزار میلیارد تومان بودجه در سفر ریاست  جمهوری برای این 

پروژه در نظر گرفته شده اما باید اباغ شود.
وی ادامه داد: ما در یک پروســه طولانــی ۲۰۰ میلیارد تومان 
تســهیات برای این پروژه دریافت کردیم که بازپرداخت آن با 
وزارتخانه و دولت است و بار مالی برای دانشگاه ندارد، تاکنون 
با در نظــر گرفتن مصوبه در مجموع یک هــزار و ۲۰۰ میلیارد 

تومان بودجه برای این بیمارستان تأمین شده است.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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شیراز -  چراغی
رئیس کمیســیون اقتصادی و ســرمایه گذاری شورای 
شــهر شــیراز گفت: دســت به کار شــدن دولــت برای 
اصاحات اقتصادی پسندیده و ســتودنی بوده و این کار 
 دولت حمایــت از خانوارها و اعطای درآمــد حاصل از آن 

بر مردم است.
محمد حســن اســدی در نطق پیش از دســتور خود در 
جلســه علنی شورای شــهر شــیراز به شــرایط کنونی 
اقتصاد اشــاره و طرح اصــاح یارانه های دولــت را تایید 
کرد و گفت: دولت ریســک بزرگی و هزینــه زیادی برای 
خودش ایجاد کــرد بنابراین برای تحقق ایــن کار بزرگ 
 همه مردم باید همراهی کنند تا شــاهد اجرای درســت 

و کامل آن باشیم.
او افزود: در این ۱۰ روز به نظر می رسد مردم ایران همراهی 
بسیار خوبی داشــتند که در ادامه انتظار و تقاضا از دولت 
این است که از اقشــار کم درآمد و متوسط حمایت کند و 
البته برابر الزامات قانون بودجه ۱۴۰۱ کســری بودجه را 

نیز جبران کند.
اســدی عنوان کرد: امیــدوارم تصمیم دولــت در اجرای 
سیاســت های بلند مدت اقتصادی باشد و این قدم یکی از 

قدم های اساســی برای تحقق اصاحات بزرگ و جراحی 
اقتصادی باشد.

او با بیان اینکه شــهر شــیراز به عنوان قطب گردشگری و 
توریســتی نیاز به ایجاد مراکز اقامتی متعدد دارد، گفت: 
در رابطه با تحقق این امر نیاز به ایجاد تســهیات توسط 
دولت و مدیریت شــهری و تامین و ایجــاد پارکینگ های 
لازم در جاهای مختلف شهر از جمله مراکز زیارتی اقامتی 

و سیاحتی است. 

خرم آباد -طولابی
سرپرســت اداره کل ارتباطات و فناوری اطاعات لرستان 
گفت: ۴۶ مجوز جدید دفاتر پیشــخوان خدمات دولت و 

آی سی تی  روستایی پارسال در استان صادر شد.
مجتبی صارمــی افزود: هم اکنون ۲۵۰ دفتر پیشــخوان 
خدمات دولت و ۳۶ دفتر آی ســی تی  روســتایی در حال 

ارائه خدمات الکترونیک به شهرندان لرستانی هستند.
وی اظهار داشــت: همچنین پارســال در راستای کنترل 
عملکرد، رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی، تاسیس و 
اصاح نشانی، ۸۵ بازدید از دفاتر پیشخوان خدمات دولت، 
آی ســی تی  روســتایی، خودپردازها و باجه های بانکی 

بعمل آمد.
وی با اشــاره به بررســی تقاضاهای جدید، انتقال، تمدید 

و تغییر نشــانی، عدم اجرای تعهــدات و تخلفات مرتکب 
شــده در کارگروه و کمیتــه های مربوطــه تصریح کرد: 
تجمیع خدمــات عمومــی و دولتی، گســترش عدالت 
اجتماعــی، ارتقــای ســامت اداری، انعطــاف پذیری 
ســازمانی، تمرکز زدایی و افزایش بازدهی در ســرعت و 
 کیفیت خدمات از اهداف ویژه دفاتر پیشــخوان خدمات 

دولت است.
صارمی گفــت: همچنیــن عدالت ورزی، کاهش فســاد 
اقتصــادی و اداری، رونق کار آفرینی و اشــتغالزایی برای 
بخش خصوصی، کاهش تصدی گــری دولت، تکثر کانال 
های ارتباطی بیــن دولت و مردم و کاهــش فاصله مراکز 
خدمت با مخاطبــان از دیگر اهداف ایجــاد و فعالیت این 

دفاتر به شمار می رود.

بوشهر - رضاحیدری
مهدی عابدی به عنوان عضو جدید هیئت مدیره سازمان 
مدیریت پســماند شــهرداری بندر بوشــهر معارفه شد. 
حســین حیدری در این آیین با قدردانــی از تاش های 
مجموعه ســازمان مدیریت پســماند اظهار کــرد: این 
سازمان یکی از ســازمانهای راهبردی شهرداری است که 
در نظافت و پاکیزه نگه داشتن شــهر همواره تاش شبانه 

روزی دارد.
شهردار بندر بوشهر بیان کرد: برای ارائه خدمات شایسته 
و ارزشمند به شهروندان نیاز اســت استفاده از تکنولوژی 
های نــو و پیشــرفته در اولویت کاری ســازمان مدیریت 

پسماند قرار گیرد.
وی ادامه داد: ســازمان مدیریت پســماند با تاش شبانه 
روزی پاکبانــان در ارایــه خدمات مطلــوب نقش قابل 
توجهی ایفا کرده اســت که این نقش مهــم باید با اهتمام 

بیشتری تداوم یابد.
حیدری با اشــاره به معارفه مهدی عابدی به عنوان عضو 
جدید هیئت مدیره ســازمان مدیریت پسماند شهرداری 
بندر بوشــهر اظهار کرد: امید اســت که وی بتواند در این 
ســمت جدید منشــأ خدمات شایسته و شــایانی برای 

شهروندان فهیم بوشهری باشد.
وی افزود: نیروی انســانی مهمترین ســرمایه هر سازمان 
است که باید در جهت بهره وری مناسب استفاده مطلوبی 

از این ظرفیت صورت گیرد.
در این آیین شهردار بندر بوشــهر و مسعود غامزاده فرد 
معاون خدمات شــهری و رئیس هیئت مدیره ســازمان 
مدیریت پســماند از تاش های خالق ماجدی عضو سابق 

هیئت مدیره سازمان مدیریت پسماند تجلیل نمودند.

البرز - مظفری 
به گزارش روابط عمومی شرکت گازاستان البرز،مهندس 
ســیدرضاغفاریان،مدیرعامل ایــن شــرکت دردیداربا 
مجموعــه معتمدیــن اســتان البرزدرضمــن تاکیدبه 
مطلب فوق اشاره کرد: ما دربه ســرانجام رساندن اهداف 
تعیین شده برای گازرسانی دراســتان البرز شبانه روزی 
کارخواهیم کرد تا بــا محدودیت های موجودوپیش بینی 
نشــده مواجه نشــویم چراکه باورداریم رســاندن گاز به 
متقاضیــان درکمترین  زمان ممکن موجب خوشــحالی 

مردن وکسب رضایت سازمانی خواهدشد.
غفاریان همچنین در ادامه گفت :ما از تمامی مســئولین 
،معتمدین ،شوراها ، دهیاری ها ، فرمانداری ها،شهرداری 

هاو هر ارگان مرتبط با گازرســانی خواستاریم با همکاری 
و هماهنگی هایــی که صــورت خواهند داد بــرای رفع 

مشکات ما را یاری رسانند. 
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان البرز ضمن بیان عملکرد 
شــرکت گاز اســتان البرز عنوان کرد: تمام تاشمان  این 
هست که روســتا های باقی مانده در شهرستان طالقان و 
شهرســتان کرج را در کمترین زمان ممکن از نعمت گاز 
برخوردار نماییم. لازم به ذکر اســت که مجمع معتمدین 
اســتان البرز دارای ۹۸۰ نفر عضو می باشد که این اعضا به 
عنوان ســفیران محات و مناطق در استان البرز در جهت 
همیاری و همکاری با ارگان ها برای به ســرانجام رساندن 

اهداف شان کمک و یاری می رسانند.

فارس

لرستان

بوشهر

البرز

رئیس کمیسیون اقتصادی و سرمایه گذاری شورای شهر شیراز:

ح دولت برای اصلاحات اقتصادی ستودنی است طر

سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات لرستان:

۴۶ مجوز دفتر پیشخوان پارسال در لرستان صادر شد

 معارفه عضو جدید هیئت مدیره سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری بوشهر

مدیر عامل شرکت گاز استان البرز:

دست یاری معتمدین در به سرانجام رسیدن به اهداف  موجب افتخار ما است

وج های تحت  اهداء ۲ هزار و ۵۰۵ سری جهیزیه به ز
پوشش کمیته امداد گلستان

گرگان-مهنازمحمدزمانی
مدیرکل کمیته امداد اســتان گلستان گفت: سال گذشــته ۲ هزار و ۵۰۵ سری 

جهیزیه و ۳۳۷ مورد هدیه داماد، به زوج های گلستانی اهدا شده است.
عیسی بابایی گفت: سال گذشته  ۲  هزار و ۵۰۵ سری جهیزیه به نوعروسان تحت 
حمایت با اعتباری بالغ بر ۶۶ میلیارد و ۲۵۹ میلیون تومان با شعار "ازدواج آسان با 

کالای ایرانی" اهدا شد .
او گفت: هر ســری جهیزیه شــامل ۵ قلم لوازم خانگی یخچال فریزر، ماشــین 

لباسشویی، اجاق گاز، تلویزیون و جاروبرقی  بوده است.
بابایی گفت: این نهاد همچنین ۳۳۷  مورد هدیه داماد با اعتباری بالغ بر ۳ میلیارد 
و ۷۶ میلیون تومان در کنار جهیزیه نوعروســان، با مشارکت بنیاد مستضعفان و 

خیرین استان به فرزندان ذکور تحت حمایت خود اهدا کرده  است.

در سال 1400 انجام شد؛

 بهینه سازی 391 موتورخانه بخش خانگی 
در استان کرمانشاه 

کرمانشاه - حسنافخارزاده
به منظور صرفه جویی در مصرف گاز طبیعی ودر راستای کمک به اقتصاد خانواده 
ها در ســال ۱۴۰۰ تعداد ۳۹۱ واحد موتورخانه بخش خانگی در استان کرمانشاه 
بهینه سازی شــد که زمینه صرفه جویی ۱۰ درصد در مصرف گاز طبیعی جهت 

مشترکین مذکور فراهم شده است.
کرمانشاه_حسنا فخارزاده

سیروس شهبازی مدیر عامل گاز استان، بیان داشــت: در راستای سیاست های 
شــرکت ملی گاز به منظور صرفه جویی در مصرف گاز طبیعی، شرکت گازاستان 
کرمانشاه در مرحله اول اقدام به شناســایی و ثبت نام از تمامی مشترکین خانگی 
که دارای سیســتم موتورخانه هســتند کرده کــه تاکنــون از ۸۲۶ واحد دارای 
سیســتم موتورخانه در بخش خانگی تعداد ۶۴۳ واحد ثبت نام کرده اند و باتوجه 
به تعداد واحد بهینه سازی شده درســال ۱۴۰۰ نسبت به برنامه پیش بینی شده 

رشد۱۳۰درصدی داشته است.
وی افزود: باتوجه به برنامه ریزی بعمل آمده پیش بینی می شودتمامی واحدهایی 
که ثبت نام کرده اند درســال جاری موتور خانه های آنها بهینه سازی شود،لازم به 
ذکر اســت نظر به اینکه تعداد واحدهای موتورخانه در محاسبات به ازای هر ۵۰۰ 
متر مربع زیربنا یک واحد موتورخانه در نظرگرفته می شود می توان گفت تا کنون 

۸۱۳ واحد موتورخانه در بخش خانگی در استان کرمانشاه بهینه سازی شده است.

ظرفیت تامین آب شرب نظرآباد 10 درصد افزایش 
یافت

البرز - مظفری
با اقدامات فنی و اصاحی بر روی چاهها و مخازن آب شــرب نظرآباد  ۱۰ درصد به 

ظرفیت تولید آب این شهرستان اضافه شد .
مجید جواهری مدیر آبفای شهرستان نظر آباد با بیان این مطلب گفت : با اقدامات 
فنی بر روی ۹ حلقه چاه و آببندی مخزن  ۱۰ هزار متر مکعبی سید جمالدین حدود 

۱۰ درصد به حجم تولید و ذخیره سازی آب این شهرستان افزوده شد.
وی منابع تامین کننده آب شــرب نظرآباد ر ۳۳ حلقه چاه ذکر کرد و گفت :با کف 
شکنی دو حلقه چاه در شهرک آزادگان و تعویض الکتروپمپ های فنی در سه حلقه 
چاه و حفر و تجهیز یک حلقه چاه جدید در محله قوچ حصار به میزان ۱۰ درصد به 
توان تولید آب افزوده شد.همچنین مشکل آب بندی مخزن ۱۰ هزار متر مکعبی 
ســیدجمال الدین که در عملیات شست و شوی ســالانه مخازن از زمستان سال 
۱۴۰۰ شناسایی شده بود ، ترمیم و برطرف شده و از حدود  ۱۰ لیتر بر ثانیه هدرروی 

آب جلوگیری شده است.       
وی اضافه کرد: پس از احداث ایســتگاه پمپاژ مخزن سیدجمال الدین، این امکان 
فراهم شــده اســت تا آب را از این مخزن به مخزن ۱۰ هزار متــر مکعبی ثارالله 
دربالاترین کد ارتفاعی شهر انتقال داد و از افت فشــار و ناپایداری شبکه در فصل 

تابستان جلوگیری کرد. 

وه احیاء واحدهای راکد و غیرفعال استان البرز  کارگر
برگزار شد 

البرز - مظفری
معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران در حاشیه 
جلسه کارگروه احیاء واحدهای راکد و غیرفعال استان البرز در گفتگو با خبرنگاران 
گفت: در ســال ۱۴۰۰ تعداد دو هزار و ۶۷ واحد صنعتي راکد در کل کشور، احیاء 
شــدند که این امر باعث ایجاد و تثبیت ۳۹ هزار نفر شــغل شده است.مدیرعامل 
شرکت شهرکهای صنعتی البرز نیز در پایان این جلسه در گفتگو با خبرنگاران گفت: 
در جلسه کارگروه احیاء واحدهای صنعتی راکد و غیرفعال استان البرز به ریاست 
معاون صنایع کوچکِ سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران، مشکات 
۱۰ واحد تولیدی مورد بررسی قرار گرفت و مصوبات لازم جهت رفع این مشکات به 

تصویب اعضای کارگروه رسید.

4 انتصاب در معاونت امور مشترکین و درآمد آبفا 
اهواز

اهواز - محمد مجدم
منوچهر داودی، سرپرست معاونت امور مشــترکین و درآمد، مسئولین حقوقی، 
دفتر نظارت بر فروش، دفتر خدمات رایانه ای و مشاور در واحد کامپیوتر و تعرفه ها 

را منصوب کرد.
مهندس داودی، سرپرســت معاونــت امور مشــترکین و درآمد، طــی احکام 
جداگانه ای، مســئولین حقوقی، دفتر نظارت بر فروش، دفتر خدمات رایانه ای و 

مشاور واحد کامپیوتر و تعرفه ها را منصوب کرد.
آقایان پیام کهوایی، افشــین فرزامی، آرش خرمی نیا و محسن استادعسکری به 
ترتیب به عنوان سرپرست حقوقی، سرپرســت دفتر نظارت بر فروش، سرپرست 

دفتر خدمات رایانه ای و مشاور در واحد کامپیوتر و تعرفه ها تعیین و معرفی شدند.

مدیرعامل آب و فاضلاب خوزستان تشریح کرد؛

وژه های آبی در خوزستان آخرین وضعیت پر
اهواز - محمد مجدم

محمدرضا کرمی نژاد گفت: پارسال مشکات کمی و کیفی آب در یک هزار و ۱۰۰ 
روستای استان رفع شد.

مدیرعامل آب و فاضاب خوزســتان گفت: در سال گذشــته با تاش و پیگیری 
نهادها، دستگاه های اجرایی، سپاه پاسداران، بسیج و … موفق شدیم مشکل آب 

یک هزار و ۱۰۰ روستای استان را از لحاظ کمی و کیفی رفع کنیم.
وی با بیان اینکه مشــکل کمی و کیفی آب در ۱۶۰ روســتای دیگر از جمله؛ دُب 
حردان، شموس و… در روز های آینده رفع خواهد شد، افزود: پیش بینی می شود 

بحران آب در دشت آزادگان اتفاق بیفتد.
محمدرضا کرمی نژاد در خصوص آخرین وضعیت طرح آبرسانی غدیر نیز گفت: 
این طرح هم اکنون آب مورد نیاز شــهر های اهواز، دشــت آزادگان، سوسنگرد، 
خرمشهر و آبادان را تامین می کند البته قرار است تا پایان تیرماه با ظرفیت ۲ برابری 
آماده بهره برداری شود که با پیگیری های سازمان آب و برق خوزستان به سرعت در 
حال انجام است. وی به اجرای طرح محرومیت زدایی با همکاری قرارگاه امام حسن 
مجتبی )ع( و پیگیری دولت و پشتیبانی مجلس اشاره کرد و ادامه داد: در این طرح 
۱۸۹ روستا پیش بینی شده بود اما با پایش های انجام شده یک هزار و ۶۱۲ روستای 

محروم از آب پایدار شناسایی شد.
کرمی نژاد ادامه داد: با موافقت این قرارگاه محرومیت زدایی، مشکل آب این تعداد 
روستا نیز در آینده ای نزدیک رفع خواهد شد. مدیرعامل آب و فاضاب خوزستان 
بیان کرد: دهدز یکی از مناطقی است که مشکات زیادی دارد و با انتخاب پیمانکار 
و تامین لوله های مورد نیاز، بعد از تعطیات عید سعید فطر اجرای آبرسانی آغاز و 

اهالی آن از آب پایدار بهره مند می شوند

سنندج - فاطمه ملایی
 رئیس ســازمان جهادکشــاورزی اســتان کردســتان گفت: 
تســهیات ۲ میلیارد ریالی در قالب دامدار کارت به واحدهای 

دامداری و مرغداری فعال استان پرداخت می شود
 رئیس سازمان جهادکشاورزی استان درجلسه بررسی مسائل 
و مشکات کشاورزی و ساختار جدید نظام صنفی با توجه طرح 
مردمی سازی و توزیع عادلانه  یارانه ها که   با حضور، مدیر شعب 
بانک کشاورزی استان کردســتان، مدیر تعاون روستایی، روسا 
و دبیران نظام صنفی شهرســتان های استان برگزار شد، اظهار 

کرد: با شــرایط جدید اهمیت ایفای نقش و جایگاه نظام صنفی 
بیش از  پیش ضروری اســت که از طریق تعامل با مســئولین 

شهرستانی بخش مهمی از مشکات پیش رو را حذف کنند.
پیمان اسکندری بر افزایش نظارت بر پروانه های صادره تاکید 
کرد و گفت:حمایت از نظام در بخش های مختلف در دســتور 

کار و اولویت ماست
وی در ادامه حمایت ها از مرغداران به منظور افزایش ســرمایه 
در گردش و دامداران در قالب دامدار کارت را ضروری بیان کرد.

این مقام مســئول یکی از وظایف مهم نظام صنفی در ســطح 

شهرســتان را جلب توجه همه مســئولین به حل مشــکات 
بخش کشاورزی در سطح شهرستان عنوان کرد و افزود: ایجاد 
حساسیت در ایشان برای مسائلی مانند برداشت صحیح گندم 
و خرید آن است. اســکندری با بیان اینکه نظام صنفی و تعاونی 
ها در اجرای امور و حل مشــکات باید مکمل یکدیگر باشند، 
افزود: بانک کشاورزی در راستای اجرای برنامه های حمایتی از 
فعالان بخش کشاورزی و تأمین نقدینگی برای خرید نهادهای 
دامی،دامدار کارت را برای ســومین مرحله در اختیار دامداران 

استان قرار می دهد.

پرداخت تسهیلات ۲ میلیاردریالی به دامداری ها و مرغداری ها در کردستان

اصفهان-مریم مومنی
 نهمین نمایشــگاه گل و گیاه و گیاهان دارویی و ششمین 
نمایشــگاه تخصصی تشــریفات و تســهیات ازدواج، دو 
نمایشگاهی هستند که به صورت همزمان طی روزهای ۲۸ 

اردیبهشت تا یکم خردادماه در اصفهان برپا می شوند.
این دو نمایشــگاه که به صورت مشــترک در فضایی بالغ بر 
۱۰ هزار مترمربع فضای نمایشــگاهی برپا می شــوند، در 
مجموع میزبان ۷۰ شــرکت از اســتان های مختلف کشور 
خواهند بود تــا به ارائــه توانمندی ها و جلوه هــای زیبای 
 فعالیت های خود بــرای مخاطبان عمومــی و عاقمندان 

بپردازند.
نهمین نمایشــگاه گل و گیاه و گیاهــان دارویی در فضایی 
بالغ بــر چهار هــزار مترمربع برپــا می شــود و میزبان ۳۷ 
شــرکت از ســه اســتان اصفهان، تهران و مرکزی خواهد 
بود. این شــرکت ها زیباترین گل هــا، گیاهان، محصولات 

دارویی گیاهی و همچنین گل هــای آپارتمانی را به نمایش 
می گذارند تا مــردم اصفهان در اردیبهشــت زیبا، میهمان 

عطر و بو و رنگ گل های جذاب بهاری شوند.
در کنار این نمایشــگاه، ششــمین نمایشــگاه تشریفات 
و تســهیات ازدواج برپا می شــود که میزبان ۳۲ شرکت از 
اســتان های اصفهان، تهران، آذربایجان شرقی و قم خواهد 
بود و شرایطی را فراهم می آورد تا این شرکت ها محصولات 
و خدمات خــود را در پنــج هــزار و ۶۰۰ مترمربع فضای 

نمایشگاهی به نمایش بگذارند.
مؤسسات تشریفاتی برگزارکننده مراسم و مجالس در این 
نمایشــگاه حضور دارند و همچنین در کنار این مؤسسات، 
تولید و عرضه کنندگان ملزومات تســهیات ازدواج شامل 
لوازم خانگــی و آشــپزخانه، صنایع چــوب و مبلمان، میز 
نهارخوری، کالای خواب، لوســتر و فرش ماشینی به عرضه 

محصولات خود خواهند پرداخت

اصفهان

28 اردیبهشت لغایت 1 خرداد برگزار می شود؛

 نمایشگاه های گل و گیاه و تسهیلات ازدواج به میزبانی اصفهان



در نخستین جشنواره تجلیل از برترین های اقتصاد و صنعت ورزش کشور
بانک گردشگری، بانک سال ورزش شناخته شد

بانک گردشگری در نخستین جشــنواره تجلیل از برترین های اقتصاد 
و صنعت ورزش کشــور، در حــوزه بانکی به عنوان بانک ســال ورزش 
شناخته شــد.به گزارش روابط عمومی بانک گردشــگری، در مراسم 
تجلیل از برترین های اقتصاد و صنعت ورزش کشــور، در حوزه حامی 

بانکی، بانک گردشگری تندیس این جشنواره را دریافت کرد.
این جشنواره با هدف انتخاب و معرفی برترین ها در حوزه های مختلف 
اقتصاد و صنعت ورزش با حضور ۸۰ شــرکت، موسســه و اشــخاص 

حقیقی و حقوقی، در تهران برگزار شد. 
بانک گردشگری که به عنوان یک بانک خصوصی زیر نظر بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران فعالیت می کند، همــواره حمایت از بخش 

ورزش کشور را در برنامه ریزی ها لحاظ کرده است. 
بانک گردشگری ۱۰۰ شعبه در سراسر کشور دارد.

محمدرضا نمازی مدیر عامل رفاه شد
 محمد رضــا نمازی مدیرعامل ســابق “بــه پرداخت ملــت” بعنوان 

مدیرعامل جدید فروشگاه   های زنجیره ای رفاه معرفی شد.
پیش از این رسول محمدی این مســوولیت را برعهده داشت که پس از 
چهار سال بنا به تشــخیص هیات مدیره این فروشگاه دکتر محمدرضا 
نمازی جایگزین وی شــد.عصر دیروز طی مراســمی هیات مدیره رفاه 
ضمن تقدیر و تشــکر از دکتر محمدی بابت زحمات بی بدیل و توسعه 
قابل قبول ایــن مجموعه طی ۴ ســال گذشــته، وی را تودیع و دکتر 
محمدرضا نمازی را بعنوان مدیرعامل جدید فروشگاه   های زنجیره ای 
رفاه معارفه کرد.شایان ذکر است فروشــگاه   های زنجیره ای رفاه قریب 
به ۱۵۰۰ شعبه در سراسر کشور دارد بطوری که ۳۱ استان و بسیاری از 

شهرستانهای کشور شاهد حضور شعب رفاه هستند.
همچنین این مجموعه طی ۵ سال اخیر پرسنل خود را از حدود ۲۰۰۰ 

نفر به ۱۵۰۰۰ نفر افزایش داده است
این فروشــگاه با دارا بودن بیش از ۲۵۰۰ تامین کننده در سراسر کشور 
امروز به یک ســازمان اقصادی بزرگ و رو به جلو تبدیل شده که از این 

پس اقای محمدرضا نمازی سکان این کشتی را بعهده خواهد داشت.

 تقویت سبد خدمات بانک مسکن با سپرده 
ممتاز نهضت

عضو هیات مدیره بانک از اجرای طرح ســپرده ســرمایه گذاری ممتاز 
۶ ماهه موسوم به طرح  سپرده  ممتاز نهضت  در بانک مسکن خبر داد.

 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک مسکن  هیبنا، علی عسکری عضو 
هیات مدیره بانک گفت: بانک مســکن برای تنوع بخشی هر چه بیشتر 
ســبد خدماتی خود به تازگی اقدام به افتتاح ســپرده سرمایه گذاری 
کوتاه مدت ویژه ۶ ماهه ممتاز، موســوم به طرح ســپرده  ممتاز نهضت 
کرده است.وی اظهار داشت: مهلت زمان افتتاح این حساب سه ماه و تا 
تاریخ ۲۰ مردادماه ســال جاری در نظر گرفته شده و نرخ سود آن برای 

اشخاص حقیقی و حقوقی ۱۵ درصد است.
عضو هیات مدیره بانک افزود: در این ســپرده همانندسایر سپرده های 
ممتاز بانک مسکن؛ علاوه بر ســود پرداختی و بر اساس مانده متوسط 
موجودی ، هر ماهه اوراق ممتاز خرید و ســاخت مســکن به مشتریان 
تعلق می گیرد و دارندگان »سپرده ممتاز نهضت« می توانند این اوراق 

را از طریق کارگزاری های فرابورس به فروش برسانند.
این مقام مســوول اضافه کرد: حداقل موجودی برای افتتاح حســاب 
طرح  سپرده  ممتاز نهضت  برای اشــخاص حقیقی ۵۰ میلیون تومان 
و برای اشــخاص حقوقی ۵۰۰ میلیون تومان اســت. در ضمن ضریب 
تخصیص اوراق گواهی حق تقدم اســتفاده از تسهیلات مسکن در این 

طرح ۳۰ درصد درنظرگرفته شده است.
عسکری در پایان اظهار داشت: با اشاره به اســتقبال مشتریان از طرح 
های ســپرده ممتاز نظیر» طــرح یلدا«،طرح جدید »ســپرده ممتاز 

نهضت« به سبد محصولاتی بانک مسکن افزوده شده است.

 آغاز به کار شعب تخصصی شرکت های
 دانش بنیان بانک ملی برای نخستین بار در کشور

شعب تخصصی شــرکت های دانش بنیان فخر رازی و باهنر بانک ملی 
ایران با حضور مدیرعامــل، اعضای هیات مدیره بانک و دســتیار ویژه 

معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری آغاز به کار کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمد رضا فرزین مدیر 
عامل بانک در مراســم افتتاحیه شــعبه دانش بنیان فخر رازی با بیان 
اینکه این شــعبه امروز به عنوان یک شعبه مشــاور محور برای شرکت 
های دانش بنیان افتتاح شــد، گفــت: باید برای تامین مالی شــرکت 
های دانش بنیان یک الگوی خاص وجود داشــته باشد و در سال جاری 
علاوه بر تامین مالی این شرکت ها، در زمینه مشاوره آنها نیز مشارکت 
خواهیم داشت.وی با بیان اینکه این شــعبه در همکاری با سایر شعب 
رویه ها را ســاده و تخصصی کرده و در نهایت شکل گیری شرکت های 
دانش بنیان را تسهیل می کند، افزود: در ســال های گذشته اقدامات 
خوبی  در عرصه علم و فناوری کشور انجام شده  که شکل گیری معاونت 
فناوری نیز یکی از آنهاست و اگر بانک ها نیز در بحث تامین مالی دانش 
بنیان ها ورود کنند، مــی توانیم جزو کشــورهای دارای رتبه خاص و 

صاحب سبک در این زمینه باشیم.
فرزین بیان کرد: در سال گذشته ۶۸۷ شــرکت دانش بنیان با اعتباری 

بالغ بر ۱۲ هزار میلیارد ریال توسط بانک ملی ایران تامین مالی شدند.
علیرضا صادقی معاون بانکداری جامع بانک نیز با تاکید بر توجه خاص 
مدیران بانک ملی ایران بر ارایه خدمات ویژه تر به شــرکت های دانش 
بنیان گفت: بر همین اســاس کارگروه ویژه ای در بانک تشکیل و دفتر 
بانک ملی ایران در صندوق نوآوری و شــکوفایی به عنوان مرکز اصلی 
و واحد ســتادی اتحاذ تصمیمات برای ارایه ســرویس به شرکت های 

دانش بنیان انتخاب شد.
وی تصریح کرد: البته همه شعب بانک می توانند شعب عامل برای ارایه 
سرویس به شرکت های دانش بنیان باشند و شعب فخر رازی و باهنر به 
عنوان شعب مشاور محور در ارتباط با شرکت های دانش بنیان انتخاب 
شدند.صادقی ادامه داد: در این شعب خدمات از پایه شروع شده و از ایده 
تا تجاری سازی محصول و ارایه آن به بازارهای خارجی در کنار شرکت 
ها خواهیم بود.معاون بانکداری جامع بانک با بیان اینکه در سال ۱۴۰۱ 
برنامه ویژه ای طراحی کرده ایــم و امیدواریم تجربــه خوبی را فراهم 
کنیم، خاطر نشان کرد: ارایه خدمات ارزی و ریالی و انجام تسهیل گری 
های لازم در زمینه ارایه خدمات مالی به شــرکت های دانش بنیان به 

صورت ویژه در بانک  دنبال  می شود.
همچنین علیرضا دلیری دســتیار ویژه معاون علمی و فناوری ریاست 
جمهوری ضمن تحســین بانک ملی ایران برای پیش قدمی در تدوین 
بستر حوزه دانش بنیان کشــور گفت: عملکرد سال های اخیر شرکت 
های دانش بنیان در عرصه اقتصاد کشور بسیار موفق بوده است. ضمن 
اینکه امســال نیز مقام معظم رهبری بســیار در صحبت هایشــان به 
موضوع شرکت های دانش بنیان اشاره داشــتند چرا که یک باور کلی 

وجود دارد که تنها راه نجات اقتصاد کشور، تکیه بر این شرکت هاست.
وی با بیان اینکه خوشــبختانه فرهنگ دانش بنیانــی در جامعه و بازار 
مالی ما شکل گرفته است، افزود: امروز فضای سرمایه گذاری در حوزه 
فناوری های نوین ایجاد شــده و برخی بانک ها نیز ورود خوبی در حوزه 

دیجیتالی شدن داشته اند.

مدیرعامل شرکت پرداخت الکترونیک سپهر اعلام کرد
وش  خدمات رسانی موفقیت آمیز پایانه های فر

بانک صادرات ایران در نمایشگاه کتاب
مدیرعامل شــرکت پرداخت الکترونیک سپهر با اشــاره به نصب بیش 
از ۱۶۰۰ دستگاه پایانه فروش در نمایشــگاه کتاب گفت: با وجود تمام 
چالش ها و فرصت محدود، خدمات رسانی پایانه های فروش نصب شده 

موفقیت آمیز بود و حجم خوب تراکنش ها موید این امر است.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، یاشــار نجف زاده با بیان 
این مطلب، از آمادگی برای نصب دســتگاه های پایانه فروش بیشــتر 
به هر میزان لازم خبــر داد و گفت: آمادگی داریــم از تمامی امکانات و 
ظرفیت های شــرکت برای برگزاری باشکوه تر نمایشــگاه بین المللی 
کتاب تهران استفاده کنیم. همکارانم در تعطیلات عید فطر نیز به طور 
تمام وقت مشغول تهیه زیرســاخت های لازم نمایشگاه بودند به نحوی 
که با تلاش های انجام شــده، در همان روز اول تمامی مشکلات و برخی 

نارسایی ها برطرف شد.
وی با اشاره به چالش های ناشــی از وقفه دو ســاله برگزاری حضوری 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در زمان شیوع بیماری کرونا و تغیرات 
احتمالی تیم های برگزاری نمایشگاه گفت: توانمندی شرکت پرداخت 
الکترونیک سپهر با حضور در نمایشــگاه قرآن کریم و به ویژه  نمایشگاه 
کتاب تهران به عنوان بزرگترین رویداد فرهنگی کشــور، با استقبال و  

موفقیت همراه بوده است.
مدیرعامل شــرکت خدمات الکترونیک ســپهر بانک صادرات ایران از 
برنامه برای افزایش دو برابری تعداد پایانه های فروشگاهی این شرکت 
خبر داد و ضمن تشریح ظرفیت ها و برنامه های این شرکت برای تامین 
زیرساخت های خدمات پرداخت در سی و سومین نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران  گفت: برنامه افزایش ســرمایه و برنامه ریزی برای افزایش 
تعداد پایانه های فروشگاهی این شــرکت به میزان دو برابر میزان فعلی 
در دستور کار است. در شــش ماهه آینده این شــرکت برنامه تحولی 
خواهد داشــت و ســرانه تراکنش شــرکت حداقل بیش از ۲۰ درصد 

افزایش خواهد یافت.
نجف زاده افزود: شرکت پرداخت الکترونیک ســپهر به عنوان شرکت 
پی اس پی بانک صــادرات ایران در جهت تامین زیرســاخت های لازم 
و تســهیل خدمات به مشــتریان این بانک از تمامی ظرفیت های خود 
اســتفاده خواهد کرد و با عملیاتــی کردن برنامه های نویــن و به ویژه 
افزایش سرمایه آتی، در پی توسعه خدمات و افزایش سهم از بازار است. 

وی با تاکید بر اینکه این شرکت با توجه به قابلیت ها و استفاده از دانش 
فنی متخصصین خود به زنجیــره تامین بانک صــادرات ایران افزوده 
شده اســت، اظهار داشت: این شرکت دو رســالت اصلی تمرکز ویژه بر 
خدمت رسانی به مشــتریان بانک صادرات ایران و بازوی اجرایی بانک 
صادرات ایــران در حوزه پرداخت را بــر عهده دارد. با توجــه به تعداد 
مشتریان متنوع و فراوان بانک صادرات ایران و ظرفیت نیروی فعال این 
شرکت، تلاش ویژه ای برای پاســخگویی به نیاز پذیرندگان پایانه های 

فروشگاهی در شرکت خدمات الکترونیک سپهر در دستور کار است.

بانک کارآفرین در مسیر تکامل زنجیره خدمات
دومین جلســه شــورای راهبری کسب و کار 
بانک کارآفرین با حضــور اعضای هیات مدیره 

و مدیران گروه مالی بانک برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بانــک کارآفرین؛ در 
دومین جلسه شــورای راهبری خطوط کسب 
و کار ســال ۱۴۰۱ بانک که با هدف ایجاد هم 
افزایی بیــن بخش های مختلــف بانک برگزار 
شد، مدیران گروه مالی بانک نقش هر کدام از شرکت های زیر مجموعه 

را در راستای پیشبرد اهداف تعیین شده در سال جاری تبیین کردند.
حقیقی مدیر عامل گروه مالی کار آفرین ضمن تاکید بر همراهی تمامی 
شــرکت های زیر مجموعه بانک با اهداف تعیین شــده در سال جاری 
اعلام کرد: مطابق با خطوط کســب و کاری جدید بانــک، برنامه های 
شــرکتهای گروه مالی با تمرکز ویژه بر ارائه خدمات در بخش سلامت، 
دارو، غذا و حمایت از شرکت های دانش بنیان در حال تدوین است و به 

زودی گام های موثری در این بخش ها برداشته خواهد شد.
پس از بحث و گفتگو پیرامون موضوعات و بررسی توسط هیات مدیره، 
دکتر احمد بهاروندی مدیرعامل بانک با تاکید بر ایجاد نگرشی متفاوت 
به خدمات مالی تصریح کرد: بانک کارآفرین باید تا پایان ســال جاری، 
زنجیره خدمات ســلامت محور خود را تکمیل کنــد و بتواند در بخش 
دارو، غذا و ســلامت زنجیره کاملــی از خدمات بانکی اعــم از صرافی، 
لیزینگ، کارگزاری، تجهیزات و زیر ســاخت هــای مختلف مبتنی بر 

فناوری اطلاعات و دیگر موارد را ارائه کند.

امضای تفاهم نامه توسعه همکاری بین بانك 
وه سایپا  صنعت و معدن و گر

تفاهم نامه گســترش و توســعه همکاری به منظور تامین مالی و ارایه 
خدمات مالی بین بانک صنعت و معدن و گروه خودروســازی سایپا به 

امضا رسید.
به گزارش روابط عمومی بانــک صنعت و معدن، دکتر خورســندیان 
مدیرعامــل این بانک اظهار داشــت: گروه ســایپا یکی از مشــتریان 
خوشنام و از با ســابقه ترین شــرکت های تولید خودرو است و امضای 
این تفاهم نامه با هدف توســعه ســطح همکاری ها و تامین مالی این 
خودروساز در راستای تحقق رســالت بانک در حمایت از صنایع مهم و 
زیرساختی کشور است که بی شک با تجربه و توانمندی بالای مدیران 
این شرکت، می توانیم شاهد درخشش این صنعت در تولید خودروهای 
با کیفیت باشــیم.وی ادامه داد: بانک همواره در کنار شرکت سایپا بوده 
و با برگزاری جلســات و تبادل نظر افق های بســیار روشنی پیش روی 
همکاری های فی مابین خواهد بود و قطعا با برنامه ریزی مناسب انجام 
شــده، بهره وری افزایش یافته و هر دو طرف قادر به انجام تعهدات خود 

خواهند بود.
دکتر محمد علی تیموری مدیرعامل سایپا نیز ضمن تقدیر از همراهی 
و حمایت های بانک صنعت و معدن بیان داشت:  در نظر داریم تا فروش 
خود را افزایش دهیم و بر تولید خودروهای اقتصادی متمرکز شده ایم 
و امیدواریم با اصلاح ســاختار سازمانی شــرکت، حذف فعالیت های 
نامرتبط با تولید و تقویت بخش های مهندســی و کنترل کیفیت گام 

های مهمی در ارتقای شرکت و افزایش کارایی آن برداریم.
همچنین عبدالرضا ولی اللهی معاون اعتبارات و راهبری شــعب با ارایه 
گزارشی از مجموع اقدامات انجام شده برای تامین مالی شرکت عنوان 
داشت: بانک صنعت و معدن و شرکت سایپا دو مجموعه  شناخته شده 
هستند که همکاریهای مشترک زیادی داشته اند و تفاهمنامه اخیر نیز 

در راستای توسعه این همکاریها است.
وی افزود: بر اســاس این تفاهمنامه، ۴۰ هزار میلیارد ریال به شــرکت 
ســایپا و شــرکت های زیرمجموعه و مرتبط با آن در راســتای اجرای 

سیاست های ابلاغی وزارت امور اقتصادی و دارائی تخصیص می یابد.
وی در پایان گفت: تمرکــز اصلی در این همکاری بر اســتفاده از روش 
تامین مالــی زنجیره تامین) SCF ( برای این شــرکت اســت و تفاهم 
نامه اخیر مشــتمل بر ۷ بند پیرامون موضوعاتی همچون صدور برات 
الکترونیک، حد اعتباری تسهیلات سرمایه در گردش و گشایش اعتبار 
اســنادی و گواهی اعتبار مولد )اوراق گام( می باشد و در مقابل شرکت 
سایپا و شــرکت های زیرمجموعه متعهد به تمرکز نقدینگی و هدایت 

منابع خود به سمت این بانک خواهند بود.

 روزنامه سراسری صبح ایران
  اقتصادی،  سیاسی، اجتماعی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۸
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

صفحه 8
سه شنبه      27 اردیبهشت ۱4۰۱    شماره ۱۰48

سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

وزیر راه و شهرسازی:

وام ودیعه مسکن ۱۰۰ میلیون تومان شود 
وام خرید ۷۰۰ میلیون

برهان محمــودی   وزیــر راه و شهرســازی از 
بررســی پیشــنهاد افزایش وام ودیعه مسکن در 
تهران به ۱۰۰ و خرید مســکن بــه ۷۰۰ میلیون 
تومان در جلســه امروز شــورای عالی مسکن به 

ریاست رئیس جمهور خبر داد.
 رستم قاسمی در حاشیه دیدار با وزیر زیرساخت 
ارمنســتان در جمع خبرنگاران درباره وام ودیعه 
مســکن گفت: در خصوص بازار مسکن باید گفت 
این بازار ملتهب و در ســتاد تنظیم بازار جلساتی 
برای آن در نظر گرفته شــده اســت. بسته ای هم 
در این خصوص وزارت راه و شهرســازی به ستاد 

تنظیم بازار ارائه کرده است.
وی دربــاره وام ودیعه مســکن اظهار داشــت: 
فــردا رقم جدید وام ودیعه مســکن در شــورای 
عالی مســکن با حضور رئیس جمهور به تصویب 
می رسد. پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی افزایش 

این وام درتهران به ۱۰۰ میلیون تومان است.
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه با شورای پول 
و اعتبار در خصوص نرخ ســود وام ودیعه مسکن 
مخالفیم، گفت: نباید سقف قرارداد اجاره مسکن 
در تهران از ۲۵ درصد بیشتر شــود. قرار است در 
جلسه شــورای عالی مســکن به ریاست رئیس 
جمهور موضوع انتقال ســامانه اتحادیه مشاوران 
املاک به ســامانه وزارت راه و شهرسازی مطرح 
و تصویب شــود. در این صورت می توانیم از رقم 
قرارداد اجاره سالانه هر واحد مطلع شویم و اجازه 
ندهیم موجری از سقف تعیین شده مبلغ اجاره را 

افزایش دهد.
قاســمی درباره وام خرید مســکن تصریح کرد: 
فردا همچنین در جلســه شــورای عالی مسکن، 

افزایش ســقف وام خرید مســکن مطرح خواهد 
شد. پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی ۶۰۰ تا ۷۰۰ 

میلیون تومان در تهران است.
وی در خصوص اجرای نهضت ملی مسکن اظهار 
داشت: شرکت بازآفرینی شهری با شهرداری ها و 
دیگر دستگاه های تابعه ســاخت ۱۵۰ هزار واحد 
نهضت ملی مســکن در بافت های فرســوده را به 
امضا رســانده و همچنین ساخت ۱۶۷ هزار واحد 
مسکن روستایی از ۲۰۰ هزار مسکن روستایی در 
نظر گرفته شده آغاز شده و امسال به سقف مورد 
نظر در خصوص مسکن روستایی دست خواهیم 

یافت.
وی افــزود: تأمین زمین دو میلیــون و ۴۰۰ هزار 
واحد مسکن شــهری در حال اتمام است که یک 
میلیون و ۴۰۰ هزار واحد آن بارگذاری شده و بقیه 
در مسیر الحاق و بارگذاری هستند. یک میلیون و 
۳۰۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن در دست اجرا 
داریم که از مراحل مختلف از خاکبرداری تا سفت 

کاری در دست اجرا است.
وزیر راه و شهرســازی با تأکید بــر اینکه بین ۱.۵ 
تا دو ســال ساخت مســکن در کشــور به طول 
می انجامد، گفت: برنامه ما این اســت که شــعار 
مسکنی دولت مبنی بر ســاخت ۴ میلیون واحد 
را در دو پارت دو میلیون واحدی اجرا کنیم تا قبل 
از شهریور امسال ساخت پارت نخست آن نهایی 

خواهد شد.
به گفته وی ســهمیه شــهرهای جدیداز نهضت 
ملی مســکن ۶۰۰ هزار واحد اســت کــه فردا با 
حضور رئیس جمهور ســاخت صد هزار واحد آن 

کلنگ زنی خواهد شد.

قاسمی تصریح کرد: ما روی زمین خشک و خالی 
کلنگ نمی زنیــم مگر آنکه پیمانــکار آن تأمین 

شده باشد و زیرساخت ها نهایی شده باشد.
وزیر راه و شهرســازی درباره علت عدم پرداخت 
تســهیلات ۳۶۰ هزار میلیارد تومانی در ســال 
گذشته از ســوی بانک ها برای ســاخت مسکن، 
گفت: مشکل ســال گذشــته این بود که باید با 
شورای پول و اعتبار در خصوص سهمیه هر بانک 
و دیگر نکات فنی آن مکاتبــه می کردیم که این 
اتفاق افتاده است. ما در شش ماهه نخست دولت 
سیزدهم کارهایی مانند تهیه نقشه مجتمع های 
مسکونی و تأمین زیرساخت ها را به اتمام رسانده ایم.

قاسمی با بیان اینکه ۲۰۰ هزار واحد مسکن مهر 
باقی مانده و فردا در شورای عالی مسکن با حضور 
رئیس جمهور این ۲۰۰ هزار واحد تعیین تکلیف 
می شوند، بیان کرد: ما از مســکن مهر در نهضت 
ملی مســکن الگو برداری و ایرادات آن را برطرف 
کردیم. بــه عنوان مثال تراکم خانوار در مســکن 
مهر ۱۲۷ خانواده در هر هکتار است که در نهضت 
ملی مســکن به ۵۰ خانواده در هر هکتار کاهش 

یافته است.
وزیــر راه و شهرســازی در خصوص مشــکلات 
شــهرهای جدید هشــتگرد و پردیــس اظهار 
داشت: مردم این دو شهر جدید مشکلات عدیده 
ای دارند و ما به آن واقف هســتیم. ۱۰ هزار واحد 
مســکونی در پردیس کمبود داریم و مردم بعضاً 
آورده مورد نیــاز یا حتی اقســاط آن را پرداخت 
کرده اند اما مسکنی ســاخته نشده است که فردا 
در جلسه شــورای عالی مســکن با حضور رئیس 

جمهور به این موضوع خواهیم پرداخت.

خریدار  با اجرایی شــدن امــکان صدور چک 
تضمینی در ســامانه صیاد بانک توسعه صادرات 
نحوه اجــرا و اصلاحــات مربوط به مقــررات آن 

تشریح شد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات، در 
تمامی شعب این بانک، چک تضمین شده، مانند 
چک بین بانکی به درخواســت مشتری و صاحب 
حساب و توســط بانک صادر می شود و خود بانک 
نیز پرداخت مبلــغ معین را در زمان سررســید، 
تضمیــن مــی کند.صادرکننــدگان چک های 
تضمین شده، باید از انجام معامله خود اطمینان 
داشته باشــند، زیرا زمانی که این نوع چک صادر 
می شــود، براســاس ماده ۲۴ قانــون اصلاحی 
صدور چک، صادر کننده فقط تا یک ماه، فرصت 

درخواست ابطال آن را دارد.
چک تضمین شده، که بانک صادر کننده، اعتبار 
آن را تضمین می کند، معمــولا به صورت رمزدار 
صادر می شــود. براســاس قانون جدید اصلاحی 
چک تضمین شده ۱۴۰۰، صدور این قبیل چک 

ها در وجه حامل ممنوع است.
صدور و تحویل چک های تضمین شــده توســط 

بانک ها به مشــتری، صرفاً از طریق سامانه صدور 
یکپارچه الکترونیکی چک )صیــاد( امکان پذیر 
بوده و مســتلزم تکمیل برگه درخواست توسط 
متقاضی در شعبه بانک در حضور متصدی بانکی، 
درج مشــخصات هویتی و شماره حساب گیرنده 
روی چک تضمین شده و نیز ثبت علت درخواست 
صدور چک مذکور در سامانه »صیاد« خواهد بود.

پرداخت مبلغ چک تضمین شــده توســط بانک 
صرفاً در وجه و به شماره حساب گیرنده )ذینفع( 
که مشــخصات وی روی چک تضمین شده درج 
گردیده است، امکان پذیر بوده و ظهرنویسی برای 

انتقال چک تضمین شده فاقد اعتبار است.
ابطال چک تضمین شده به درخواست متقاضی، 
وکیل یا نماینــده قانونی وی بــا ارائه اصل چک 
جهت واریز وجه چک به حســاب متقاضی، بدون 
نیاز به ظهرنویســی گیرنده )ذینفع(، صرفاً تا یک 
ماه پس از صدور آن توســط بانــک صادرکننده 

امکان پذیرخواهد بود.
در فــرض مفقودی چک تضمین شــده، مراجعه 
متقاضی و گیرنده )ذینفــع( به بانک صادرکننده 
ضرورت داشــته و تکمیل و امضــای برگه اعلام 
مفقودی چک تضمین شده و تعهدنامه عدم ادعا 
نسبت به چک مفقود شــده به منظور درخواست 

نسخه المثنی چک الزامی است.
در صورت جعل چک تضمین شــده یا استفاده از 
چک تضمین شده مجعول، علاوه بر مجازات های 
قانونی مقرر، محرومیت ۲ تا ۶ سال از گرفتن چک 
تضمین شــده به حکم دادگاه پیش بینی شــده 

است.
امکان صدور چک تضمین شــده در سامانه صیاد 
از تاریخ ۲۵ اردیبهشت ماه در تمامی شعب بانک 

توسعه صادرات فراهم شد.

فولاد

مجتمع فولاد خراسان با ۴۴۰۰۸ 
تن فــروش محصــول نهایی در 
نخســتین ماه ســال جاری، ۱۵ 
درصد رشــد را نســبت به مدت 
مشــابه پارســال رقم زد.فولاد 
خراســان در پایان فروردین ماه، 
درآمد حاصل از رشد ۱۵درصدی 
فروش محصول نهایی )میلگرد( 
را در حالی به سبد درآمدی خود 
افزود که این رقم درسال گذشته 
برای همین مــدت، ۳۸۳۰۰ تن 
ثبت شده بود.حسین بختیاری، 

معاون بازاریابی و فروش مجتمع 
فولاد خراســان، با بیــان این که 
تمام فــروش داخلی این مجتمع 
تنها از طریق بــورس کالا انجام 
می شــود، افــزود: این شــرکت 
فروردیــن مــاه را در حالــی به 
پایــان برد کــه بیــش از ۷۱۰۰ 
تن از محصــولات نهایــی خود 
را بــه بازارهای هــدف صادراتی 
افزود:  کرد.بختیــاری  ارســال 
مجتمــع فولاد خراســان موفق 
شــد ۸۵ درصــد از محصولاتی 

را کــه  فروردین ماه امســال در 
بورس کالا عرضه کــرده بود، در 
این ســاز و کار به فروش برســاند. 
این اســتقبال از محصــول نهایی 
فولاد خراســان در حالی  است که  
در فروردین ماه امسال حدود ۸۰۰ 
هزار تن میلگرد توسط شرکت های 
فولادی در بورس کالا عرضه شده 
که تنها ۲۲ درصد آن یعنی حدود 
۱۸۰ هــزار تن مــورد معامله قرار 
گرفته اســت.به گفتــه بختیاری، 
این شرکت در نخستین ماه سال، 

۳۷هزار و ۱۱۴ تــن از محصول 
میلگرد خــود را در تالار مبادلات 
کالایی کشــور عرضه کــرد، که 
۳۱۶۱۴ تن از این محصولات به 
فروش رسید. فروش محصولات 
فولادی شرکت نســبت به مدت 
مشابه پارسال رشد ۱۵ درصدی 
داشــته که بیش از ۹۸ درصد از 
هدف گذاری فولاد خراســان در 
حوزه بازاریابی و فروش برای ماه 
نخست سال ۱۴۰۱  محقق شده 

است.

وش محصولات! رکورد بی سابقه فولاد خراسان در فر

شعبهبانک
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